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Elektronický měsíčník pro členy a přátele Cally   •    Číslo 156  •    Vychází  25. července 2016 
 
 

     aƛƭƝ őǘŜƴłǌƛΣ 

     ǇƻƪǳŘ ŘǳŎƘƻǾŞ ȊŜƳǌŜƭȇŎƘ ƻǇǊŀǾŘǳ ŘƻƪłȌƻǳ ǎǘǊŀǑƛǘ ŀ ȊŀǎŀƘƻǾŀǘ ǘŀƪ Řƻ ǎǾŠǘŀ ȌƛǾȇŎƘΣ ƳǻȌƻǳ ǎŜ ǳȌ ŎƘȅǎǘŀǘΦ 
¢ŜŘȅ ƴŜ ǾǑƛŎƘƴƛΣ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠΦ ¦ǊőƛǘŠ ǾǑŀƪ ǘƛΣ ƪǘŜǌƝ ƪŘȅǎƛ ŘłǾƴƻ ƻŘŜǑƭƛ ƴŀ ǾŠőƴƻǎǘ Ǿ ƻōƭŀŎƝŎƘ ǇƻǎǾłǘƴŞƘƻ ŘȇƳǳ 
ǳǇǊƻǎǘǌŜŘ ƳƻƘȅƭƻǾŞƘƻ ǇƻƭŜ ƴŀ ƻƪǊŀƧƛ ƴłǾǊǑƝ ƴŀŘ ƳŀƭŜōƴȇƳƛ ƳŜŀƴŘǊȅ ȊƴłƳŞ ƧƛƘƻőŜǎƪŞ ǌŜƪȅΦ h ǘŞƳŠǌ ǘǌƛ 
ǘƛǎƝŎŜ ƭŜǘ ǇƻȊŘŠƧƛ ǎŜ ǳƪłȊŀƭƻΣ ȌŜ ƧŘŜ ƻ ƴŀŘǊŜƎƛƻƴłƭƴŠ ǾȇȊƴŀƳƴŞ ǇƻƘǌŜōƛǑǘŠ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ȋ Řƻōȅ ōǊƻƴȊƻǾŞΦ 
aƝǎǘƻΣ ŘƴŜǎ ƧƛȌ ƭŜȌƝŎƝ ƴŀ ƻƪǊŀƧƛ ǾȊǊƻǎǘƭŞƘƻ ƭŜǎŀ ŀ ǾȊŘłƭŜƴŞ ǾǑŜƘƻ ƴŜǊǾƽȊƴƝƘƻ ǊǳŎƘǳΣ ǎŜ ǎǘŀƭƻ ƻōƭƝōŜƴȇƳ ŎƝƭŜƳ 
ǇǊƻŎƘłȊŜƪ ŀ ǾȇƭŜǘǻΦ ± ƻƪƻƭƴƝŎƘ ƻōŎƝŎƘ ǳȌ ƻŘ ǎŜŘƳŘŜǎłǘȇŎƘ ƭŜǘ ǾȅǊǻǎǘŀƧƝ őǘǾǊǘƛ ǊƻŘƛƴƴȇŎƘ ŘƻƳƪǻ ǇǊƻ ǾǑŜŎƘƴȅΣ 
ƪŘƻ ŎƘǘŠƧƝ ŘƻƧƝȌŘŠǘ Ȋŀ ǇǊŀŎƝ Ȋ ƪƭƛŘƴŞƘƻ ǵŘƻƭƴƝƘƻ ƪǊŀƧŜ ƻōƪƭƻǇŜƴŞƘƻ ȊŜƭŜƴƝΤ ǾǑǳŘŜ ǎŜ ǘǳ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ǾȅƘƴƻǳǘ ǎŜ 
ǘǾƻǊōŠ ǎŀƳƻǵőŜƭƴȇŎƘ ǎŀǘŜƭƛǘǻ ς ǎƝŘŜƭƴƝ ƪŀǑŜΦ 

     ¢ŀƪ ǎ ǘƻǳƘƭŜ ǎǘŀǊƻƳƛƭǎƪƻǳ ǾŜǘŜǑƝ ƧŜ ƪƻƴŜŎΦ bŀ Ǉƻőłǘƪǳ ƭŞǘŀ 9ǾǊƻǇǎƪł ƪƻƳƛǎŜ ǳŘŠƭƛƭŀ ƎŜƴŜǊłƭƴƝ ǇŀǊŘƻƴ ŀ 
őŜǎƪȇ ǇŀǊƭŀƳŜƴǘ όƴŀǇǌΦ {Ŝƴłǘ мпΦ тΦύ ǎƛ ƘƴŜŘ ǇƻǎǇƝǑƛƭ ǎŜ ǎŎƘǾŀƭƻǾłƴƝƳ ǇǌƝǎƭǳǑƴŞ ƴƻǊƳȅΥ ŘŜǎƝǘƪŀ ǾŜƭƪȇŎƘ 
ŘƻǇǊŀǾƴƝŎƘ ǎǘŀǾŜō ƳǻȌŜ ōȇǘ ǊŜŀƭƛȊƻǾłƴŀ ōŜȊ ǘƻƘƻΣ ȌŜ ōȅ ƳǳǎŜƭȅ ȊƴƻǾǳ ς ǇƻŘƭŜ ŀƪǘǳŀƭƛȊƻǾŀƴȇŎƘΣ 
ǎǘǊƛƪǘƴŠƧǑƝŎƘ ƪǊƛǘŞǊƛƝ ς ǇƻŘǎǘƻǳǇƛǘ ǇǊƻŎŜǎ 9L!Φ 5ƻ ǎŜȊƴŀƳǳ ǇŀǘǌƝ ƛ ŘƻƪƻƴőŜƴƝ ƻōŎƘǾŀǘǳ 2ŜǎƪȇŎƘ .ǳŘŠƧƻǾƛŎ 
ǎƳŠǊŜƳ ƴŀ ƧƛƘΣ ŀ ǇƻƪǳŘ ǎƛ ƴŀƧŘŜǘŜ ǾȅǘȅőŜƴƻǳ ǘǊŀǎǳ όǎƻǳőłǎǘ 5оύ ƴŀ ƳŀǇȅΦŎȊΣ ȊƧƛǎǘƝǘŜΣ ȌŜ ƧŘŜ ǇǌƝƳƻ ǇǌŜǎ 
ƳƻƘȅƭƻǾŞ ǇƻƭŜ ƴŀŘ ǵŘƻƭƝƳ aŀƭǑŜΣ ƳŜȊƛ tƭŀǾŜƳΣ YŀƳŜƴƴȇƳ ¨ƧŜȊŘŜƳ ŀ ±őŜƭƴƻǳΣ ƧŜŘƴƻ Ȋ ƴŜƧƪƭƛŘƴŠƧǑƝŎƘ ŀ 
ƴŜƧǇǻǾŀōƴŠƧǑƝŎƘ ƳƝǎǘ Ǿ ōƭƝȊƪƻǎǘƛ ƪǊŀƧǎƪŞ ƳŜǘǊƻǇƻƭŜΤ ƘƻǘƻǾƻ όǾŜ ǾǑŜŎƘ ǾȇȊƴŀƳŜŎƘ ǘƻƘƻ ǎƭƻǾŀύ ōȅ ƳŠƭƻ ōȇǘ 
do r. 2025.   

     Snesete-ƭƛ ƧŜǑǘŠ ŎƘǾƝƭƛ ƘƛǎǘƻǊƛȊǳƧƝŎƝ ƭŀŘŠƴƝ ǘƻƘƻƘƭŜ ǵǾƻŘƴƝƪǳΣ ƴŀōƝȊƝƳ ȊŀƧƝƳŀǾƻǳ ǇŀǊŀƭŜƭǳΦ [Ŝǘƻǎ ƧŜ ǘƻ ǇǊȇ 
hƭŀǾƴŠ Ǌƻƪ YŀǊƭŀ L±Φ ± ǇǊƻǎƭǳƭŞ ƳƻƴƻƎǊŀŦƛƛ ƻŘ WƛǌƝƘƻ {ǇŠǾłőƪŀ ŀǳǘƻǊ ƴŜȊǇƻŎƘȅōƶǳƧŜ ŜǇƻŎƘłƭƴƝ Ǌƻƭƛ ǾŜƭƪŞƘƻ 
2ŜŎƘŀ ŀ 9ǾǊƻǇŀƴŀΣ ǾŠƴǳƧŜ ǎŜ ǾǑŀƪ ƛ ǘƻƳǳΣ Ŏƻ ǎŜ YŀǊƭƻǾƛ ƴŜǇƻǾŜŘƭƻΦ bŀ ƧŜŘƴƻƳ Ȋ őŜƭƴȇŎƘ ƳƝǎǘ ǇǌƛǇƻƳƝƴł 
ǎƴŀƘǳ ǳőƛƴƛǘ Ȋ 2ŜŎƘ ŀ ȊŜƧƳŞƴŀ Ȋ tǊŀƘȅ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƪǌƛȌƻǾŀǘƪǳ 9ǾǊƻǇȅΦ hōŎƘƻŘƴƝ ŎŜǎǘȅ {-J a V-Z Karel budoval 
őƛ ǊƻȊǑƛǌƻǾŀƭ ǘŠȌƪƻΦ ±ŠƴŜŎ ǇƻƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ ƘƻǊ ǳȌ ǘŜƘŘȅ ǇǌŜŘǎǘŀǾƻǾŀƭ ǾȇǊŀȊƴŠ ȊǇƻƳŀƭǳƧƝŎƝ ǇǌƝǊƻŘƴƝ ǇǌŜƪłȌƪǳΣ ŀ 
őŜǎƪł ǌŜƳŜǎƭƴł ǇǊƻŘǳƪŎŜ ƴŜǾȅǘǾłǌŜƭŀ ŀƴƛ ƪǾŀƭƛǘƻǳΣ ŀƴƛ ƳƴƻȌǎǘǾƝƳ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŞ ǎǘƛƳǳƭȅ ǇǊƻ ǇǌƝƭƛǾ ŎƛȊƝŎƘ 
ƪǑŜŦǘƳŀƴǻΣ ǘŀƪȌŜ YŀǊŜƭ ǎƛ ǾȅǇƻƳłƘŀƭ ǇƻƭƛǘƛŎƪȇƳ ƴłǘƭŀƪŜƳ όƧŀƪƻ ŘƴŜǎ ƭƻōōƻǾłƴƝƳύ ŀ ǾȇǾƻȊŜƳ ǎǳǊƻǾŞƘƻΣ 
ƳƛƴŎƻǾƴŠ ƴŜȊǇǊŀŎƻǾŀƴŞƘƻ ǎǘǌƝōǊŀ όƧŀƪƻ ŘƴŜǎΣ ƪŘȅ ƧǎƳŜ ƳƻƴǘƻǾƴƻǳ 9ǾǊƻǇȅ ŀ ƭłƪłƳŜ ƴƝȊƪƻǳ ŎŜƴƻǳ 
ǎǳōŘƻŘłǾŜƪ ƛ ǇǊŀŎƻǾƴƝ ǎƝƭȅύΦ ±ȇǎƭŜŘƪŜƳ ōȅƭƻ ȊŀƘǳǑǘŠƴƝ ǊƻȊǎłƘƭŞ ŎŜƭƻǎǇƻƭŜőŜƴǎƪŞ ƪǊƛȊŜΣ ƪǘŜǊł ƴŀǇƭƴƻ ǾȅǇǳƪƭŀ 
Ǿ ƴłǎƭŜŘǳƧƝŎƝƳ ǎǘƻƭŜǘƝΦ aȅ ƻǾǑŜƳ ŘƴŜǎ ŘƻǳŦłƳŜΣ ȌŜ ŘłƭƴƛŎŜ ǇǌƛǎǇŠƧŜ ƴŀǇǌΦ ƪ ǊƻȊǾƻƧƛ ǘǳǊƛǎǘƛŎƪŞƘƻ ǊǳŎƘǳ όƛ ǘŜƴǘƻ 
ƴŜǳǾŠǌƛǘŜƭƴȇ ŀǊƎǳƳŜƴǘ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭύΦ tǌŜŘǎǘŀǾŀΣ ȌŜ ŎƛȊƛƴŜŎΣ ƪǘŜǊȇ ǳ ƴłǎ ŎƘŎŜ ǎǘǊłǾƛǘ ŘƻǾƻƭŜƴƻǳ ƴŀǇǌΦ Ǿ 
tƻǑǳƳŀǾƝΣ ǎŜ ŘƻǎǳŘ ƳǳǎŜƭ ȊǘŠȌƪŀ ǇǊƻŘƝǊŀǘ ǇƻƘǊŀƴƛőƴƝƳ ƘǾƻȊŘŜƳ ŀ ǳȌ ǎŜ ƴŜƳǻȌŜ ŘƻőƪŀǘΣ ŀȌ ǇƻŦǊőƝ Ǉƻ 
ōŜǘƻƴƻǾŞ ŀǳǘƻǎǘǊłŘŠΣ ƧŜ ǇƛǘƻƳł ƻŘ Ȋŀőłǘƪǳ Řƻ ƪƻƴŎŜΣ ŀƭŜ ǾǑŜŎƘƴȅ ǎǘǊŀƴȅ ȊŀǎǘƻǳǇŜƴŞ Ǿ tƻǎƭŀƴŜŎƪŞ 
ǎƴŠƳƻǾƴŠ ƧƝ ǾŠǌƝΦ WŜǑǘŠ ȌŜ ǘǳ ȊłǎŀŘƻǾƻǳ 9ǾǊƻǇǎƪƻǳ ƪƻƳƛǎƛ ƳłƳŜΥ őŜȄƛǘ ǘŜŘȅ ƴŜƘǊƻȊƝΣ ŀƭŜ ŜȄƛǘǳǎ όƴŜƧŜƴύ ƧŜŘƴŞ 
ǇŠƪƴŞ ǇŀǊǘƛŜ ƧƛƘƻőŜǎƪŞ ƪǊŀƧƛƴȅ ƧŜ ƴŀ ǇƻǌŀŘǳ ŘƴŜΦ ¦ȌƛƧǘŜ ǎƛ ƭŞǘƻΣ ǎŜŘƴŠǘŜ ƴŀ ƪƻƭƻ ŀ ǾȅǊŀȌǘŜ ǎŜ ǘŀƳ ǇƻŘƝǾŀǘΣ 
ŘƻƪǳŘ ƴŜƴƝ ǇƻȊŘŠ.  

¢ƻƳłǑ aŀƭƛƴŀ          
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Důvěra v postup státu dostává další ránu,  
hledání úložiště potřebuje koncepční přístup 
 

aƛƴƛǎǘǊ ǇǊǻƳȅǎƭǳ aƭłŘŜƪ ǇǊƻǾŜŘƭ ǾŜƭŜǘƻő Ǿ 
ǇǊƻŎŜǎǳ ǾȅƘƭŜŘłǾłƴƝ ƳƝǎǘŀ ǇǊƻ ƘƭǳōƛƴƴŞƘƻ ǵƭƻȌƛǑǘŠ 
ǾȅƘƻǌŜƭŞƘƻ ǇŀƭƛǾŀΣ ƪŘȅȌ ƻȊƴłƳƛƭΣ ȌŜ ƴŀ ǇŠǘƛ 
ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘ ό2ƛƘŀŘƭƻ Ǿ ƻƪƻƭƝ [ƻŘƘŞǌƻǾŀ ƴŀ 
WƛƴŘǌƛŎƘƻƘǊŀŘŜŎƪǳΣ aŀƎŘŀƭŜƴŀ Ǿ ƻƪƻƭƝ WƛǎǘŜōƴƛŎŜ ƴŀ 
¢łōƻǊǎƪǳΣ .ǌŜȊƻǾȇ Ǉƻǘƻƪ ǇƻōƭƝȌŜ tŀőŜƧƻǾŀ ǳ 
bŜǇƻƳǳƪŀΣ 2ŜǊǘƻǾƪŀ Ǿ ōƭƝȊƪƻǎǘƛ [ǳōŜƴŎŜ ŀ IǊłŘŜƪ 
ǳ 5ƻƭƴƝ /ŜǊŜƪǾŜ ƴŀ ǎŜǾŜǊ ƻŘ WƛƘƭŀǾȅύ ȊƳǊŀȊƝ ŘŀƭǑƝ 
ǇǊłŎŜΦ ±ȅƘƭŜŘłǾłƴƝ Ƴł ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘ ƧŜƴ ƴŀ ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘ 
HoǊƪŀ Ǿ ƻƪƻƭƝ .ǳŘƛǑƻǾŀ ƴŀ ¢ǌŜōƝőǎƪǳ ŀ YǊŀǾƝ hora 
ǇƻōƭƝȌ wƻȌƴŞ ƴŀ ¿řłǊǎƪǳΣ ƪŘŜ ǇƻŘƭŜ ǎǾȇŎƘ ǎƭƻǾ αŎƝǘƝ 
ǇƻƭƛǘƛŎƪƻǳ Ǿǻƭƛ ƪ ǵƭƻȌƛǑǘƛάΦ  

     ½ƳǊŀȊŜƴƝ ǇǊǻȊƪǳƳǻ ǎŜ ǾǑŀƪ ƳŠƭƻ ǘȇƪŀǘ ǾǑŜŎƘ ƭƻƪŀƭƛǘΦ bŜƧŜƴΣ ȌŜ Ǉŀƴ ƳƛƴƛǎǘǊ ǇǌŜƘƭŞŘƭ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ƳƝǎǘƴƝŎƘ 
ǊŜŦŜǊŜƴŘΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ƪ ǇǊƻōƭŜƳŀǘƛŎŜ ǵƭƻȌƛǑǘŠ ƪƻƴŀƭȅ Ǿ ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘ IƻǊƪŀ ŀ YǊŀǾƝ ƘƻǊŀΦ !ƭŜ ȊŜƧƳŞƴŀ ǎŜ ƧƛȌ ǎǘłǾł 
ǘǊŀŘƛŎƝΣ ȌŜ ƪŀȌŘȇ ƳƛƴƛǎǘǊ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ ƻōŎƘƻŘǳ ȊƳŠƴƝ ǇǌƝǎǘǳǇ ǎǘłǘǳ ƪ ǾȅƘƭŜŘłǾłƴƝ ǵƭƻȌƛǑǘŠΣ ŀőƪƻƭƛǾ ƧŘŜ ƻ 
ǇǊƻƧŜƪǘΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ƳǳǎƝ ǇŜőƭƛǾŠ ǇǌƛǇǊŀǾƻǾŀǘ ŘŜǎƝǘƪȅ ƭŜǘ ŀ ǾȇǎƭŜŘŜƪ ƳǳǎƝ ƎŀǊŀƴǘƻǾŀǘ ǎǘŀǘƛǎƝŎƛƭŜǘƻǳ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘΦ  
¢ƻ ƴŀōƻǳǊłǾł ŘǻǾŠǊǳ Ǿ ǇƻǎǘǳǇ ǎǘłǘǳΦ  bŀǾƝŎ ƧŜ ǘƻ ƪǊƻƪ Ǿ ǊƻȊǇƻǊǳ ƴŜƧŜƴ ǎ Ǉƭŀǘƴƻǳ ǎǘǊŀǘŜƎƛƝΣ ale i s chystanou 
ŀƪǘǳŀƭƛȊŀŎƝ YƻƴŎŜǇŎŜ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƳƛ ƻŘǇŀŘȅ ŀ ǾȅƘƻǌŜƭȇƳ ƧŀŘŜǊƴȇƳ ǇŀƭƛǾŜƳΣ ƪǘŜǊƻǳ ǇǌƛǇǊŀǾƛƭ 
aƭłŘƪǻǾ ǵǌŀŘ. 

½ŀǎǘŀǾƛǘ ǇǊǻȊƪǳƳȅ ƴŀ ǾǑŜŎƘ ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘ ƧŜ ǇƻǘǌŜōŀΣ ŀōȅ ƳƻƘƭŀ ōȇǘ ǇǊƻŘƛǎƪǳǘƻǾłƴŀ ŀ ǇǌƛƧŀǘŀ ƴƻǾł ƪƻƴŎŜǇŎŜ 
ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƳƛ ƻŘǇŀŘȅΣ ƧŀǎƴŠ ŘŜŦƛƴƻǾłƴŀ ƪǊƛǘŞǊƛŀΣ ǇƻŘƭŜ ƪǘŜǊȇŎƘ ōǳŘŜ ƳƝǎǘƻ ǇǊƻ ǵƭƻȌƛǑǘŠ 
ǾȅōƝǊłƴƻ ŀ ǘŀƪŞ ǳǇǊŀǾŜƴŀ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾŀΣ ȊŜƧƳŞƴŀ ǇǌƛƧŀǘ Ȋłƪƻƴ ǇƻǎƛƭǳƧƝŎƝ ǇǊłǾŀ ƻōŎƝ Ǉǌƛ ǾȇōŠǊǳ ǵƭƻȌƛǑǘŠΦ  

9ŘǾŀǊŘ {ŜǉǳŜƴǎ Ȋ /ŀƭƭȅ ǎŘŠƭƛƭΥ αwłŘ ōȅŎƘ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇƻƎǊŀǘǳƭƻǾŀƭ ǎǘŀǊƻǎǘǻƳ ŀ ƭƛŘŜƳΣ ǇǊƻ ƪǘŜǊŞ ƳƛƴƛǎǘǊ 
aƭłŘŜƪ ƻǇǊłǑƛƭ ǘŜǊƳƝƴ αǎŀƳƻȊǾŀƴƝ ŀƪǘƛǾƛǎǘŞά ŀ ƪǘŜǌƝ Ǌƻƪȅ ŘłǾŀƧƝ ƧŀǎƴŠ ƴŀƧŜǾƻΣ ȌŜ ǎƛ ǎǾƻƧƛ ōǳŘƻǳŎƴƻǎǘ 
ƴŜǎǇƻƧǳƧƝ ǎ ƴŜōŜȊǇŜőƴȇƳ ƧŀŘŜǊƴȇƳ ƻŘǇŀŘŜƳΦ  tǊǻȊƪǳƳȅ ǾǑŀƪ ƳŠƭȅ ōȇǘ ȊŀǎǘŀǾŜƴȅ ǾǑǳŘŜΦ bŜƧǇǊǾŜ ƳǳǎƝ ōȇǘ 
ǇǌƛƧŀǘŀ Ƨŀǎƴł ŀ Ǉƭŀǘƴł ǇǊŀǾƛŘƭŀ ǇǊƻ ǾȅƘƭŜŘłǾłƴƝ ǵƭƻȌƛǑǘŠ ŀ Ǉŀƪ ǘŜǇǊǾŜ ƭȊŜ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘΦ { ƪŀȌŘȇƳ ƳƛƴƛǎǘǊŜƳ 
ŀƭŜ ǇǌƛŎƘłȊƝ ȊƳŠƴŀΣ ƪǘŜǊł ǾȊōǳȊǳƧŜ ǾłȌƴƻǳ ƴŜŘǻǾŠǊǳΣ ȊŘŀ ǾȇǎƭŜŘƴŞ ƳƝǎǘƻ ǎƪǳǘŜőƴŠ ōǳŘŜ ƳƻŎƛ ƎŀǊŀƴǘƻǾŀǘ 
ŘƭƻǳƘƻŘƻōƻǳ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘΦά   

Edvard Sequens 

 

Skončí jaderný odpad u Temelína 
a Dukovan? 
 

{ǘłǘƴƝ {ǇǊłǾŀ ǵƭƻȌƛǑǙ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝŎƘ ƻŘǇŀŘǻ 
ό{¨w!hύ Ȋŀőŀƭŀ ǇǊƻǾŠǌƻǾŀǘ ŘŀƭǑƝ ƳƝǎǘŀ ǇǊƻ ƘƭǳōƛƴƴŞ 
ǵƭƻȌƛǑǘŠ ǾȅƘƻǌŜƭŞƘƻ ƧŀŘŜǊƴŞƘƻ ǇŀƭƛǾŀ ŀ ǘƻ ƧƛȌƴŠ ƻŘ 
WŀŘŜǊƴŞ ŜƭŜƪǘǊłǊƴȅ ¢ŜƳŜƭƝƴ ŀ ȊłǇŀŘƴŠ ƻŘ WŀŘŜǊƴŞ 
ŜƭŜƪǘǊłǊƴȅ 5ǳƪƻǾŀƴȅΦ  ± ŎŜƴǘǊǳ ȊƪƻǳƳŀƴŞƘƻ ǵȊŜƳƝ 
α9¢9 ς ƧƛƘά ƻ ǇƭƻǑŜ ом ƪƳ2 ǎŜ ƻŎƛǘƭȅ ƻōŎŜ 5ǌƝǘŜƶΣ [ƛōƝǾ 
ŀ bƻǾł ±ŜǎΣ Ǿ ǘŠǎƴŞ ōƭƝȊƪƻǎǘƛ Ƨǎƻǳ Ǉŀƪ ƻōŎŜ WŜȊƴƛŎŜΣ 
Chlumec, VeƭƛŎŜΣ aŀƭŜǑƛŎŜΣ YƻőƝƴ ŀ YƴƝƴΦ  ± ǇƭƻǑŜ 
ǵȊŜƳƝ α95¦ - ȊłǇŀŘά ƻ ǾŜƭƛƪƻǎǘƛ пл ƪƳ2 Ǉŀƪ ƭŜȌƝ 
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[ƛǇƴƝƪΣ 5ƻƭƴƝ ±ƛƭŞƳƻǾƛŎŜΣ ½łǊǳōƛŎŜΣ hǎǘŀǑƻǾ ŀ 
YƭǳőƻǾ ƳŜȊƛ ¢ǌŜōƝőƝ ŀ WŀǊƻƳŠǌicemi nad Rokytnou.   

     .ŠƘŜƳ ŘǾƻǳ ƭŜǘ Ƴł ǇǊƻōŠƘƴƻǳǘ ƎŜƻƭƻƎƛŎƪȇ 
ǾȇȊƪǳƳΣ ƴŀ ƧŜƘƻȌ ƪƻƴŎƛ ōǳŘƻǳ ǎǘǳŘƛŜ 
ǇǊƻǾŜŘƛǘŜƭƴƻǎǘƛ ǾőŜǘƴŠ ǾƛȊǳŀƭƛȊŀŎŜ ǳƳƝǎǘŠƴƝ 
ǇƻŘȊŜƳƴƝƘƻ ƛ ǇƻǾǊŎƘƻǾŞƘƻ ŀǊŜłƭǳΣ ǎǘǳŘƛŜ 
ǇƻǎƻǳȊŜƴƝ ŘƻǇŀŘǻ ƴŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ŀ ȌłŘƻǎǘƛ ƻ 
ǎǘŀƴƻǾŜƴƝ ǇǊǻȊƪǳƳƴȇŎƘ ǵȊŜƳƝ ǇǊƻ ŘŀƭǑƝ ƎŜƻƭƻƎƛŎƪŞ 
ǇǊłŎŜΦ  IƭŀǾƴƝƳ ŘǻǾƻŘŜƳ ǇǊƻ ƘƭŜŘłƴƝ ƴƻǾȇŎƘ 
ƭƻƪŀƭƛǘΣ ƪǘŜǊŞ ŘǌƝǾŜ ƴŜōȅƭȅ ǇǊŜŦŜǊƻǾłƴȅ ƎŜƻƭƻƎȅΣ ƧŜ 
ƳƻȌƴƻǎǘ ȊƝǎƪŀǘ αǾȅǑǑƝ ǇƻǊƻȊǳƳŠƴƝ ǇǊƻ ǾȅōǳŘƻǾłƴƝ 
ōǳŘƻǳŎƝƘƻ ƘƭǳōƛƴƴŞƘƻ ǵƭƻȌƛǑǘŠά ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ 
existenci jaŘŜǊƴȇŎƘ ŜƭŜƪǘǊłǊŜƴ Ǿ ƧŜƧƛŎƘ ƻƪƻƭƝ.   

     tƻƪǳŘ Ǿ ƴŠƪǘŜǊŞ ȊŜ ǎǘłǾŀƧƝŎƝŎƘ ǎŜŘƳƛ ƭƻƪŀƭƛǘ 
ǇǊƻōŠƘƴƻǳ ƴȅƴƝ ǇƭłƴƻǾŀƴŞ ƎŜƻƭƻƎƛŎƪŞ ǇǊłŎŜΣ 
ƴŜōǳŘƻǳ ƧŜƧƛŎƘ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ǇƭƴŠ ǇƻǊƻǾƴŀǘŜƭƴŞ ǎ 
ǾȇǎǘǳǇȅ ǇǊłǾŠ ȊŀƘŀƧƻǾŀƴŞƘƻ ƎŜƻƭƻƎƛŎƪŞƘƻ ǾȇȊƪǳƳǳ ǳ ƻōƻǳ ƧŀŘŜǊƴȇŎƘ ŜƭŜƪǘǊłǊŜƴΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ȊŘŜ ōǳŘƻǳ 
ǇǊłŎŜΣ ǇǊƻ ƴŠȌ ƧŜ ƴǳǘƴŞ ǎǘŀƴƻǾƛǘ ǇǊǻȊƪǳƳƴł ǵȊŜƳƝΣ ǘŜǇǊǾŜ ŎƘȅǎǘłƴȅΦ  WŘŜ ǘŀƪŞ ƻ ȊŎŜƭŀ ƧƛƴŞ ƘƻǊƴƛƴƻǾŞ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΣ ƴŜȌ ƧŀƪŞ ōȅƭƻ ŀȌ ŘƻǎǳŘ ƻȊƴŀőƻǾłƴƻ Ȋŀ ǾƘƻŘƴŞ ŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠ ǎǘŀōƛƭƴƝΦ 

Edvard Sequens 

 

Pochod proti hlubinnému úložišti Pačejov – Maňovice 
 
{ǇƻƭŜƪ αWŀŘŜǊƴȇ ƻŘǇŀŘ - ŘŠƪǳƧŜƳŜΣ ƴŜŎƘŎŜƳŜΗά ŀ {ōƻǊ ŘƻōǊƻǾƻƭƴȇŎƘ Ƙŀǎƛőǻ aŀƶƻǾƛŎŜ ǇƻǌłŘł ƪŀȌŘƻǊƻőƴŠ 
ƻŘ ǊΦ нллп ǇǊƻǘŜǎǘƴƝ ǇŠǑƝ ǇƻŎƘƻŘ ŀ ŎȅƪƭƻŀƪŎƛ ǇǊƻǘƛ ȊłƳŠǊǳ ath ŀ {¨w!hΣ ǳƳƝǎǘƛǘ Řƻ ƭƻƪŀƭƛǘȅ ǎ ǇǊŀŎƻǾƴƝƳ 
ƴłȊǾŜƳ ǎǘłǘǳ α.ǌŜȊƻǾȇ Ǉƻǘƻƪά ƘƭǳōƛƴƴŞ ǵƭƻȌƛǑǘŠ ǾȅǎƻŎŜ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƘƻ ƻŘǇŀŘǳΦ ¢Ǌŀǎȅ ǇǊƻ ǇŠǑƝ ŀ Ŏȅƪƭƛǎǘȅ 
ǾŜŘƻǳ Ȋ tŀőŜƧƻǾŀ ς ƴłŘǊŀȌƝ Řƻ aŀƶƻǾƛŎ ŀ ǘŀǘƻ ǇǊƻǘŜǎǘƴƝ ŀƪŎŜ ƧŜ ǎƻǳőŀǎƴŠ aŜƳƻǊƛłƭŜƳ {ƭłǾƪŀ ~ƛƳƪŀΣ 
őŜǎǘƴŞƘƻ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘŀ ǎǇƻƭƪǳ αWh5bάΣ ƪǘŜǊȇ Ǿ ǊƻŎŜ нлло ŘƻƪłȊŀƭ ƭƻƪŀƭƛǘǳ ȊǾŜŘƴƻǳǘ ƪ ƳƻƘǳǘƴŞƳǳ ƻŘǇƻǊǳ 
proti złƳŠǊǳ ǎǘłǘǳΦ 

    bŀ ǎǘŀǊǘǳ ǇǌŜŘ ƪǳƭǘǳǊƴƝƳ ŘƻƳŜƳ Ǿ tŀőŜƧƻǾŠ ǎŜ ноΦт нлмс ǎŜǑƭƻ нол ƻōőŀƴǻΣ ƪǘŜǌƝ ǇǊƻǘŜǎǘƻǾŀƭƛ ǇǊƻǘƛ 
ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǎǘłǘ ƴŜƳł ƪƻƴŎŜǇŎƛ ŀ ƪǊƛǘŞǊƛŀΣ Ƨŀƪ ǾȅōǊŀǘ ǘǊŀƴǎǇŀǊŜƴǘƴŠ ƳƝǎǘƻ ǇǊƻ ǳƳƝǎǘŠƴƝ ƘƭǳōƛƴƴŞƘƻ ǵƭƻȌƛǑǘŠ Ǿ 
2wΣ ȌŜ ƴŜǊŜǎǇŜƪǘǳƧŜ Ǿǻƭƛ ƻōőŀƴǻ ǾȅƧłŘǌŜƴƻǳ Ǿ ƳƝǎǘƴƝŎƘ ǊŜŦŜǊŜƴŘŜŎƘΣ ȌŜ ǇǊƻ ƴŠ ƻōŎŜ Ǿ őŜƭŜ ǎŜ ǎǘŀǊƻǎǘȅ 
ƴŜƧǎƻǳ ǊƻǾƴƻŎŜƴƴȇƳƛ ǇŀǊǘƴŜǊȅΣ ȌŜ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾŀ ȊŀǘƝƳ ƴŜǳƳƻȌƶǳƧŜ ƻōŎƝƳ ǾȅƧłŘǌƛǘ ǎǾǻƧ ǵőƛƴƴȇ ƴŜǎƻǳƘƭŀǎ ǎ 
ǘƝƳΣ ȌŜ ōǳŘƻǾłƴƝƳ ǵƭƻȌƛǑǘŠΣ ōȅ ōȅƭƻ ƴŜǾǊŀǘƴŠ ǇƻǑƪƻȊŜƴƻ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ Ǿ ƧŜƧƛŎƘ ƻōŎƝŎƘΦ 

    tǊƻǎƭƻǾȅ ǎǘŀǊƻǎǘǻΣ ȊłǎǘǳǇŎǻ ǎǇƻƭƪǻ ƛ Ƙƻǎǘŀ aŀǘŠƧŜ {ǘǊƻǇƴƛŎƪŞƘƻ ǇƻǘǾǊŘƛƭȅ ǵőŀǎǘƴƝƪǻƳ ǇǊƻǘŜǎǘƴƝ ŀƪŎŜ 
ƧŜƧƛŎƘ ƴłȊƻǊΣ ȌŜ ǎǘłǘ ƴŜƘǊŀƧŜ ǎ ƻōŎŜƳƛ ŀƴƛ ǎ ƻōőŀƴȅ ƭƻƪŀƭƛǘȅ α.ǌŜȊƻǾȇ Ǉƻǘƻƪά ŦŞǊƻǾƻǳ ƘǊǳΦ aŠƴƝ ǎǾŞ ǎƭƛōȅ ŀ 
ƎŀǊŀƴŎŜ ǘŀƪΣ Ƨŀƪ ǎŜ Ƴǳ ǇǊłǾŠ ƘƻŘƝ ŀ ƧŀǎƴȇƳ ŘǻƪŀȊŜƳ Ƨǎƻǳ ǘǌƛ ǘƛǎƪƻǾŞ ȊǇǊłǾȅ {¨w!h Ǿ ǘƻƳǘƻ ǘȇŘƴǳΣ ƪŘȅ 
ƧŜŘƴŀ ǇƻǇƝǊł ŘǊǳƘƻǳ Χ 

     5ƴŜǑƴƝ ŀƪŎŜ ƻǇŠǘ ŘŜƳƻƴǎǘǊƻǾŀƭŀ ƧŜŘƴƻǘŀ ƻŘǇƻǊǳ ƪ ǵƭƻȌƛǑǘƛ ƧŀŘŜǊƴŞƘƻ ƻŘǇŀŘǳ Ǿ ƭƻƪŀƭƛǘŠ ƴŀ YƭŀǘƻǾǎƪǳ ŀ 
ǎǘŀǊƻǎǘƻǾŞΣ ƪǘŜǌƝ Ƨǎƻǳ ǇƻȊǾłƴƛ ǾŜ őǘǾǊǘŜƪ нуΦ тΦ ƪ ƳƛƴƛǎǘǊƻǾƛ aƭłŘƪƻǾƛ ƴŀ ath Ƴǳ ǎŘŠƭƝ Ǿǻƭƛ ƻōőŀƴǻΣ ƪǘŜǊŞ 
ȊŀǎǘǳǇǳƧƝΦ ±ǑŜƳΣ ƪǘŜǌƝ ŘƴŜǎ ōȅƭƛ ǵőŀǎǘƴƝƪȅ ǇǊƻǘŜǎǘƴƝ ŀƪŎŜ, Ȋŀ ǇƻǌŀŘŀǘŜƭŜ ǳǇǌƝƳƴŠ ŘŠƪǳƧƛΦ  

CǊŀƴǘƛǑŜƪ YłōŀΣ {ǇƻƭŜƪ αWŀŘŜǊƴȇ ƻŘǇŀŘ - ŘŠƪǳƧŜƳŜΣ ƴŜŎƘŎŜƳŜΗά 
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Pochod proti hlubinnému úložišti Pačejov – Maňovice 
 

tƻŎƘƻŘ ƳŠƭ ǘǊŀǎǳ ǇŠǑƝ ŀ ǘǊŀǎǳ 
cyklistickou. Celkem se na startu i v ŎƝƭƛ 
ƴŀ ǇǊƻǘŜǎǘƴƝ ƭƛǎǘƛƴȅ ǇƻŘŜǇǎŀƭƻ нол ƭƛŘƝΦ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

tǊƻǘŜǎǘƴƝ ŀƪŎƛ ǇǌƛƧŜƭƛ ǇƻŘǇƻǌƛǘ ƪƻƭŜƎƻǾŞ 
z Rakouska, ale i z Bavorska. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
bŜǇǌŜƘƭŜŘƴǳǘŜƭƴȇ ōȅƭ ƛ aŀǘŠƧ {ǘǊƻǇƴƛŎƪȇΣ 
ǇǌŜŘǎŜŘŀ {ǘǊŀƴȅ ȊŜƭŜƴȇŎƘΣ ƪǘŜǊȇ ŘƻǊŀȊƛƭ se 
ǎǘǊŀƴƝƪȅ Ȋ tƭȊŜƶǎƪŞƘƻ ŀ WƛƘƻőŜǎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜΦ 

 

 

 

 

 

FOTOBLOG 
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Přístup k národním programům nakládání s radioaktivním odpadem 

 

bŀ ȌłŘƻǎǘ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ bǳŎƭŜŀǊ ¢ǊŀƴǎǇŀǊŜƴŎȅ ²ŀǘŎƘ Ǉƻǎƪȅǘƭŀ 9ǾǊƻǇǎƪł ƪƻƳƛǎŜ ǇǌƝǎǘǳǇ ƪŜ ǾǑŜƳ ƴłǊƻŘƴƝŎƘ 
ǇǊƻƎǊŀƳǻƳ ŀ ȊǇǊłǾłƳ ƻ ǊŜŀƭƛȊŀŎƛ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ǾȅƘƻǌŜƭȇƳ ǇŀƭƛǾŜƳ ŀ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƳ ƻŘǇŀŘŜƳΦ tƻŘƭŜ őƭłƴƪǳ 
мм {ƳŠǊƴƛŎŜ wŀŘȅ нлммκтлκ9ǳǊŀǘƻƳ ƳǳǎƝ őƭŜƴǎƪŞ ǎǘłǘȅ ǾȅǇǊŀŎƻǾŀǘ ƴłǊƻŘƴƝ ǇǊƻƎǊŀƳ ǇǊƻ ƻŘǇƻǾŠŘƴŞ ŀ 
ōŜȊǇŜőƴŞ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ǾȅƘƻǌŜƭȇƳ ǇŀƭƛǾŜƳ ŀ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƳ ƻŘǇŀŘŜƳΦ tǊǾƴƝ ǇǊƻƎǊŀƳȅ ƳŠƭȅ ōȇǘ Ǿ ǎƻǳƭŀŘǳ ǎ 
őƭłƴƪŜƳ мп {ƳŠǊƴƛŎŜ Ȋŀǎƭłƴȅ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ƪƻƳƛǎƛ Řƻ ноΦ ǎǊǇƴŀ нлмрΦ 

    {ƳŠǊƴƛŎŜ ǘŀƪŞ ǇƻȌŀŘǳƧŜ ƻŘ őƭŜƴǎƪȇŎƘ ǎǘłǘǻΣ ŀōȅ ƧŜŘƴƻǳ Ȋŀ ǘǌƛ Ǌƻƪȅ ǇǌŜŘƭƻȌƛƭȅ ȊǇǊłǾu o pokroku v 
ǇǊƻǾłŘŠƴƝ  ǘŞǘƻ  ǎƳŠǊƴƛŎŜΣ ǾőŜǘƴŠ ȊǇǊłǾ ƪ ǳǎƪǳǘŜőƶƻǾłƴƝ ǾƴƛǘǊƻǎǘłǘƴƝƘƻ ǇǊƻƎǊŀƳǳΦ 2ƭŜƴǎƪŞ ǎǘłǘȅ Ƨǎƻǳ 
ǇƻǾƛƴƴȅ ȊŀƧƛǎǘƛǘΣ ŀōȅ ǇƻǘǌŜōƴŞ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ǘȇƪŀƧƝŎƝ ǎŜ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ǾȅƘƻǌŜƭȇƳ ǇŀƭƛǾŜƳ ŀ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƳ 
ƻŘǇŀŘŜƳ ōȅƭȅ ŘƻǎǘǳǇƴŞ ȊŀƳŠǎǘƴŀƴŎǻƳ ƧŀŘŜǊƴŞƘƻ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ ǑƛǊƻƪŞ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛΣ ŀ ŀōȅ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘ Řƻǎǘŀƭŀ 
ǇƻǘǌŜōƴƻǳ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘ ǵőƛƴƴŠ ǎŜ ǇƻŘƝƭŜǘ ƴŀ ǇǊƻŎŜǎǳ ǊƻȊƘƻŘƻǾłƴƝ ƻ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ǾȅƘƻǌŜƭȇƳ ǇŀƭƛǾŜƳ ŀ 
ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƳ ƻŘǇŀŘŜƳ Ǿ ǎƻǳƭŀŘǳ ǎ ƴłǊƻŘƴƝ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾƻǳ ŀ ƳŜȊƛƴłǊƻŘƴƝƳƛ ȊłǾŀȊƪȅΦ ±ȇǎƭŜŘƪȅ ǾȊłƧŜƳƴȇŎƘ 
ǇǌŜȊƪǳƳǻΣ ǘȊǾΦ αǇŜŜǊ ǊŜǾƛŜǿǎάΣ ǎŜ ƻȊƴŀƳǳƧƝ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ƪƻƳƛǎƛ ŀ ƻǎǘŀǘƴƝƳ őƭŜƴǎƪȇƳ ǎǘłǘǻƳΦ 2ƭŜƴǎƪŞ ǎǘłǘȅ 
ƳŀƧƝ ǇƻǾƛƴƴƻǎǘ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠ ǇǌŜȊƪƻǳƳłǾŀǘ ŀ ŀƪǘǳŀƭƛȊƻǾŀǘ ǎǾŞ ƴłǊƻŘƴƝ ǇǊƻƎǊŀƳȅΣ ǎ ƻƘƭŜŘŜƳ ƴŀ ǘŜŎƘƴƛŎƪȇ ŀ 
ǾŠŘŜŎƪȇ ǇƻƪǊƻƪ ƧŀƪƻȌǘƻ ƛ ƴŀ ŘƻǇƻǊǳőŜƴƝΣ ȊƝǎƪŀƴŞ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ŀ ǇǌƝƪƭŀŘȅ ŘƻōǊŞ ǇǊŀȄŜ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƴŞ ōŠƘŜƳ 
ǾȊłƧŜƳƴȇŎƘ ǇǌŜȊƪǳƳǻΦ 

     bŀ ǇƻȌłŘłƴƝ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ b¢² ƻ ǇǌƝǎǘǳǇ ƪŜ ǾǑŜƳ ƴłǊƻŘƴƝƳ ǇǊƻƎǊŀƳǻƳ ŀ 
ȊǇǊłǾłƳ ƧŜ 9ǾǊƻǇǎƪł ƪƻƳƛǎŜ ȊǾŜǌŜƧƴƛƭŀΦ WŜŘƴł ǎŜ ƻ ǾȇȊƴŀƳƴȇ ƪǊƻƪ ǾǇǌŜŘ ǎ 
ƻƘƭŜŘŜƳ ƴŀ ǘǊŀƴǎǇŀǊŜƴǘƴƻǎǘ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ ŘŜōŀǘȅ ƻ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƳ 
odpadem. b¢² Ƴł ǾŜ ȊǾȅƪǳ - Ƨŀƪƻ ǘǊŀƴǎǇŀǊŜƴǘƴƝ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ - ȊǾŜǌŜƧƴƛǘ ŘǻƭŜȌƛǘƻǳ 
ŘƻƪǳƳŜƴǘŀŎƛ ŀ ƪƻǊŜǎǇƻƴŘŜƴŎƛ ƴŀ ǎǾȇŎƘ ǿŜōƻǾȇŎƘ ǎǘǊłƴƪłŎƘΦ 5ƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǾǑŜŎƘ 
ŘƻƪǳƳŜƴǘǻ ƴŀ ƧŜŘƴƻƳ ƳƝǎǘŠ ǳƳƻȌƶǳƧŜ ƻōőŀƴǻƳ ǎƴŀŘƴȇ ǇǌƝǎǘǳǇ ƪ ƧŜƧƛŎƘ 
nłǊƻŘƴƝƳ ȊǇǊłǾłƳ ŀ ǘŀƪŞ ƳƻȌƴƻǎǘ ǇƻǊƻǾƴŀǘ ƻōǎŀƘ ǎǾŞ ȊǇǊłǾȅ ǎ ƻǎǘŀǘƴƝƳƛ 
ȊǇǊłǾŀƳƛ Ǿ ŘŀƭǑƝŎƘ őƭŜƴǎƪȇŎƘ ȊŜƳƝŎƘΦ bŠƪǘŜǊŞ Ȋ ǘŠŎƘǘƻ ȊǇǊłǾ ŀ ǇǊƻƎǊŀƳǻ Ƨǎƻǳ ǎǘłƭŜ 
ǇǌŜŘƳŠǘŜƳ ŘŀƭǑƝŎƘ ƧŜŘƴłƴƝ ƳŜȊƛ 9ǾǊƻǇǎƪƻǳ ƪƻƳƛǎƝ ŀ őƭŜƴǎƪȇƳƛ ǎǘłǘȅΦ b¢² 
ȊǾŜǌŜƧƴƝ ŀƪǘǳŀƭƛȊƻǾŀƴŞ ǾŜǊȊŜΣ ƧŀƪƳƛƭŜ ƧŜ ƻŘ ƪƻƳƛǎŜ ƻōŘǊȌƝΦ 

    Podle Johana {ǿŀƘƴŀΣ ƪƻƻǊŘƛƴłǘƻǊŀ tǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴȅ b¢² ǇǊƻ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƳ ƻŘǇŀŘŜƳΥ αWŜ 
ŘǻƭŜȌƛǘŞΣ ŀōȅ ƻōőŀƴŞ ƳƻƘƭƛ ǾƛŘŠǘΣ ƪŘŜ ǎŜ őƭŜƴǎƪŞ ǎǘłǘȅ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ǳƴƛŜ Ǿ ǎƻǳőŀǎƴŞ ŘƻōŠ ƴŀŎƘłȊŜƧƝ ǎŜ ǎǾȇƳƛ 
ǇǊƻƎǊŀƳȅ ǇǊƻ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƳ ƻŘǇŀŘŜƳΦ wŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝ ƻŘǇŀŘ ƧŜ ǘǊǾŀƭȇƳ ǇǊƻōƭŞƳŜƳΣ ǇǊƻ ƪǘŜǊȇ 
ȌłŘƴȇ Ȋ őƭŜƴǎƪȇŎƘ ǎǘłǘǻ ƴŜƳǻȌŜ ǇǊƻƪłȊŀǘ ƪƻƳǇƭŜǘƴƝ ŀ ōŜȊǇŜőƴŞ ǌŜǑŜƴƝΦά 

     Na webu NTW ƴŀƧŘŜǘŜ błǊƻŘƴƝ ǇǊƻƎǊŀƳȅ ŀ ȊǇǊłǾȅ ну őƭŜƴǎƪȇŎƘ ȊŜƳƝ όwŀƪƻǳǎƪŀΣ .ŜƭƎƛŜΣ .ǳƭƘŀǊǎƪŀΣ 
/ƘƻǊǾŀǘǎƪŀΣ YȅǇǊǳΣ 2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛƪȅΣ 5łƴǎƪŀΣ 9ǎǘƻƴǎƪŀΣ CƛƴǎƪŀΣ CǊŀƴŎƛŜΣ bŠƳŜŎƪŀΣ yŜŎƪŀΣ aŀřŀǊǎƪŀΣ LǊǎƪŀΣ 
LǘłƭƛŜΣ [ƻǘȅǑǎƪŀΣ [ƛǘǾȅΣ [ǳŎŜƳōǳǊǎƪŀΣ aŀƭǘȅΣ bƛȊƻȊŜƳƝΣ tƻƭǎƪŀΣ tƻǊǘǳƎŀƭǎƪŀΣ wǳƳǳƴǎƪŀΣ {ƭƻǾŜƴǎƪŀΣ {ƭƻǾƛƴǎƪŀΣ 
~ǇŀƴŠƭǎƪŀΣ ~ǾŞŘǎƪŀΣ ŀƭŜ ƛ ±ŜƭƪŞ .ǊƛǘłƴƛŜ. 

hƭƎŀ YŀƭƛǑƻǾł 
 

 

O projektech SITEX-II a JOPRAD v červnové Budapešti 

 

Projekty SITEX-II a JOPRAD (viz 6łōƭƝƪ őΦ мптύ ŦƛƴŀƴŎƻǾŀƴŞ 9ǾǊƻǇǎƪƻǳ ǳƴƛƝ ŀ ǎǇƻƭǳƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƴŞ 
ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜƳƛ ǎŘǊǳȌŜƴȇƳƛ Ǿ ǇǊŀŎƻǾƴƝ ǎƪǳǇƛƴŠ Nuclear Transparency Watch ǎŜ ǎƴŀȌƝ ƻ ȊŀǇƻƧŜƴƝ ƻōőŀƴǎƪŞ 
ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ Řƻ ǇǊƻŎŜǎǳ ƘƭŜŘłƴƝ ōŜȊǇŜőƴŞƘƻ ȊǇǻǎƻōǳ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝƳ ƻŘǇŀŘŜƳ ŀ ǾȅƘƻǌŜƭȇƳ 
jadernȇƳ ǇŀƭƛǾŜƳΦ ¨őŜƭŜƳ ƧŜ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾŀǘ ǾƘƻŘƴŞ ǇǊƻŎŜǎȅ ŀ ƴłǎǘǊƻƧŜΣ ƪǘŜǊŞ ǇƻƳƻƘƻǳ ǇǊƻǇƻƧƛǘ ƻŘōƻǊƴƝƪȅ 
ǇǊƻ Řŀƴƻǳ ǘŜƳŀǘƛƪǳ ǎ ƻōőŀƴǎƪƻǳ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƝΦ ½ŘǻǊŀȊƶǳƧƝΣ ȌŜ ƧŜ ƴŜȊōȅǘƴŞ ȊǇǊƻǎǘǌŜŘƪƻǾŀǘ ƪƻƴǘŀƪǘ ǎ 

http://www.nuclear-transparency-watch.eu/activities/radioactive-waste-management/access-to-national-programmes-on-radioactive-waste-management.html
http://www.sitexproject.eu/
http://www.mutadis.org/projets/gestion-des-dechets/joprad/
http://www.nuclear-transparency-watch.eu/activities/radioactive-waste-management/access-to-national-programmes-on-radioactive-waste-management.html
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ƴŜȊŀǳƧŀǘȇƳƛ ƪƻƳǇŜǘŜƴǘƴƝƳƛ ƻŘōƻǊƴƝƪȅΣ 
ƪǘŜǌƝ Ƨǎƻǳ ǎŎƘƻǇƴƛ ŘƻŘŀǘ Řata pro 
ǇƻǘǌŜōȅ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛ ŀ ƪǘŜǌƝ ȊǾƭłŘƴƻǳ 
ǇǌŜŘƭƻȌƛǘ ǊŜƭŜǾŀƴǘƴƝ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ǇǊƻ 
ŜŦŜƪǘƛǾƴƝ ƻǇƻƴŜƴǘǳǊǳ ǾȇǎƭŜŘƪǻ 
ǇǊŜȊŜƴǘƻǾŀƴȇŎƘ ƛƳǇƭŜƳŜƴǘłǘƻǊȅ 
ǇǊƻƧŜƪǘǻ ƴŀ ǳƪƭłŘłƴƝ ƻŘǇŀŘǳΦ  

     {ƻǳőŀǎƴŠ ƧŘŜ ƻ ƳƻǘƛǾƻǾłƴƝ 
ƛƳǇƭŜƳŜƴǘłǘƻǊǻ ŀ ǊŜƎǳƭłǘƻǊǻ όǾ 2ŜǎƪŞ 
republice jsou to S̈w!h ŀ {¨W.ύ ƪ ǘƻƳǳΣ 
ŀōȅ Řŀƭƛ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛ ƪ ŘƛǎǇƻȊƛŎƛ ǵǇƭƴł Řŀǘŀ 
ƻ ǊƛȊƛŎƝŎƘΣ ƪǘŜǊł Ƨǎƻǳ őŀǎǘƻ ǳǇƻȊŀřƻǾłƴŀ 
ŀ ȊƭŜƘőƻǾłƴŀ ƳƝǎǘƻ ǘƻƘƻΣ ŀōȅ ōȅƭ 
ǾŠƴƻǾłƴ ǇǊƻǎǘƻǊ ǾŜǌŜƧƴŞ ŘƛǎƪǳȊƛ ƻ ƴƛŎƘ ŀ 
ƴłǾǊƘǻƳ ǎǘłǘƴƝŎƘ ƛƴǎǘƛǘǳŎƝΣ Ƨŀƪ ǘŀǘƻ 

ǊƛȊƛƪŀ ǌŜǑƛǘΦ .ȅƭƻ ǇƻǾȊōǳȊǳƧƝŎƝ Ǉǌƛ ǘŞ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛ ǎƭȅǑŜǘ ƻŘ ǇǌŜŘǎǘŀǾƛǘŜƭŜ ōŜƭƎƛŎƪŞƘƻ ǊŜƎǳƭłǘƻǊŀ C!b/Σ ȌŜ ǊƻƭŜ 
ǊŜƎǳƭłǘƻǊŀ ǎǇƻőƝǾł ǾŜ ǾȅƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǊƛȊƛƪΣ ǇǌŜŘƭƻȌŜƴƝ ƴŜȊƪǊŜǎƭŜƴȇŎƘ ŀ ŎŜƭƛǎǘǾȇŎƘ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƻōőŀƴǎƪŞ 
ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ ŀ ǇƻƴŜŎƘłƴƝ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝΣ ȊŘŀ ǎŜ ǾȅǇƭŀǘƝ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘ ǎ ƧŀŘŜǊƴȇƳƛ ŀƪǘƛǾƛǘŀƳƛ ƴŜōƻ ƴŜΣ ǇǊłǾŠ ƴŀ 
ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ όǘȊǾΦ αǎƻŎƛŜǘŀƭ ŘŜŎƛǎƛƻƴέύΦ  

     {ŜƳƛƴłǌ Ǿ .ǳŘŀǇŜǑǘƛ Ȋŀ ǵőŀǎǘƛ ŀǎƛ ор ƭƛŘƝ Ȋ ǌŀŘ ŜǾǊƻǇǎƪȇŎƘ ǊŜƎǳƭłǘƻǊǻΣ ǾȇȊƪǳƳƴȇŎƘ ƛƴǎǘƛǘǳŎƝ ŀ ƴŜǾƭłŘƴƝŎƘ 
ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƝ ǇǊƻōƝƘŀƭ ƛƴǘŜǊŀƪǘƛǾƴŠ ǘŀƪΣ ŀōȅ ōȅƭ ǇŀǎƛǾƴƝ ǇƻǎƭŜŎƘ ǇǊŜȊŜƴǘŀŎƝ ƳƛƴƛƳłƭƴƝ ŀ ǇǊƻstor pro diskuzi v 
ǇƭŞƴǳ ŀ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴƪłŎƘ ƳŀȄƛƳłƭƴƝΦ tǊƻōƝƘŀƭ ƪǳǇǌƝƪƭŀŘǳ ǌƝȊŜƴȇ ōǊŀƛƴǎǘǊƻƳƛƴƎ ǾŜ ŦƻǊƳŠ ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘłƭƴƝ 
ŘŜǎƪƻǾŞ ƘǊȅ t9t όαtŀǘƘǿŀȅ 9Ǿŀƭǳŀǘƛƻƴ tǊƻŎŜǎǎέύΣ ƪǘŜǊł ōȅ ǎŜ Ǉƻ ƧƛǎǘȇŎƘ ǵǇǊŀǾłŎƘ Řŀƭŀ ǾȅǳȌƝǘ Ƨŀƪƻ ǾȊŘŠƭłǾŀŎƝ 
ƴłǎǘǊƻƧ ǇǊƻ ǎǘǳŘŜƴǘȅ ƴŀ ǎǘǌŜŘƴƝŎƘ ŀ ǾȅǎƻƪȇŎƘ ǑƪƻƭłŎƘ őƛ Ƨŀƪƻ ǎǇƻƭŜőŜƴǎƪł ƘǊŀ ǇǊƻ ǊƻŘƛőŜ ǎ ŘŠǘƳƛΦ tƻǎƛƭǳƧŜ 
ǘƻǘƛȌ ŀƴŀƭȅǘƛŎƪŞ ŀ ǎǘǊŀǘŜƎƛŎƪŞ ƳȅǑƭŜƴƝ ƴŀ ǘŞƳŀ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ƧŀŘŜǊƴȇƳ ƻŘǇŀŘŜƳΣ ƪǘŜǊŞ ōǳŘŜ ȊǾƭłǑǘŠ ŘƴŜǑƴƝ 
ƳƭŀŘł ŀ ƘǊŀǾł ƎŜƴŜǊŀŎŜ ōǊȊȅ ǇƻǘǌŜōƻǾŀǘΦ {ǇƻőƝǾł ǾŜ ǾȇōŠǊǳ ƪŀǊŜǘ ƻȊƴŀőǳƧƝŎƝŎƘ ǊǻȊƴŞ ŘǊǳƘȅ ǇǊƻōƭŞƳǻ 
όα¢ŜǎǘƛƴƎ /ƻƴŘƛǘƛƻƴǎ /ŀǊŘǎέΣ ƪŀǊǘȅ ¢/ύ ŀ ƪŀǊŜǘ ǇǊƻ ƳƻȌƴŞ ǾȅǇƻǌłŘłƴƝ ǎŜ ǎ ǘŠƳƛǘƻ ǇǊƻōƭŞƳȅ όα9Ǿŀƭǳŀǘƛƻƴ 
/ǊƛǘŜǊƛŀ /ŀǊŘǎέΣ ƪŀǊǘȅ 9/ύΣ ƴŀ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ƻǾǑŜƳ ƴŀōŀƭǳƧƝ ŘŀƭǑƝ ǎŎŞƴłǌŜ ŀ ǘƝƳ ǾȊƴƛƪł ƳƻȌƴƻǎǘ ǇǌƛŘłǾŀǘ ƴƻǾŞ 
ƪŀǊǘȅ ǇǊƻ ǊŜŀƭƛǎǘƛőǘŠƧǑƝ ŘƻƪǊŜǎƭŜƴƝ ǎƛǘǳŀŎŜΦ 

     IǊŀ ǇǊƻōƝƘł ȊƘǊǳōŀ ǘŀƪΣ ȌŜ ǎƛ ƘǊłő ǾȅōŜǊŜ ƧŜŘƴǳ 
Ȋ ƪŀǊŜǘ ¢/Σ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ȊŀōȇǾŀƧƝ ōǳř ƴŜǇƭłƴƻǾŀƴȇƳƛ 
ȊƳŠƴŀƳƛ όƴŀǇǌΦ ƴŀǾȇǑŜƴƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƻŘǇŀŘǳύ ƴŜōƻ 
ƴŀǊǳǑǳƧƝŎƝƳƛ ǳŘłƭƻǎǘƳƛ όƴŀǇǌΦ ƻŘƘŀƭŜƴƝ 
ƴŜǇǌŜŘǇƻƪƭłŘłƴȇŎƘ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ƴŜŘƻǎǘŀǘƪǻ 
ƘƭǳōƛƴƴŞƘƻ ǵƭƻȌƛǑǘŠ ǇƻƳƻŎƝ ǾŠŘŜŎƪȇŎƘ ǾȇȊƪǳƳǻύ 
ŀƴŜōƻ ǾȇȊǾŀƳƛ ōŠƘŜƳ ǊƻȊƘƻŘƻǾŀŎƝƘƻ ǇǊƻŎŜǎǳ 
όƴŀǇǌΦ ƴŜőŜƪŀƴȇ ƴŜŘƻǎǘŀǘŜƪ ŦƛƴŀƴŎƝ ƴŜōƻ ōƻǳǌƭƛǾȇ 
ƻŘǇƻǊ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛύΦ ± ǊŜŀƪŎƛ ƴŀ ǘȅǘƻ ƪŀǊǘȅ ǎƛ ǎǘŜƧƴȇ 
ƘǊłő ǾȅōŜǊŜ ŘǾŠ ƪŀǊǘȅ 9/ ǎ ǇŀǘǌƛőƴȇƳ ƻŘǻǾƻŘƴŠƴƝƳ 
ǇǊƻ ƧŜƧƛŎƘ ǾȇōŠǊΣ ƪǘŜǊȇ ƻǎǘŀǘƴƝ ƘǊłőƛ ǾȊłǇŠǘƝ 
ǇƻǎǘǳǇƴŠ ƻƪƻƳŜƴǘǳƧƝΦ YŀǊǘȅ 9/ ǾłƳ ǳƳƻȌƴƝ 
ǳǇƭŀǘƴƛǘ ǊƛȊƛƪƻǾȇ ƳŀƴŀƎŜƳŜƴǘ όƴŀǇǌΦ ŘƻǎǘŀǘŜƪ őŀǎǳ 
ǇǊƻ ǊŜƎǳƭłǘƻǊŀ ƴŀ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƴƝ ǇǌŜȊƪǳƳ ŘŀƴŞƘƻ 
ǇǌƝǇŀŘǳΣ ǘȊǾΦ αǎŀŦŜǘȅ ŎŀǎŜ ǊŜǾƛŜǿέύΣ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ 
ǇǌƝǎǘǳǇ ǾƭłŘƴƝŎƘ ƻǊƎłƴǻ ƴŜōƻƭƛ αƎƻǾŜǊƴŀƴŎŜά όǾ 
toƳǘƻ ƻƘƭŜŘǳ ǎƛ ǘǌŜōŀ ƘǊłő ƳǻȌŜ ȊŀǇǌŜƳȇǑƭŜǘ ƴŀŘ 
ǇƻȌŀŘŀǾƪȅ ƴŀ ǳŎƘƻǾłǾłƴƝ ǇŀƳŠǘƛ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ 
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ǇǊƻŎŜǎǳ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ƻŘǇŀŘŜƳύ ŀƴŜōƻ ǎŜ ȊŀƳȅǎƭŜǘ ƴŀŘ ƘƻŘƴƻǘŀƳƛ ŀ ƳƻǊłƭƪƻǳ όƴŀǇǌΦ ŘƻǇŀŘ ƭƛŘǎǘǾŀ ƴŀ 
ƎŜƻǎŦŞǊǳ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ƘƭǳōƛƴƴŞƘƻ ǵƭƻȌƛǑǘŠύΦ .ŠƘŜƳ ƘǊȅ ȊŀȊƴŀƳŜƴłǾł ȊƪǳǑŜƴȇ ŦŀŎƛƭƛǘłǘƻǊ ǘȅǇȅ ǾȅōǊŀƴȇŎƘ ƪŀǊŜǘ 
ǾőŜǘƴŠ ǾŜǑƪŜǊȇŎƘ ƪƻƳŜƴǘłǌǻ ƪ ƴƛƳΦ  

     LƴǘŜƴȊƛǾƴƝ ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜ ǎ ƭƛŘƳƛ ƴŀǇǌƝő 9ǾǊƻǇƻǳ ŀ ƻōƻǊȅ ƧŜ ǾȌŘȅ ƻōƻƘŀŎǳƧƝŎƝΦ ±ȊłƧŜƳƴȇ ǇǊƻŎŜǎ ǳőŜƴƝ ǎŜ 
ǳǊȅŎƘƭƝΣ ƴŜōƻǙ ǾłƳ ƴŀ ƻǘłȊƪȅ ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ ŀ ƴŀ ǾŀǑŜ ƻŘǇƻǾŠŘƛ ǊŜŀƎǳƧƝ ƭƛŘŞΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ǇǊƻōƭŜƳŀǘƛƪƻǳ ŀƪǘƛǾƴŠ 
ȊŀōȇǾŀƧƝΦ ± ǘƻƳǘƻ ƻƘƭŜŘǳ Ƨǎƻǳ ǇǊƻƧŜƪǘȅ Ƨŀƪƻ {L¢9·-LL ŀ Whtw!5 ƧŜ ƴŜŘƻŎŜƴƛǘŜƭƴŞΦ ±Ŝƭƪƻǳ ƴŜȊƴłƳƻǳ ŀƭŜ 
ȊǻǎǘłǾłΣ Ƨŀƪ ǵőŀǎǘƴƝŎƛ ǇǊƻƧŜƪǘǻ ōǳŘƻǳ ǎŎƘƻǇƴƛ ǳǇƭŀǘƴƛǘ ǘŜƻǊƛƛ ŀ ƛŘŜłƭȅ ǾŜ ǎǾŞ ǇǊŀȄƛΦ bŜƧǾŠǘǑƝƳ ƻǘŀȊƴƝƪŜƳ 
ȊŀǘƝƳ ȊǻǎǘłǾłΣ ȊŘŀ ŀ ƴŀƪƻƭƛƪ ƻōƻƘŀǘƝ ǘȅǘƻ ǇǊƻƧŜƪǘȅ ƻōőŀƴǎƪƻǳ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘ Ǿ 2wΦ WƛǎǘŞ ƧŜΣ ȌŜ ǘƻ ōǳŘŜ ȊłǾƛǎŜǘ 
ƘƻŘƴŠ ƴŀ ǘƻƳΣ Ƨŀƪ ƳƻŎ ǎŜ ƭƛŘŞ Ǿ 2w ōǳŘƻǳ ƻ ǘŞƳŀ ƴŀƪƭłŘłƴƝ ǎ ƻŘǇŀŘȅ ȊŀƧƝƳŀǘ ŀ ȊŘŀ ōǳŘƻǳ ŎƘǘƝǘ ǾȅǳȌƝǘ 
ǇǊƻƧŜƪǘȅ ǾŜ ǎǾǻƧ ǇǊƻǎǇŠŎƘΦ   

hƭƎŀ YŀƭƛǑƻǾł 

 

 
 

Výroční zpráva Cally za rok 2015 
 

V ǊƻŎŜ нлмр ǘƻ ōȅƭƻ ƧƛȌ 24 ƭŜǘΣ Ŏƻ ǎƛ ǇǻǾƻŘƴŠ ƻōőŀƴǎƪŞ ǎŘǊǳȌŜƴƝΣ Ǉƻ 
ƴƻǾǳ ǎǇƻƭŜƪ /ŀƭƭŀ ƴŜǎŜ ǎǾǻƧ ƴłȊŜǾ ǇƻŘƭŜ ƳƻƪǌŀŘƴƝ Ǌƻǎǘƭƛƴȅ -  řłōƭƝƪǳ 
ōŀƘŜƴƴƝƘƻΦ /Ŝƭƻǳ ƧŜƘƻ ƘƛǎǘƻǊƛƝ ǎŜ ŘƻŘƴŜǎ ǾƛƴŜ ǇƻǎƭłƴƝΣ ƪǘŜǊȇƳ ƧŜ 
ƴŀōƝȊŜǘ ǇƻƳƻŎƴƻǳ Ǌǳƪǳ ƭƛŘŜƳ ƪ ƻŎƘǊŀƴŠ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ǇǊƻ ȌƛǾƻǘΣ ǇǌƛǎǇƝǾŀǘ 
ƪ ȊŀŎƘƻǾłƴƝ ŎŜƴƴȇŎƘ ŜƪƻǎȅǎǘŞƳǻ Ǿ ƧƛȌƴƝŎƘ 2ŜŎƘłŎƘ ŀ ǇƻŘǇƻǊƻǾŀǘ 
ȌłŘƻǳŎƝ ǇǊƻƳŠƴǳ őŜǎƪŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪȅ ƴŀ őƛǎǘƻǳΣ ōŜȊǇŜőƴƻǳ ŀ 
obnovitelnou. Nejinak tomu bylo i v ǳǇƭȅƴǳƭŞƳ ǊƻŎŜΦ  

    ±ȅŘŀƭƛ ƧǎƳŜ ǾȇǊƻőƴƝ ȊǇǊłǾǳ Ȋŀ ƭƻƶǎƪȇ ǊƻƪΣ ƪŘŜ ǎƛ ǇǌŜőǘŜǘŜΣ Ŏƻ Ȋŀ ƴłƳƛ 
Ȋǻǎǘŀƭƻ Ǿ tom őǘȅǌƛŀŘǾŀŎłǘŞƳΦ  {ǘłƘƴƻǳǘ ǎƛ Ƨƛ ƳǻȌŜǘŜ z webu Cally zde. 

Edvard Sequens 

 

 
 
Jaderný odpad č. 1/2016 
 

½ŀőŀƭƛ ƧǎƳŜ ǾȅŘłǾŀǘ ƴƻǾȇ ƻōőŀǎƴƝƪ W!59wbº h5t!5Σ ƪǘŜǊȇ ƴŀǾłȊŀƭ 
ƴŀ ȊǇǊŀǾƻŘŀƧ αWŀŘŜǊƴȇ ƻŘǇŀŘΚ 5ŠƪǳƧŜƳŜΣ ƴŜŎƘŎŜƳŜΗάΣ ǎ ƴƝƳȌ jste 
ǎŜ Ǿ ƧŜƘƻ ȌƭǳǘƻőŜǊƴŞ ǇƻŘƻōŠ ƳƻƘƭƛ ǇƻǘƪłǾŀǘ ǳȌ ƻŘ Ǌƻƪǳ нллмΦ {Ǉƻƭǳ 
ǎ ƴƻǾƻǳ ƎǊŀŦƛŎƪƻǳ ǵǇǊŀǾƻǳ ƧǎƳŜ ȊƳŠƴƛƭƛ ǘŀƪŞ ȊǇǻǎƻō ŘƛǎǘǊƛōǳŎŜ ς 
ƴŠƪƻƭƛƪǊłǘ ǊƻőƴŠ ƧŜƧ Řƻǎtanou Řƻ ǎŎƘǊłƴŜƪ ƭƛŘŞ Ǿ ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘ 
ǾȅōǊŀƴȇŎƘ ǇǊƻ ǵƭƻȌƛǑǘŠ.  hǎǘŀǘƴƝ ǎƛ ƳƻƘƻǳ Ǿ ǇŘŦ ǎǘłƘƴƻǳǘ Ȋ webu 
Cally anebo www.nechcemeuloziste.cz . 

    ± ǇƻŘǘƛǘǳƭǳ ƴŜǎŜ ƴłȊŜǾ α½ǇǊŀǾƻŘŀƧ ƻ ǘƻƳΣ Ŏƻ Ƴł Ȋǻǎǘŀǘ ǎƪǊȅǘƻάΦ 
ChceƳŜ Ǿ ƴŠƳ ŘƻǇƭƶƻǾŀǘ ǎǇŜƪǘǊǳƳ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝΣ ƪǘŜǊŞ ŀŘǊŜǎłǘƛ 
ŘƻǎǘłǾŀƧƝ ƻŘ {ǇǊłǾȅ ǵƭƻȌƛǑǙΣ tak, aby ǎŜ ƳƻƘƭƛ ƭŞǇŜ ǊƻȊƘƻŘovat o 
ōǳŘƻǳŎƴƻǎǘƛ ǎǾŞ ŘƻƳƻǾƛƴȅΦ 

Edvard Sequens 

VYŠLO 

http://www.calla.cz/data/hl_stranka/ostatni/vz2015.pdf
http://www.nechcemeuloziste.cz/
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The World Nuclear Industry Status Report 
2016 
tǊŀǾƛŘŜƭƴƻǳ ƪŀȌŘƻǊƻőƴƝ ȊǇǊłǾǳ ƻ ǎǘŀǾǳ ƧŀŘŜǊƴŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪȅ ǾŜ ǎǾŠǘŠ The 
World Nuclear Industry Status Report 2016 publikovali  ŜƴŜǊƎŜǘƛőǘƝ 
konzultanti Mycle Schneider a Antony Froggatt. 

YǊƻƳŠ ƻōǾȅƪƭŞƘƻ ǎǾŠǘƻǾŞƘƻ ǇǌŜƘƭŜŘǳ ƻ ǘǊŜƴŘŜŎƘ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ǎǘŀǾōȅ ŀ 
ǇǊƻǾƻȊǳ ƧŀŘŜǊƴȇŎƘ ŜƭŜƪǘǊłǊŜƴΣ ǎǊƻǾƴłƴƝ ǾȇǾƻƧŜ ƧŀŘŜǊƴŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪȅ ŀ 
ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ǎŜ ǾŜ ȊǇǊłǾŠ ²ƻǊƭŘ bǳŎƭŜŀǊ LƴŘǳǎǘǊȅ {ǘŀǘǳǎ 
wŜǇƻǊǘ нлмс ŘƻȊǾƝǘŜ ƻ ǇƻǎƻǳȊŜƴƝ ǎǘŀǾǳ ŜƪƻƴƻƳƛƪȅ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƘƭŀǾƴƝŎƘ 
ƘǊłőǻ Ǿ ǘŠŎƘǘƻ ƻŘǾŠǘǾƝŎƘΦ ½ǾƭłǑǘƴƝ ƪŀǇƛǘƻƭȅ Ƨǎƻǳ ǾŠƴƻǾłƴȅ ƴłǎƭŜŘƪǻƳ 
ƪŀǘŀǎǘǊƻŦ Ǿ 2ŜǊƴƻōȅƭǳ мфус ŀ ǾŜ CǳƪǳǑƛƳŠ нлммΦ  

YŜ ǎǘŀȌŜƴƝ ȊŘŜΥ 
http://www.worldnuclearreport.org/IMG/pdf/20160713MSC-
WNISR2016V2-HR.pdf  

hƭƎŀ YŀƭƛǑƻǾł 

 

Calla uzavírá projekt o ochraně postindustriálních prostorů 
 

{ ǇƻǎƭŜŘƴƝƳ ƪǾŠǘƴƻǾȇƳ ŘƴŜƳ ǎƪƻƴőƛƭ ƛ ǇǊƻƧŜƪǘ αtƻǎǘƛƴŘǳǎǘǊƛłƭƴƝ ǇǊƻǎǘƻǊȅ Ƨŀƪƻ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘ ǇǊƻ ƻŎƘǊŀƴǳ 
ǇǌƝǊƻŘȅάΣ ƪǘŜǊȇ /ŀƭƭŀ ǳǎƪǳǘŜőƴƛƭŀ ŘƝƪȅ ǇƻŘǇƻǌŜ CƻƴŘǳ ǇǊƻ bbhΦ 5Ɲƪȅ ǇǊƻƧŜƪǘǳ ǎŜ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ȊǾȇǑƛǘ ǇƻǾŠŘƻƳƝ 
ƻ ǾȇȊƴŀƳǳ ǘŠŎƘǘƻ ƳƝǎǘ ǇǊƻ ƻŎƘǊŀƴǳ ǇǌƝǊƻŘȅ ŀ ȊƭŜǇǑƛǘ ǇƻŘƳƝƴƪȅ ǇǊƻ ǌŀŘǳ ƻƘǊƻȌŜƴȇŎƘ ŘǊǳƘǻΦ 

     h ǇǊƻƧŜƪǘǳ ƧǎƳŜ Ǿ 6łōƭƝƪǳ ǇǊǻōŠȌƴŠ ƛƴŦƻǊƳƻǾŀƭƛΣ ǘŀƪȌŜ ƴȅƴƝ ƧŜƴ ƪǊłǘƪŞ ǎƘǊƴǳǘƝ ƧŜƘƻ ƴŜƧŘǻƭŜȌƛǘŠƧǑƝŎƘ 
ǾȇǎƭŜŘƪǻ ŀ ǵǎǇŠŎƘǻΦ ±Ŝ őǘȅǌŜŎƘ ǇǌƝǊƻŘƻǾŠŘƴŠ ȊŀƧƝƳŀǾȇŎƘ ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘ ōȅƭȅ ǇǊƻǾŜŘŜƴȅ ȊłǎŀƘȅ ƴŀ ǇƻŘǇƻǊǳ 
ōƛƻŘƛǾŜǊȊƛǘȅ ŀ ƻƘǊƻȌŜƴȇŎƘ ŘǊǳƘǻΣ ǘŜŘȅ ƻōƴƻǾŀ ƘƴƝȊŘƴƝŎƘ ǎǘŠƴ ǇǊƻ ōǌŜƘǳƭŜ ŀ ǎŀƳƻǘłǌǎƪŞ ǾőŜƭȅΣ ƻōƴƻǾŀ ŀ 
ǾȅǘǾłǌŜƴƝ ǘǻƴƝ ǇǊƻ ƻōƻƧȌƛǾŜƭƴƝƪȅΣ ƻōƴƻǾŀ ǇƝǎőƛƴΣ ǇǊƻǌŜȊłƴƝ ƴłƭŜǘƻǾŞ ǾŜƎŜǘŀŎŜΦ ~ƭƻ ƻ ƭƻƪŀƭƛǘȅ tƝǎƪƻǾƴŀ [ȌƝƴ 
ό{ƻōŠǎƭŀǾǎƪƻύΣ tƝǎƪƻǾƴŀ ǳ ¿ŜƳƭƛőƪȅ ŀ tƝǎƪƻǾƴŀ ǳ ±ȇǎƪƻƪǳ ό2ŜǎƪƻōǳŘŠƧƻǾƛŎƪƻύ ŀ ǇƝǎƪƻǾƴŀ /ŜǇ LL ό¢ǌŜōƻƶsko).  

     bŀ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘ ǇǊƻōŠƘƭ ǘŀƪŞ ǇƻŘǊƻōƴŠƧǑƝ ōƛƻƭƻƎƛŎƪȇ ǇǊǻȊƪǳƳΣ őŀǎǘƻ ǎ ǇǌŜƪǾŀǇƛǾȇƳƛ ǾȇǎƭŜŘƪȅΦ 
tǌƝƪƭŀŘŜƳ ƳǻȌŜ ōȇǘ Ǿȇǎƪȅǘ ƪǊƛǘƛŎƪȅ ƻƘǊƻȌŜƴŞ ǾőŜƭȅ ƘŜŘǾłōƴƛŎŜ ǾǌŜǎƻǾŞ όtƝǎƪƻǾƴŀ ǳ ¿ŜƳƭƛőƪȅ ƴŜŘŀƭŜƪƻ 
IƭǳōƻƪŞ ǳ .ƻǊƻǾŀƴύ ƴŜōƻ ǇǊƻ 2ŜŎƘȅ ǇǊǾƴƝ 
ƴłƭŜȊ ƪǳǘƛƭƪȅ ƭŜǎƪƴŀǾŞ όtƝǎƪƻǾƴŀ [ȌƝƴ ƴŀ 
{ƻōŠǎƭŀǾǎƪǳύ ƴŜōƻ ǎƛƭƴŠ ƻƘǊƻȌŜƴŞ ŘǊƻōƴŞ 
Ǌƻǎǘƭƛƴȅ ƧƳŞƴŜƳ ǵǇƻǊ ǑŜǎǘƛƳǳȌƴȇ 
όǇƝǎƪƻǾƴŀ /ŜǇ LLύΦ 

     ±ȅȊƪƻǳǑŜƭƛ ƧǎƳŜ ƎŜƻŎŀŎƘƛƴƎ Ƨŀƪƻ 
ƴłǎǘǊƻƧ ƻŎƘǊŀƴȅ ǇǌƝǊƻŘȅΦ tǌƛ ƘƭŜŘłƴƝ 
αƻŎƘǊŀƴłǌǎƪȇŎƘ ƪŜǑŜƪά ƴŀǊǳǑǳƧƝ ǾȅȊƴŀǾŀőƛ 
geocachingu okƻƭƴƝ ǾŜƎŜǘŀŎƛ ŀ ǳŘǊȌǳƧƝ ǘŀƪ 
ƳƝǎǘŀ Ǿȇǎƪȅǘǳ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƻƘǊƻȌŜƴȇŎƘ 
ŘǊǳƘǻΦ ±ȅǘǾƻǌƛƭƛ ƧǎƳŜ ƴƻǾȇ ǿŜō αhōƧŜǾǘŜ 
ǎǾƻǳ ǇƝǎƪƻǾƴǳά 
(www.calla.cz/objevtesvoupiskovnu), 
ƪǘŜǊȇ ǇǊƻǇƻƧǳƧŜ ǘǳǊƛǎǘƛƪǳ ŀ ǊŜƪǊŜŀŎƛ ǎ 
ƻŎƘǊŀƴƻǳ ǇǌƝǊƻŘȅΦ ±ȅǑƭƻ ŘǊǳƘŞ ǾȅŘłƴƝ 
ƪƴƛƘȅ α9ƪƻƭƻƎƛŎƪł ƻōƴƻǾŀ ǵȊŜƳƝ 

http://www.worldnuclearreport.org/IMG/pdf/20160713MSC-WNISR2016V2-HR.pdf
http://www.worldnuclearreport.org/IMG/pdf/20160713MSC-WNISR2016V2-HR.pdf
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ƴŀǊǳǑŜƴȇŎƘ ǘŠȌōƻǳ ƴŜǊƻǎǘƴȇŎƘ ǎǳǊƻǾƛƴ ŀ ǇǊǻƳȅǎƭƻǾȇƳƛ ŘŜǇƻƴƛŜƳƛά ŀ ǇǊƻōŠƘƭ ƘƻƧƴŠ ƴŀǾǑǘƝǾŜƴȇ ƻŘōƻǊƴȇ 
ǎŜƳƛƴłǌ αhŎƘǊŀƴŀ ǇƝǎƪƻǾŜƴΥ ƴŜȌƛǾł ǇǌƝǊƻŘŀ ŀ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾŀάΦ 

     α/ƘǘŠƭƛ ƧǎƳŜ ōŠƘŜƳ ƴŀǑŜƘƻ ǇǊƻƧŜƪǘǳ ǳƪłȊŀǘ ƭƛŘŜƳΣ ȌŜ ƪǊŀƧƛƴŀ Ǉƻ ǘŠȌōŠ ƴŜǊƻǎǘƴȇŎƘ ǎǳǊƻǾƛƴ ƳǻȌŜ ōȇǘ 
ȊŀƧƝƳŀǾł ƛ ƪǊłǎƴłΣ ǇƻƪǳŘ ƴŜŎƘłƳŜ ƧŜƧƝ ƻōƴƻǾǳ ƴŀ ǇǌƝǊƻŘƴƝŎƘ ǇǊƻŎŜǎŜŎƘΦ aƝǎǘƻ ōƻǊƻǾȇŎƘ ǇƭŀƴǘłȌƝ Ǉŀƪ 
ǾȊƴƛƪŀƧƝ ǊƻȊƳŀƴƛǘł ǎǘŀƴƻǾƛǑǘŠΣ ƪŘŜ ǎŜ ƭƝōƝ ƳƴƻƘŀ ƻƘǊƻȌŜƴȇƳ ŘǊǳƘǻƳ ŀ ǇǌƝǘƻƳƴƻǎǘ ƭƛŘƝ ǇǌƝǊƻŘŠ ƴŜƧŜƴ 
ƴŜǑƪƻŘƝΣ ŀƭŜ ŘƻƪƻƴŎŜ ǇǊƻǎǇƝǾłΣά ǌƝƪł ƪ ǇǊƻƧŜƪǘǳ ƧŜƘƻ kooǊŘƛƴłǘƻǊ WƛǌƝ yŜƘƻǳƴŜƪ Ȋ /ŀƭƭȅΦ 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ /ŀƭƭȅ όǊŜŘŀƪőƴŠ ǳǇǊŀǾŜƴƻ ŀ ƪǊłŎŜƴƻύ 
 

Borovanské pískovny v novém 
 

± ƭƻƶǎƪŞƳ ǊƻŎŜ ƧǎƳŜ ǾŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ ǎ hƭŘǌƛŎƘŜƳ bŜŘǾŠŘŜƳ ƛƴǎǘŀƭƻǾŀƭƛ αƻŎƘǊŀƴłǌǎƪŞ ƪŜǑƪȅά Ǿ ƴŠƪƻƭƛƪŀ 
ƧƛƘƻőŜǎƪȇŎƘ ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘΦ WŜƧƛŎƘ ȊłƪƭŀŘƴƝƳ ŎƝƭŜƳ ƧŜ ǳŘǊȌƻǾłƴƝ ǇŜǎǘǊŞ ǎǘŀƴƻǾƛǑǘƴƝ ƳƻȊŀƛƪȅΣ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇƝǎőƛƴ 
ŀ ŘŀƭǑƝŎƘ ƻǘŜǾǌŜƴȇŎƘ ōƛƻǘƻǇǻΦ 

     [Ŝǘƻǎ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǇǊƻƧŜƪǘǳ ǇƻƪǊŀőǳƧŜƳŜΦ 
½ŀǘƝƳŎƻ ŎŀŎƘŜ Ǿ ǇƝǎƪƻǾƴŠ [ȌƝƴ ȊǻǎǘłǾł ƴŀ 
ǎǾŞƳ ƳƝǎǘŠΣ ƴŠƪǘŜǊŞ ƪǊŀōƛőƪȅ Ǿ 
ƎŜƻŎŀŎƘƛƴƎƻǾŞ ǎŞǊƛƛ .ƻǊƻǾŀƴǎƪŞ ǇƝǎƪƻǾƴȅ 
byly posǳƴǳǘŞΦ tǌŜŘŜǾǑƝƳ ǾǑŀƪ őŜƪł ƴŀ ƧŜƧƝ 
ǵǎǇŠǑƴŞ ƭǳǑǘƛǘŜƭŜ ƴƻǾł αŦƛƴłƭƪŀά ƴŀ ƴƻǾŞƳ 
ƳƝǎǘŠ ŀ ǎ ƴƻǾȇƳ /²D όŘǌŜǾŠƴŞ ƪƻƭŜőƪƻύΣ ƴŀ 
ƴŠƳȌ ƭŜǘƻǎ ōǌŜƘǳƭŜ ǌƝőƴƝ ǾȅǎǘǌƝŘŀƭŀ ƭƻƶǎƪŞƘƻ 
ǎǾƛȌƴƝƪŀ ǇƻƭƴƝƘƻΦ ¢ŀƪȌŜ ƛ ƭƻƶǑǘƝ ǵǎǇŠǑƴƝ ƴłƭŜȊŎƛ 
αƻŎƘǊŀƴłǌǎƪȇŎƘ ƪŜǑŜƪά ōǳŘƻǳ ƳƻǘƛǾƻǾłƴƝΣ 
aby ǎŜ Řƻ αƴŀǑƛŎƘά ǇƝǎƪƻǾŜƴ ǇƻŘƝǾŀƭƛ ƧŜǑǘŠ 
jednou. 

     ±ƝŎŜ ǎŜ ŘƻȊǾƝǘŜ ƴŀ ƴŀǑŜƳ ƴƻǾŞƳ ǿŜōǳ 
hōƧŜǾǘŜ ǎǾƻǳ ǇƝǎƪƻǾƴǳΣ ƪŘŜ Ǿ ǎŜƪŎƛ 

geocaching (http://www.calla.cz/objevtesvoupiskovnu/geocaching/ ) najdete odkazy ƴŀ ǎǘǊłƴƪȅ 
ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ŎŀŎƘƝΦ 

WƛǌƝ yŜƘƻǳƴŜƪ 

 

 

Včela učebnicová (Bombus mirabilis) 
 

5ƻǎƭƻǾŀ ǑƻƪƻǾŞ ǎǘŀǾȅ ȊŀȌƛƧŜ ōƛƻƭƻƎ Ǉǌƛ ǇǊƻőƝǘłƴƝ ǎǘǊłƴŜƪ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ 
ǳőŜōƴƛŎ ǇǊƻ ƴŜƧƳŜƴǑƝ ǑƪƻƭłƪȅΦ tǌƛƧŘŜ Ƴƛ ƭƻƎƛŎƪŞΣ ȌŜ ƪŘȅȌ ǳȌ ŘłǾłƳ Řƻ 
ǳőŜōƴƛŎŜ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƛΣ ƳƻƘƭ ōȅŎƘ ǎŜ ŀƭŜǎǇƻƶ ƴŠƪƻƘƻ ǇƻǾƻƭŀƴŞƘƻ ǇƻǇǘŀǘΣ 
ƪǘŜǊŞ ȊǾƝǌłǘƪƻ ƴŜōƻ ƪȅǘƛőƪŀ ƴŀ ƴƝ ǇƽȊǳƧƝΦ bŜ ǘŀƪ ŀǳǘƻǊǻƳΦ 

     bŀǇƻǎƭŜŘȅ ƧǎŜƳ ǇŠƴƛƭ ƴŀŘ ǳőŜōƴƛŎƝ ǇǊǾƻǳƪȅ ǇǊƻ ŘǊǳƘƻǳ ǘǌƝŘǳΦ ¿łŎƛ Ǿ 
ƴƝ ƭǳǑǘƝ ƴłȊǾȅ ƘƳȅȊǳ ǳƪǊȅǘŞ ǾŜ ǾŠǘłŎƘ ŀ Ƨŀƪƻ ƴłǇƻǾŠŘŀ ƧƛƳ ǎƭƻǳȌƝ 
ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŜΦ tƻƪǳŘ Ƨǎƻǳ ǾǑŀƪ ŘŠǘƛ ōƛƻƭƻƎƛŎƪȅ ǾȊŘŠƭłƴȅΣ ǎƴƝƳƪȅ ƧŜ ǎǇƝǑŜ 
ȊƳŀǘƻǳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ŘǾŀ ȊŜ őǘȅǌ Ƨǎƻǳ ǑǇŀǘƴŠΦ ½łƳŠƴŀ ǎŀǊŀƴőŜ Ȋŀ ƪƻōȅƭƪǳ ǎŜ 
ƧŜǑǘŠ Řł ǇƻŎƘƻǇƛǘ όƧŜƴȌŜ ǇǊƻő ǎŜ ƴŜȊŜǇǘŀǘΚύΣ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŜ őƳŜƭłƪŀ 
ǾȅŘłǾŀƴŞƘƻ Ȋŀ ǾőŜƭǳ Ƴƛ ŀƭŜ ƳłƭŜƳ ǾȅǊŀȊƛƭŀ ŘŜŎƘΦ hōŀ ǎƛŎŜ ǇŀǘǌƝ Řƻ 

MALÝ OPRAVNÍK BIOLOGICKÝCH OMYLŮ 

http://www.calla.cz/objevtesvoupiskovnu/geocaching/
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őŜƭŜŘƛ ǾőŜƭƻǾƛǘȇŎƘΣ ƧŜƧƛŎƘ ǊƻȊŘƝƭƴƻǎǘ ǾǑŀƪ ƴŀǘƻƭƛƪ ōƛƧŜ Řƻ ƻőƝΣ ȌŜ ǎƛ ƴŜǳƳƝƳ ǇǌŜŘǎǘŀǾƛǘΣ Ƨŀƪ ƳƻƘƭƻ ƪ ǘŀƪƻǾŞƳǳ 
ǘǊŀǇŀǎǳ ǾǻōŜŎ ŘƻƧƝǘΦ  

     5ǌƝǾŜ ƧǎƳŜ ǌƝƪŀƭƛΥ ¢ƻ ǾƝ ǇǌŜŎŜ ƪŀȌŘŞ ƳŀƭŞ ŘƝǘŠΦ 5ƴŜǎ ǎŜ ǾǑŀƪ ƻƴǳ ǾŠǘǳ ȊŘǊłƘłƳ ǇƻǳȌƝǾŀǘΦ tƻȊƴŀƧƝ ǾőŜƭǳ ƻŘ 
őƳŜƭłƪŀ ƛ ŘŠǘƛ ǾȅǳőƻǾŀƴŞ Ȋ ŘƴŜǑƴƝŎƘ ǳőŜōƴƛŎ ǇǊǾƻǳƪȅΚ ! Ŏƻ ǘŜǇǊǾŜ ŀǳǘƻǌƛ ǘŠŎƘ ǳőŜōƴƛŎΧ 

WƛǌƝ yŜƘƻǳƴŜƪ 
 
 

Úhyn dvou losů způsobila řada chyb, odborníci připraví pro příště 
kuchařku 
 

¨Ƙȅƴ ƭƻǎƛŎŜ ǎ ƳƭłŘŠǘŜƳ ƴŀ ƻƪǊŀƧƛ .Ǌƴŀ ȊǇǻǎƻōƛƭŀ ǇƻŘƭŜ ƻŘōƻǊƴƝƪǻ ŎŜƭł ǌŀŘŀ ŎƘȅōΣ ƪǘŜǊŞ ǇǊƻǾłȊŜƭȅ ȊłǎŀƘ 
ǎǇƻƧŜƴȇ ǎ ƧŜƧƛŎƘ ƻŘŎƘȅǘŜƳΦ αtǌŜŘ ǎŀƳƻǘƴȇƳ ǳǎǇłƴƝƳ ŘƻǑƭƻ ƪŜ ȊƴŀőƴŞƳǳ ǾȅǎǘǊŜǎƻǾłƴƝ ȊǾƝǌŀǘΦ błǎƭŜŘƴł 
ƳŀƴƛǇǳƭŀŎŜ ǎ ƴƛƳƛ ǘŀƪŞ ƴŜōȅƭŀ ȊŎŜƭŀ Ǿ ǇƻǌłŘƪǳΦ ± ǇƻŘƻōƴȇŎƘ ǎƛǘǳŀŎƝŎƘ ƧŜ ƴŀƘłƴŠƴƝ ƘƻǳŦŜƳ ƭƛŘƝΣ Ǉŀƪ ƴŀ 
ƪƻƴƝŎƘ ŀ ƴłǎƭŜŘƴŠ ǾǊǘǳƭƴƝƪŜƳΣ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǇǌŜƳƝǊŀ ƳŀƴƛǇǳƭŀŎŜ ǎ ƧƛȌ ƛƳƻōƛƭƛȊƻǾŀƴȇƳ ȊǾƝǌŜǘŜƳΣ ƴŀǾƝŎ ǎǘłƭŜ Ǿ 
ǇǌƝǘƻƳƴƻǎǘƛ ǾŜƭƪŞƘƻ Ǉƻőǘǳ ƭƛŘƝΣ ǘƻ ƴŜƧƘƻǊǑƝΣ Ŏƻ ƭȊŜ ǳŘŠƭŀǘΣά ƪƻƴǎǘŀǘǳƧŜ aƛƭƻǎƭŀǾ WƛǊƪǻ Ȋ .ƛƻƭƻƎƛŎƪŞƘƻ ŎŜƴǘǊŀ 
AkademiŜ ǾŠŘ 2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛƪȅΦ ¢Ŝƴ ƧŜǑǘŠ ǇǌŜŘǘƝƳΣ ƴŜȌ ƭƻǎƛŎŜ ǳƘȅƴǳƭŀΣ ƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƭ ǾŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ ǎ ƻŘōƻǊƴƝƪȅ 
ȊŜƧƳŞƴŀ Ȋ 2ŜǎƪŞ ȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞ ǳƴƛǾŜǊȊƛǘȅΣ ¨ǎǘŀǾǳ ōƛƻƭƻƎƛŜ ƻōǊŀǘƭƻǾŎǻ !±2w ŀ /IYh ¢ǌŜōƻƶǎƪƻ ƻŘōŠǊ 
ōƛƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ǾȊƻǊƪǻ ŀ ƴŀǎŀȊŜƴƝ ǘŜƭŜƳŜǘǊƛŎƪŞƘƻ ƻōƻƧƪǳΣ ŀōȅ ōȅƭƻ ǎŀƳƛŎƛ ƳƻȌƴƻ ǎƭŜŘƻǾŀǘ Ǉƻ ǇƭłƴƻǾŀƴŞƳ 
ǾȅǇǳǑǘŠƴƝ ƴŀ ¢ǌŜōƻƶǎƪǳΦ  

     ½ ǘƻƘƻΣ ȌŜ ƭƻǎƛŎŜ ǇƻŘƭŜ ƳŞŘƛƝ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ 
ƴŜǊŜŀƎƻǾŀƭŀ ƴŀ ǇǌƝǘƻƳƴƻǎǘ ǾǊǘǳƭƴƝƪǳ ƧŜ ǇŀǘǊƴŞΣ ȌŜ 
ƧƛȌ ǇǌŜŘ ȊłǎŀƘŜƳ ǳǎǇłǾŀŎƝ ǎǘǌŜƭƻǳ ōȅƭŀ ƭŜǘŀǊƎƛŎƪłΦ 
αWŜ-ƭƛ ȊǾƝǌŜ Ǿ ǇƻǊƻǎǘǳ ŀ ƴƛƪƻƘƻ ǾőŜǘƴŠ ǎŜōŜ 
neƻƘǊƻȌǳƧŜΣ ƧŜ ƭŜǇǑƝ ƧŜƧ ǘŀƳ ƴŜŎƘŀǘ Ǿ ƪƭƛŘǳΣ ȊŀƧƛǎǘƛǘ 
ōŜȊǇŜőƴƻǎǘ ƴŀ ǇǌƛƭŜƘƭȇŎƘ ƪƻƳǳƴƛƪŀŎƝŎƘΣ ŀ ǾȅőƪŀǘΣ 
ŀȌ ǎŜ ǎŀƳƻ ǳƪłȌŜΦ tǌƝǇŀŘƴŠ ǎŜ ƧŜƧ Ǉƻƪǳǎƛǘ 
ƭƻƪŀƭƛȊƻǾŀǘ ǘǌŜōŀ ǘŜǊƳƻǾƛȊƝΦ tǊƻ ŘƛǾƻƪł ȊǾƝǌŀǘŀ ƧŜ 
ǎŀƳƻǘƴŞ ƴŀƘłƴŠƴƝ ƻƘǊƻƳƴȇ ǎǘǊŜǎΣ ǇǊƻ Ƴŀǘƪȅ ǎ 
Ƴƭłřŀǘȅ ƧŜǑǘŠ ǾȇǊŀȊƴŠ ǾŠǘǑƝΣά ŘƻŘłǾł aƛƭƻǎƭŀǾ 
WƛǊƪǻΦ WŜ-ƭƛ ȊǾȇǑŜƴȇ ǎǘǊŜǎ ƴłǎƭŜŘƻǾłƴ ƛƳƻōƛƭƛȊŀŎƝΣ 
ƳǻȌŜ ōȇǘ ǳ ŘƛǾƻƪŞƘƻ ȊǾƝǌŜǘŜ ǇǊƻƎƴƽȊŀ ǑǇŀǘƴłΣ ŎƻȌ 
ōƻƘǳȌŜƭ ǳƪŀȊǳƧŜ ƛ ōǊƴŠƴǎƪȇ ǇǌƝǇŀŘΦ ¨Ƙȅƴ ƻōƻǳ 
ƭƻǎǻ Ǉǌƛ ƻŘŎƘȅǘǳ ƧŜ ǘǊƛǎǘƴƝ ȊŜƧƳŞƴŀ ǾŜ ǎǊƻǾƴłƴƝ ǎŜ 
ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝƳƛ ǎǘŀǘƛǎǘƛƪŀƳƛΦ bŀǇǌƝƪƭŀŘ ŦƛƴǑǘƝ 
ǾŜǘŜǊƛƴłǌƛ ǇƻǾŀȌǳƧƝ Ǉǌƛ ƛƳƻōƛƭƛȊŀŎƛ ƭƻǎǻ Ȋŀ 
ƴŜǇǌƝǇǳǎǘƴƻǳ ǵƳǊǘƴƻǎǘ ǇǌŜǾȅǑǳƧƝŎƝ ǇƻǳƘł н 
ǇǊƻŎŜƴǘŀΣ ǘŜŘȅ ŘǾŠ ȊŜ ǎǘŀ ȊǾƝǌŀǘΗ 

     /Ƙȅōƻǳ ǊƻǾƴŠȌ ōȅƭƻΣ ȌŜ ǎŜ Ǉƻ ǳǎǇłƴƝ ƪƻƭŜƳ 
ƭƻǎƛŎŜ ǇƻƘȅōƻǾŀƭƻ ǾŜƭƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƭƛŘƝΦ αbŀ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǎƴƝƳŎƝŎƘ Ȋ ŀƪŎŜ ōȅƭƻ Ǿ ƻƪǊǳƘǳ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ƳŜǘǊǻ ƪƻƭŜƳ 
ȊǾƝǌŜǘŜ ƳƻȌƴŞ ƴŀǇƻőƝǘŀǘ ƛ ƧŜŘŜƴłŎǘ ƻǎƻōΦ ¦ ȊǾƝǌŜǘŜ ōȅ ƳŠƭ ƴŀƻǇŀƪ ōȇǘ ƧŜƴ ǇƻőŜǘ ƴŜȊōȅǘƴŠ ƴǳǘƴȇ ƪ 
ƳŀƴƛǇǳƭŀŎƛ ǎ ƴƝƳΦ tǌƝǘƻƳƴƝ ōȅ ǎŜ ƳŠƭƛ ŎƘƻǾŀǘ ŀ ƳƭǳǾƛǘ ƪƭƛŘƴŠ ŀ ǘƛǑŜΦ ±ǑŜ ōȅ ƳŠƭƻ ǇǊƻōŠƘƴƻǳǘ Ŏƻ ƴŜƧǊȅŎƘƭŜƧƛΦ 
hōŜŎƴŠ ǘƻ ƴŜƴƝ ȊƴłƳƻΣ ŀƭŜ αǇǌƛǎǇŀƴłά ȊǾƝǌŀǘŀ ǾŜ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛ ƴŜǎǇƝΣ ƴȇōǊȌ ǇƻƳŠǊƴŠ ŘƻōǌŜ ǾƴƝƳŀƧƝ ŘŠƴƝ 
ƪƻƭŜƳΣά ǇƻǇƛǎǳƧŜ aƛƭƻǎƭŀǾ WƛǊƪǻΦ ~Ǉŀǘƴƻǳ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƛ ȊłǎŀƘǳ ǇƻŘƭŜ ƴŠƧ ǳƪŀȊǳƧŜ ƛ ǘƻΣ ȌŜ ȊǾƝǌŜ ƴŜƳł ȊŀƪǊȅǘŞ 
ƻőƛ ƴŀ ǎƴƝƳŎƝŎƘΣ ƪŘȅ ǎŜ ǎ ƴƝƳ ŦƻǘƝ ƘŀǎƛőƛΦ [ƛŘǎƪŞ ǊǳŎŜ ǇƻƭƻȌŜƴŞ ƴŀ ŎƛǘƭƛǾȇŎƘ ƳƝǎǘŜŎƘ ƪƻƭŜƳ ƻőƝ ǎǘǊŜǎƻǾŀƴŞƳǳ 
ȊǾƝǌŜǘƛ ƴŀ ƪƭƛŘǳ ǊƻǾƴŠȌ ƴŜǇǌƛŘŀƧƝΦ  

     α½ŀƪǊȅǘƝ ƻőƝΣ ƪƭƛŘΣ ǊȅŎƘƭƻǎǘ ŀ ǎǘƝƴŠƴƝΣ ƧŜ-ƭƛ ƘƻǊƪƻ ŀ ǎƭǳƴŜőƴƻΦ ¢ƻ ōȅ ƳŠƭȅ ōȇǘ ŀǳǘƻƳŀǘƛŎƪŞ ǾŠŎƛΣά ȊŘǻǊŀȊƶǳƧŜ 
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aƛƭƻǎƭŀǾ WƛǊƪǻΦ tǌƛǘƻƳ ƴŜŎƘŎŜ Ȋŀ ƪŀȌŘƻǳ ŎŜƴǳ ǇƻǳőƻǾŀǘΦ αWǎŜƳ ǎƛ ŘƻōǌŜ ǾŠŘƻƳΣ ȌŜ Ǿ ǘŜǊŞƴǳ ȊŘŀƭŜƪŀ ƴŜƴƝ 
ǇǊƻǎǘƻǊ ŘŠƭŀǘ ǾǑŜ ƛŘŜłƭƴƝƳ ȊǇǻǎƻōŜƳΦ {łƳ ȊƴłƳ ƻŘŎƘȅǘ ǾŜƭƪȇŎƘ ƪƻǇȅǘƴƝƪǻ ƘƭŀǾƴŠ Ȋ ǘŜƻǊŜǘƛŎƪŞƘƻ ǑƪƻƭŜƴƝ ǳ 
ǇƻƭǎƪȇŎƘ ƪƻƭŜƎǻΦ YŀȌŘƻǇłŘƴŠ ōȅ ǾǑŀƪ ōȅƭƻ ǾƘƻŘƴŞΣ ƪŘȅōȅ ƻǊƎłƴȅ ƻŎƘǊŀƴȅ ǇǌƝǊƻŘȅ ƛ ȊłǎŀƘƻǾŞ ŀ 
ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƴƝ ǎǳōƧŜƪǘȅ ōȅƭȅ ŀƭŜǎǇƻƶ ƻōŜŎƴŠ ƻōŜȊƴłƳŜƴȅ ǎ ǘƝƳΣ Ƨŀƪ Ǿ ǇƻŘƻōƴȇŎƘ ǎƛǘǳŀŎƝŎƘ ǇƻǎǘǳǇƻǾŀǘΦ tǌƛ 
ǑǇŀǘƴŞ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƛ ƻŘŎƘȅǘǳ ƳǻȌŜ ƻŘōƻǊƴȇ ȊłǎŀƘ ȊƪǳǑŜƴŞƘƻ ǾŜǘŜǊƛƴłǌŜ ǎƴŀŘƴƻ ǾȅȊƴƝǘ Řƻ ǇǊłȊŘƴŀ ŀ ǎǘłǘ 
ȌƛǾƻǘȅ ǾŜƭƳƛ ŎŜƴƴȇŎƘ ȊǾƝǌŀǘΦ tǌŜǎƴŠ ǘƻ ǎŜ ōƻƘǳȌŜƭ ǎǘŀƭƻ ƴȅƴƝ Ǿ .ǊƴŠΦ aƛƳƻŎƘƻŘŜƳΣ ǇƻŘƻōƴȇ ǇǊǻōŠƘ ƳŠƭƻ 
ƛ ƴŀƘłƴŠƴƝ ƭƻǎǻ ǳ 2ŜǎƪȇŎƘ .ǳŘŠƧƻǾƛŎ Ǿ ǊƻŎŜ нлмоΣ ƪŘȅ ǇƻƭƛŎƛǎǘŞ ǊƻȊŘŠƭƛƭƛ Ƴŀǘƪǳ ŀ ƳƭłŘŠΣ ƧŜȌ ƴŀƪƻƴŜŎ ǳǘŜƪƭƛ 
ƻŘƭƛǑƴȇƳƛ ǎƳŠǊȅΣά ǇƻŘƻǘȇƪł aƛƭƻǎƭŀǾ WƛǊƪǻΦ 

     tǌƝőƛƴŀ ƧŜ ȊǌŜƧƳłΦ ½łǎŀƘƻǾŞ ǎƭƻȌƪȅ Ǿ ǘǳȊŜƳǎƪǳ ƴŜƳŀƧƝ ǎ ǾŜƭƪȇƳƛ ȊǾƝǌŀǘȅ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛΦ aŀƴǳłƭΣ Ƨŀƪ Ǉǌƛ 
ƪƻƴǘŀƪǘǳ ǎ ŘƛǾƻƪȇƳƛ ǾŜƭƪȇƳƛ ȊǾƝǌŀǘȅ ǇƻǎǘǳǇƻǾŀǘ ōȅ ƳŠƭ ǾȊƴƛƪƴƻǳǘ ǾŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ ǎŜ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƝ 2Ŝǎƪł 
ƪǊŀƧƛƴŀΣ ǾŠŘŎƛ Ȋ .ƛƻƭƻƎƛŎƪŞƘƻ ŎŜƴǘǊŀ !±2w ŀ WƛƘƻőŜǎƪŞ ǳƴƛǾŜǊȊƛǘȅ Ǿ 2ŜǎƪȇŎƘ .ǳŘŠƧƻǾƛŎƝŎƘΣ aŜƴŘŜƭƻǾȅ 
ǳƴƛǾŜǊȊƛǘȅ Ǿ .ǊƴŠΣ ±ŜǘŜǊƛƴłǊƴƝ ŀ ŦŀǊƳŀŎŜǳǘƛŎƪŞ ǳƴƛǾŜǊȊƛǘȅ .Ǌƴƻ ŀ ŘŀƭǑƝŎƘ ǇǊŀŎƻǾƛǑǙΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ǇƻŘƝƭŜƧƝ ƴŀ 
ƴŜŦƻǊƳłƭƴƝƳ ȊłŎƘǊŀƴƴŞƳ ǇǊƻƎǊŀƳǳ ƭƻǎŀ ŜǾǊƻǇǎƪŞƘƻ Ǿ 2ŜǎƪǳΦ aŀǘŜǊƛłƭ ōǳŘŜ ƪƻƴȊǳƭǘƻǾłƴ ǎ ƻŘōƻǊƴƝƪȅ Ǿ 
tƻƭǎƪǳ ŀ {ƪŀƴŘƛƴłǾƛƛΣ ƪŘŜ ƳŀƧƝ ǎ ƻŘŎƘȅǘŜƳ ŀ ƛƳƻōƛƭƛȊŀŎƝ ƭƻǎǻ ōƻƘŀǘŞ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛΦ α[ƻǎƛ ǇŀǘǌƝ ƪ ƴŀǑƛƳ 
nejƻƘǊƻȌŜƴŠƧǑƝƳ ǾŜƭƪȇƳ ȌƛǾƻőƛŎƘǻƳΦ hŘŎƘȅǘ ŀ ǇǌŜǾƻȊ ƧŜ ǇǊƻ ŘƛǾƻƪł ȊǾƝǌŀǘŀ ǾȌŘȅ ǾŜƭƳƛ ǊƛȊƛƪƻǾȇΣ ƪŀȌŘŞ 
ǇƻŎƘȅōŜƴƝ ǾǑŀƪ ǎƴƛȌǳƧŜ ǑŀƴŎƛΣ ȌŜ ǘƻ ȊǾƭłŘƴƻǳΣά ŘƻǇƭƶǳƧŜ 5ŀƭƛōƻǊ 5ƻǎǘłƭΣ ǌŜŘƛǘŜƭ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ 2Ŝǎƪł ƪǊŀƧƛƴŀΦ 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ 2ŜǎƪŞ ƪǊŀƧƛƴȅ όǊŜŘŀƪőƴŠ ƪǊłŎŜƴƻύ 

 

Každá sedmá zastávka hromadné dopravy zabíjí ptáky 
 

[ƛŘŞ Ǉƻ ŎŜƭŞ ǊŜǇǳōƭƛŎŜ ȊƘƻŘƴƻǘƛƭƛ ǇǌŜǎ ŘǾŀ ŀ Ǉǻƭ ǘƛǎƝŎŜ ȊŀǎǘłǾŜƪ ƘǊƻƳŀŘƴŞ ŘƻǇǊŀǾȅ ƴŀ ǿŜōǳ 
http://zastavky.birdlife.cz. ! ƪŀȌŘł ǎŜŘƳł ƧŜ ƴŜōŜȊǇŜőƴł ǇǊƻ ǇǘłƪȅΦ /ŜƭƻǎǾŠǘƻǾŠ ȊŀƘȅƴŜ Ǉƻ ƴłǊŀȊǳ Řƻ 
ǎƪƭŜƴŠƴȇŎƘ ǇƭƻŎƘ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ м ƳƛƭƛŀǊŘŀ ǇǘłƪǻΦ hŘƘŀŘ ǇǊƻ 2Ŝǎƪƻ ƘƻǾƻǌƝ ƻ ǎǘŀǘƛǎƝŎƝŎƘΦ ½ŀǎǘłǾƪȅ ƴŀ ǘƻƳ ƳŀƧƝ 
ƴŜȊŀƴŜŘōŀǘŜƭƴȇ ǇƻŘƝƭΦ 

     αY ƻƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ƴŜōŜȊǇŜőƴƻǎǘƛ ȊŀǎǘłǾƪȅ ƴŜƴƝ ǘǌŜōŀ 
ȌłŘƴȇŎƘ ȊǾƭłǑǘƴƝŎƘ ȊƴŀƭƻǎǘƝΣέ ǌƝƪł ½ōȅƴŠƪ WŀƴƻǑƪŀ Ȋ 2{hΦ 
αh ǾŠǘǑƛƴŠ ȊŀǎǘłǾŜƪ ǎǘłƭŜ ƴŜǾƝƳŜ ƴƛŎ ŀ ǇƻƳƻŎƛ ǎƴƝȌƛǘ 
ǊƛȊƛƪƻ ȊōȅǘŜőƴȇŎƘ ǵƳǊǘƝ Ǉǘłƪǻ ƳǻȌŜ ƻǇǊŀǾŘǳ ƪŀȌŘȇΗέ 

     ±ŜƭƪŞ ǎƪƭŜƴŠƴŞ ǇƭƻŎƘȅ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ǇǊƻ Ǉǘłƪȅ 
Ȋƴŀőƴƻǳ ƘǊƻȊōǳΦ 2ƛǊŞ ǇƭƻŎƘȅ ǇǘłŎƛ őŀǎǘƻ ƴŜǊŜƎƛǎǘǊǳƧƝ ŀ 
ƻŘǊŀȊ ǾŜ ǎƪƭŜ ǾȅǘǾłǌƝ ŘƻƧŜƳΣ ȌŜ ǎŜ Ȋŀ ƴƛƳƛ ƴŀŎƘłȊƝ Ǿƻƭƴł 
ƪǊŀƧƛƴŀΦ {ǘǌŜǘȅ Ǉǘłƪǻ ǎ ǘŠƳƛǘƻ ǎǘŀǾŜōƴƝƳƛ ǇǊǾƪȅ Ƨǎƻǳ 
őŀǎǘƻ ǎƳǊǘŜƭƴŞΦ 2{h ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠ ǳǎƛƭǳƧŜ ƴŀ 
ȊŀōŜȊǇŜőƻǾłƴƝ ōǳŘƻǾ ŀ ǇǊƻǘƛƘƭǳƪƻǾȇŎƘ ǎǘŠƴ ǇƻŘŞƭ ǎƛƭƴƛŎ 
ŀ ŘłƭƴƛŎΣ ƻŘ ƭŜǘƻǑƪŀ ǊƻȊǑƝǌƛƭŀ ȊłōŠǊ ƴŀ ŘŀƭǑƝ ŘǊǳƘ 
ƴŜōŜȊǇŜőƴȇŎƘ ǎƪƭŜƴŠƴȇŎƘ ǇƭƻŎƘ ς ȊŀǎǘłǾŜƪ ƘǊƻƳŀŘƴŞ 
ŘƻǇǊŀǾȅΦ α{ ǇƻƳƻŎƝ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛ ǾȅōƝǊłƳŜ ƻǇǊŀǾŘǳ 
ƴŜōŜȊǇŜőƴŞ ȊŀǎǘłǾƪȅΣ ŀ ƴłǎƭŜŘƴŠ ƧŜŘƴłƳŜ ǎ ƳŀƧƛǘŜƭƛ ŀ 
ǇǊƻǾƻȊƻǾŀǘŜƭƛ ƻ ƧŜƧƛŎƘ ŜŦŜƪǘƛǾƴƝƳ ȊŀōŜȊǇŜőŜƴƝΣέ 
ǾȅǎǾŠǘƭǳƧŜ WŀƴƻǑƪŀΦ 

     bŜ ǾǑŜŎƘƴȅ ȊŀǎǘłǾƪȅ Ƨǎƻǳ ǘƻǘƛȌ ǇǊƻ Ǉǘłƪȅ 
ƴŜōŜȊǇŜőƴŞ ς ƴŠƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ǾȅǊƻōŜƴȅ Ȋ ƴŜǇǊǻƘƭŜŘƴȇŎƘ 
ƳŀǘŜǊƛłƭǻ ŀ ƛ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ȊŀǎǘłǾŜƪ ǎ ǾŜƭƪȇƳƛ ǇǊƻǎƪƭŜƴȇƳƛ 
ǇƭƻŎƘŀƳƛ ƧŜ ǊƛȊƛƪƻ ǾȇǊŀȊƴŠ ǾȅǑǑƝΣ ƧŜǎǘƭƛȌŜ ǎŜ Ǿ ƻƪƻƭƝ 
ǾȅǎƪȅǘǳƧƝ ǊƻȊǎłƘƭŜƧǑƝ ǇƭƻŎƘȅ ȊŜƭŜƴŠ ƴŜōƻ ǾƻŘƴƝ ǘƻƪȅΦ 

http://zastavky.birdlife.cz/
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½ŀōŜȊǇŜőŜƴƝ ȊŀǎǘłǾŜƪ ƧŜ ǇǌƛǘƻƳ ǎƴŀŘƴŞ ς ǎƪƭŜƴŠƴƻǳ ǇƭƻŎƘǳ ǎǘŀőƝ ǇƻƭŜǇƛǘ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ ƘǳǎǘŠ ǇǊǳƘȅΣ 
ǇǊŀǾƛŘŜƭƴȇƳ ǾȊƻǊŜƳ őƛ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳƛ ǎŀƳƻƭŜǇƪŀƳƛ ǘŀƪΣ ŀōȅ ƻǇǘƛŎƪȅ Ǉǻǎƻōƛƭŀ Ƨŀƪƻ ōŀǊƛŞǊŀΦ ±ŜǌŜƧƴƻǎǘ ǇǌƛǘƻƳ 
ƳǻȌŜ ǾȊƝǘ ƻǎǳŘ Ǉǘłƪǻ ƛ Řƻ ǾƭŀǎǘƴƝŎƘ Ǌǳƪƻǳ ŀ Ǉƻ ŘƻƘƻŘŠ ǎ ǇǊƻǾƻȊƻǾŀǘŜƭƛ ǇǌƝƳƻ ƴŜōŜȊǇŜőƴŞ ȊŀǎǘłǾƪȅ 
ȊŀōŜȊǇŜőƛǘΦ ±ȊƻǊŜƳ ǇǌƛǘƻƳ ƳƻƘƻǳ ōȇǘ ŘŠǘƛ ŀ ǳőƛǘŜƭŞ Ǒƪƻƭ ƴŀ ǇǊŀȌǎƪŞƳ {ƳƝŎƘƻǾŠΣ ǾŜ ±ǊŎƘƭŀōƝΣ Ǿ aŀƴŠǘƝƴŠ 
őƛ Ǿ YƴŠȌŜǾǎƛΦ hōƭƝōŜƴŞ Ƨǎƻǳ ǎŀƳƻƭŜǇƪȅ ǎŜ ǎƛƭǳŜǘŀƳƛ ǇǘłƪǻΣ ƻǾǑŜƳ ŘƻōǌŜ ǇƻǎƭƻǳȌƝ Ƨŀƪȇƪƻƭƛ ǘǾŀǊΦ tǌƝƪƭŀŘŜƳ 
ƳǻȌŜ ōȇǘ ƳŠǎǘƻ wƻǳǎƝƴƻǾΣ ƪŘŜ ǇƻƭŜǇ ǘǾƻǌƝ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴƻǳ ƳǌƝȌƪǳΣ ½ƭƝƴΣ ƪŘŜ ōȅƭȅ Ƨŀƪƻ ǇƻƭŜǇ ǇƻǳȌƛǘȅ ƘƻǊƛȊƻƴǘłƭƴƝ 
ǇǊƻǳȌƪȅΣ ƴŜōƻ YƴŠȌŜǾŜǎΣ ƪŘŜ ōȅƭȅ ƴŜǘǊŀŘƛőƴŠ ǇƻǳȌƛǘȅ ƎǊŀŦƛŎƪȅ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ƪǊǳƘƻǾŞ ǇǊǾƪȅΦ .ƻƘǳȌŜƭ ǎǘłƭŜ 
ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǇƻǳȌƝǾŀƴŞ ƻǎŀƳƻŎŜƴŞ őŜǊƴŞ ǎƛƭǳŜǘȅ ǇƻȌŀŘƻǾŀƴȇ ŜŦŜƪǘ ƴŜƳŀƧƝΦ 

     αWŜŘƴŀ őŜǊƴł ǎƛƭǳŜǘŀ ŘǊŀǾŎŜ ƧŜ ƳȇǘǳǎΣά ȊŘǻǊŀȊƶǳƧŜ WŀƴƻǑƪŀΦ αtǘłƪȅ ƴŜƻŘǊŀŘƝ ŀ ǘƛ Řƻ ǎƪƭŀ ƴŀǊŀȊƝ ǘǌŜōŀ 
ǘŠǎƴŠ ǾŜŘƭŜ ƴƝΦ WŜ ƴǳǘƴŞΣ ŀōȅ ōȅƭȅ ǎŀƳƻƭŜǇƪȅ ǾȅƭŜǇŜƴȅ ƻǇǊŀǾŘǳ ƘǳǎǘŠ ŀ ǊƻȊōƝƧŜƭȅ ǘŀƪ ŘƻƧŜƳ ǎƻǳǾƛǎƭŞ 
ǇǊƻǎǘǳǇƴŞ ǇƭƻŎƘȅΦέ 

     YŘƻƪƻƭƛ ƳǻȌŜ ƴŜōŜȊǇŜőƴƻǎǘ ȊŀǎǘłǾƪȅ ƻƘƻŘƴƻǘƛǘ őǘȅǌƳƛ ƪƭƛƪƴǳǘƝƳƛ ƴŀ ǿŜōƻǾŞ ǎǘǊłƴŎŜ 
ȊŀǎǘŀǾƪȅΦōƛǊŘƭƛŦŜΦŎȊΦ Y ƴŀƭŜȊŜƴƝ Ƨǎƻǳ ȊŘŜ ǘŀƪŞ ƴłǾƻŘȅ ŀ ǇǌƝƪƭŀŘȅ ǵǎǇŠǑƴŞƘƻ ȊŀōŜȊǇŜőŜƴƝ ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ ƻōƧŜƪǘǻΦ 
5ƻ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǎŜ ȊŀǘƝƳ ȊŀǇƻƧƛƭƻ ǇǌŜǎ мол ŘƻōǊƻǾƻƭƴƝƪǻ ŀ ŘƝƪȅ ƧŜƧƛŎƘ ŀƪǘƛǾƛǘŠ ƧŜ ƧƛȌ ȊŀōŜȊǇŜőŜƴƻ ǇǊǾƴƝŎƘ ŘŜǎŜǘ 
ƴŜōŜȊǇŜőƴȇŎƘ ȊŀǎǘłǾŜƪΦ bŀ ƳƴƻƘŀ ŘŀƭǑƝŎƘ ƳƝǎǘŜŎƘ ǇǊƻōƝƘŀƧƝ ƧŜŘƴłƴƝ ƴŜōƻ ƧŜ ȊŀōŜȊǇŜőŜƴƝ ǇǌƛǎƭƝōŜƴƻ όǾ 
ǇƻǎƭŜŘƴƝ ŘƻōŠ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ǳƴƛǾŜǊȊƛǘƴƝ ōǳŘƻǾŀ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛύΦ  

     tǌƛǇƻƧǘŜ ǎŜ ƛ Ǿȅ ƻƘƻŘƴƻŎŜƴƝƳ ȊŀǎǘłǾŜƪ Ǿ ƻƪƻƭƝ ǎǾŞƘƻ ōȅŘƭƛǑǘŠ ƴŜōƻ ƴŀ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠ ǇǊƻƧƝȌŘŠƴȇŎƘ ǘǊŀǎłŎƘΗ 
tǊƻǎǘǌŜŘƝΣ Ǿ ƴŠƳȌ ȌƛƧŜƳŜ ǎǇƻƭŜőƴŠ ǎ ǇǘłƪȅΣ ǘŀƪ ōǳŘŜ ōŜȊǇŜőƴŠƧǑƝ ŀ ǘǌŜōŀ ƛ ƪǊłǎƴŠƧǑƝΗ 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ 2{h 

 

Havrani do škol! 
 

2ŜǊǾŜƴ ƧŜ ƳŠǎƝŎ ǇǘŀőƝŎƘ ƳƭłřŀǘΣ ǘŜŘȅ ƛ ǘŠŎƘ 
ƘŀǾǊŀƴƝŎƘ Ǿ ōǳŘŠƧƻǾƛŎƪŞƳ parku Na 
{ŀŘŜŎƘΦ YŀȌŘƻǊƻőƴŠ ǎŜ ǘŀƳ ǇǊłǾŠ ƴŀ 
ǇǌŜƭƻƳǳ ƧŀǊŀ ŀ ƭŞǘŀ ƳŀƭƝ αǇŀǊŀǑǳǘƛǎǘƛά 
ǎǇƻǳǑǘŠƧƝ Ȋ ōŜȊǇŜőƝ ƘƴƝȊŘΣ ŀōȅ ǎƛ ǾȅȊƪƻǳǑŜƭƛ 
ǵǎƪŀƭƝ ǎǾƻōƻŘƴŞƘƻ ȌƛǾƻǘŀ ǾŜ ƳŠǎǘŠΦ ! 
ƪŀȌŘƻǊƻőƴŠ ƳƴƻȊƝ Ȋ ƴƛŎƘ ȊŀǇƭŀǘƝ ȌƛǾƻǘŜƳΣ 
ƴŜōƻǙ ƪƻƴŎŜƴǘǊŀŎŜ ǇǎǻΣ ƭƛŘƝ őƛ ŀǳǘƻƳƻōƛƭǻ 
ƧŜ Ǿ ǘŞǘƻ őłǎǘƛ ƳŠǎǘŀ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǾȅǎƻƪłΦ 

     bŜŎƘŎƛ ǾǑŀƪ ŘƴŜǎ ǾȅǇǊłǾŠǘ ƘƛǎǘƻǊƪǳ 
ǘǊŀƎƛŎƪƻǳΣ ŀƭŜ ƴŀǑǘŠǎǘƝ ǎǇƝǑŜ ƪƻƳƛŎƪƻǳΦ .ȅǙ 
ŘƻŎŜƭŀ ŘƻōǌŜ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ƴŜōŜȊǇŜőƝ ǎǇƻƧŜƴŞ 
ǎ ǇǘŀőƝƳ ȌƛǾƻǘŜƳ ǾŜ ƳŠǎǘŠΦ ¢ƻƘƻ ŘƴŜ ƧǎŜƳ 
ƴŠƪƻƭƛƪǊłǘ ǇǊƻƧƝȌŘŠƭ ǇŀǊƪŜƳ ƴŀ ƪƻƭŜ ŀ 
ǇƻȊƻǊƻǾŀƭ ƳŀƭŞƘƻ ƘŀǾǊŀƴŀΣ ƪǘŜǊȇ 
ŜǾƛŘŜƴǘƴŠ ǇǊłǾŠ ǎŜǎƪƻőƛƭΦ ±ŠǘǑƛƴƻǳ ǎŜŘŠƭ 

ƴŀ ȊƝŘŎŜ ǳ hōŎƘƻŘƴƝ ŀƪŀŘŜƳƛŜΣ ǇǌŜǾŜƭƛŎŜ ƪǊłƪŀƭ ŀ ƴŜǳǘƝƪŀƭ ǇǌŜŘ ƭƛŘƳƛΣ ƪǘŜǌƝ ǎƛ Ƙƻ ǇǊƻǘƻ ŦƻǘƻƎǊŀŦƻǾŀƭƛΦ 

     YŘȅȌ ƧǎŜƳ ǇƻǘƻƳ ǾŜȊƭ ƴŀ ǎŜŘŀőŎŜ ȊŜ Ǒƪƻƭƪȅ ƴŀǑƛ WǳƭƛƴƪǳΣ ŎƘǘŠƭ ƧǎŜƳ ƧƝ ƴŜȊōŜŘƴŞ ƘŀǾǊłƴŠ ǳƪłȊŀǘΦ hōa 
ƧǎƳŜ ǎŜ Ǉŀƪ ǎǘŀƭƛ ǎǾŠŘƪȅ ƴŜőŜƪŀƴŞ ǎŎŞƴȅΦ aƭłŘŠ ǇǌŜŘ ƴŀǑƛƳƛ ȊǊŀƪȅ ǾȅƘƻǇƪŀƭƻ Ǉƻ ƴƝȊƪŞƳ ǎŎƘƻŘƛǑǘƛΣ Ȋŀőŀƭƻ 
ǎŜ ŘƻōȇǾŀǘ Řƻ Ǒƪƻƭȅ ŀ ǾȅǎƪŀƪƻǾŀƭƻ ǎ ǇƻƳƻŎƝ ƪǌƝŘŜƭ ƴŀ ŘǾŜǌŜΣ ŎƻȌ ƴŜǳƴƛƪƭƻ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘƛ ǇǊłǾŠ ƻŘŎƘłȊŜƧƝŎƝŎƘ 
ǇŜŘŀƎƻȌŜƪ ŀ ǇƻŘƴƝǘƛƭƻ ŘŜōŀǘǳ ƻ ƳƻǘƛǾŀŎƛ ƳŀƭŞƘƻ ƻǇŜǌŜƴŎŜΦ 

     tǌƛȊƴłƳ ǎŜΣ ȌŜ ƴŀ ǇǊǾƴƝ ǇƻƘƭŜŘ ƧǎŜƳ ǎŜ Ȋŀőŀƭ ǘŀƪŞ ȊŀƻōƝǊŀǘ ǵǾŀƘŀƳƛ ƻ ƳƻȌƴƻǎǘŜŎƘ ǎǘǳŘƛŀ ƘŀǾǊŀƴǻ ƴŀ 
ƻōŎƘƻŘƴƝ ŀƪŀŘŜƳƛƛΦ YǊƪŀǾŎƻǾƛǘƝ ǇŠǾŎƛ Ƨǎƻǳ ƴŀƪƻƴŜŎ ƧŜŘƴƛ Ȋ ƴŜƧƛƴǘŜƭƛƎŜƴǘƴŠƧǑƝŎƘ Ǉǘłƪǻ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ǇǌƝǘƻƳƴƻǎǘ Ǿ 
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ƘƻŘƛƴłŎƘ ōȅ ōȅƭŀ ƴŀǇǌΦ Ȋ ǇƻƘƭŜŘǳ ƳǳƭǘƛƪǳƭǘǳǊƴƝ ǾȇŎƘƻǾȅ ŘƻȊŀƧƛǎǘŀ ǇǌƝƴƻǎŜƳΦ wȅŎƘƭŜ ƧǎŜƳ ǾǑŀƪ Ȋŀőŀƭ ǇłǘǊŀǘ 
Ǉƻ ƻǇǊŀǾŘƻǾŞ ǇǌƝőƛƴŠ ƘŀǾǊŀƴƻǾŀ ǇƻŘƛǾƴŞƘƻ ŎƘƻǾłƴƝΣ ƪǘŜǊƻǳ ǎŜ ǳƪłȊŀƭȅ ōȇǘ ǎƪƭŜƴŠƴŞ ŘǾŜǌŜΦ hŘǊłȌŜƭƻ ǎŜ Ǿ 
ƴƛŎƘ ǾŜƭƛŎŜ ǾŠǊƻƘƻŘƴŠ ƻƪƻƭƝ ǑƪƻƭȅΣ ŎƻȌ ƘŀǾǊłƴƪŀ ȊƳłǘƭƻΦ ±Ŝ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛ ǘƻǘƛȌ ƴŜŎƘǘŠƭ Řƻ ǑƪƻƭȅΣ ŀƭŜ Řƻ ǇŀǊƪǳΦ 

     tǌƝƘƻŘŀ ǇƻƳŠǊƴŠ ŘƻōǌŜ ǳƪŀȊǳƧŜΣ ƧŀƪȇƳ ƴŜōŜȊǇŜőƝƳ Ƨǎƻǳ ǇǊƻ Ǉǘłƪȅ ǎƪƭŜƴŠƴŞ ǇƭƻŎƘȅ ǾŜ ƳŠǎǘŜŎƘΦ 
IŀǾǊŀƴƝƳǳ ƳƭłŘŠǘƛ ǎŜ ƴƛŎ ƴŜǎǘŀƭƻ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ōȅƭƻ ƻǇŠǑŀƭŞ ŀ Řƻ ŘǾŜǌƝ ƴŀǊłȌŜƭƻ Ƴŀƭƻǳ ǊȅŎƘƭƻǎǘƝΦ 
tƻƪǳŘ Ǉǘłƪ Řƻ ǎƪƭŀ ƴŀǊŀȊƝ Ȋŀ ƭŜǘǳ, ƳƝǾł ǎǊłȌƪŀ ǎƳǳǘƴŠƧǑƝ ƴłǎƭŜŘƪȅΦ 

WƛǌƝ yŜƘƻǳƴŜƪ 
 

 

Kam na výlet o prázdninách? Za čapími hnízdy! 
 

Wǎƻǳ ǘǳ ǇǊłȊŘƴƛƴȅ ŀ ŘƻǾƻƭŜƴŞΦ tƻƪǳŘ ǇǌŜƳȇǑƭƝǘŜ ƴŀŘ ȊŀƧƝƳŀǾȇƳ ŎƝƭŜƳ ǾȇƭŜǘǳΣ ǾȅŘŜƧǘŜ ǎŜ ǇƻȊƻǊƻǾŀǘ őŀǇƝ 
Ƴƭłřŀǘŀ ǾŜ ǾƻƭƴŞ ǇǌƝǊƻŘŠ ŀ ǇƻƳƻȊǘŜ ƻǊƴƛǘƻƭƻƎǻƳ ȊƪƻƴǘǊƻƭƻǾŀǘΣ ƪƻƭƛƪ ƧƛŎƘ ǾŜ ȊŘǊŀǾƝ ƻǇǳǎǘƝ ƘƴƝȊŘŀΗ bŀ ǿŜōǳ 
ŎŀǇΦōƛǊŘƭƛŦŜΦŎȊ ƴŜōƻ ǾŜ ǾŀǑŜƳ ǘŜƭŜŦƻƴǳ Ǿ ŀǇƭƛƪŀŎƛ !ǾƛŦ aƻōƛƭŜ ƴŀƧŘŜǘŜ ǾƝŎŜ ƴŜȌ молл őŀǇƝŎƘ ƘƴƝȊŘΗ aƭłřŀǘŀ 
ǇǊłǾŠ ȊŀőƝƴŀƧƝ ǘǊŞƴƻǾŀǘ ƭŜǘ ŀ Ƨǎƻǳ ǎƴŀŘƴƻ ǇƻȊƻǊƻǾŀǘŜƭƴłΦ  

     α¦ȌƛƧǘŜ ǎƛ ǎŜ ǎǾƻǳ ǊƻŘƛƴƻǳ ƪǊłǎƴŞ ŎƘǾƛƭƪȅ Ǿ ƴŀǑƝ ǇǌƝǊƻŘŠ ŀ ǎǇƻƧǘŜ ƧŜ ǎŜ ȊŀƧƝƳŀǾȇƳ ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝƳ őŀǇƝŎƘ 
ƳƭłřŀǘΣά ŘƻǇƻǊǳőǳƧŜ DŀōǊƛŜƭŀ 5ƻōǊǳǎƪł Ȋ 2ŜǎƪŞ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ ƻǊƴƛǘƻƭƻƎƛŎƪŞΦ ¢ƻΣ ȌŜ Ǉƻōȅǘ Ǿ ǇǌƝǊƻŘŠ ŀ ǇǌƝƳȇ 
ƪƻƴǘŀƪǘ ǎ ƴƝ ƧŜ ǇǊƻ ǾȇǾƻƧ ŘŠǘƝ ǇǊƻǎǇŠǑƴȇ ŀ ȊŘǊŀǾȇΣ ƧŜ ǾŠŎ ƻōŜŎƴŠ ȊƴłƳłΦ .ƻƘǳȌŜƭ Ǿ ŘƴŜǑƴƝƳ ǾƛǊǘǳłƭƴƝƳ ǎǾŠǘŠ 
ŀ ǎǾŠǘŠ ȊłōŀǾƴƝŎƘ ǇŀǊƪǻ ƧŜ ǇǌƝǊƻŘŀ ŘŠǘŜƳ őƝƳ Řłƭ ǾȊŘłƭŜƴŠƧǑƝ ŀ ǇǊƻ ǊƻŘƛőŜ ƧŜ ǎǘłƭŜ ƻōǘƝȌƴŠƧǑƝ ǾȅƳȅǎƭŜǘ ŎƝƭΣ 
kteǊȇ ōȅ ǇƻǘƻƳƪȅ ȊŀǳƧŀƭ ŀ ƴŜǎłƘƭ Ƙƭǳōƻƪƻ Řƻ ƪŀǇǎȅΦ  

     tƻȊƻǊƻǾłƴƝ Ƴƭłřŀǘ ƧŜ ǾȌŘȅ ȊŀƧƝƳŀǾŞΣ őŀǇƝŎƘ ƘƴƝȊŘ ƧŜ ǳ ƴłǎ ǾƝŎŜ ƴŜȌ молл ŀ ǾǎǘǳǇƴŞ ǎŜ ƴŜǇƭŀǘƝΦ !Ȍ ƴŀ Ƴłƭƻ 
ƻōƭŀǎǘƝΣ ƴŠƪǘŜǊŞ ǾŜ ǎǾŞ ōƭƝȊƪƻǎǘƛ ƧƛǎǘŠ ƴŀƧŘŜǘŜΗ α±ŜȊƳŠǘŜ ŘŀƭŜƪƻƘƭŜŘ όƳǻȌŜǘŜ ŀƭŜ ƛ ōŜȊ ƴŠƘƻύΣ ƴŀǇƭłƴǳƧǘŜ ǎƛ 
ǾȇƭŜǘ Ȋŀ őŀǇƝƳƛ ƘƴƝȊŘȅ ŀ ǇƻƳƻȊǘŜ ƴłƳ ȊƪƻƴǘǊƻƭƻǾŀǘΣ ƪƻƭƛƪ Ƴƭłřŀǘ ǇǌŜȌƛƭƻ ŀ ǾŜ ȊŘǊŀǾƝ ƻǇǳǎǘƝ ƘƴƝȊŘŀΣά ǾȅȊȇǾŀƧƝ 
ƻǊƴƛǘƻƭƻƎƻǾŞΦ tƻȊƻǊƻǾłƴƝ őŀǇƝŎƘ Ƴƭłřŀǘ ƧŜ ƪǊłǎƴȇ ȊłȌƛǘŜƪΦ tƻƪǳŘ ǎǾŞ ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝ ǎǇƻƭŜőƴŠ ȊŀŘłǘŜ ƴŀ 
ŎŀǇΦōƛǊŘƭƛŦŜΦŎȊ ŀ ǾȅǎǾŠǘƭƝǘŜ ŘŠǘŜƳΣ ǇǊƻő ǘƻ ŘŠƭłǘŜΣ ŘƻŘłǘŜ ƧƛƳ ƴŀǾƝŎ ǇƻŎƛǘ ǳȌƛǘŜőƴƻǎǘƛΦ  

     αtǊƻ ȊƧƛǑǘŠƴƝ ǵǎǇŠǑƴƻǎǘƛ ƘƴƝȊŘŠƴƝ ǇƻǘǌŜōǳƧŜƳŜ Ŏƻ 
ƴŜƧǇǌŜǎƴŠƧǑƝ ǵŘŀƧŜ ƻ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ƘƴƝȊŘŜŎƘ ς ƪƻƭƛƪ Ƴƭłřŀǘ 
ǎŜ ǾȅƭƝƘƭƻ ŀ ƪƻƭƛƪ ǾȅƭŞǘƭƻ Ȋ ƘƴƝȊŘŀΦ ½ŘŜ ƧŜ ǇƻƳƻŎ 
ŘƻōǊƻǾƻƭƴƝƪǻ ƴŜȊōȅǘƴłΣέ ǾȅǎǾŠǘƭǳƧŜ 5ƻōǊǳǎƪłΦ tƻȊƻǊƻǾłƴƝ 
őłǇǻ ƴŜǾȅȌŀŘǳƧŜ ȌłŘƴŞ ƘƭǳōǑƝ Ȋƴŀƭƻǎǘƛ Ǉǘłƪǻ ŀ ȊŀƴŞǎǘ ǎǾŞ 
ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝ Řƻ ŘŀǘŀōłȊŜ ƴŜƴƝ ƴƛƧŀƪ ǎƭƻȌƛǘŞΦ  

     aƛƭƻǾƴƝŎƛ ƳƻŘŜǊƴƝ ǘŜŎƘƴƛƪȅ ƧƛǎǘŠ ƻŎŜƴƝ ƴƻǾƻǳ ŀǇƭƛƪŀŎƛ 
ǇǊƻ ƳƻōƛƭƴƝ ǘŜƭŜŦƻƴȅ !ǾƛŦ aƻōƛƭŜ ς ȊƧƛǑǘŠƴŞ ǵŘŀƧŜ ƳǻȌŜǘŜ 
ȊŀŘŀǘ ƘƴŜŘ ǳ ƘƴƝȊŘŀ ƛ ōŜȊ ƛƴǘŜǊƴŜǘƻǾŞƘƻ ǇǌƛǇƻƧŜƴƝΦ ! 
ǇƻƪǳŘ ǊłŘƛ ŦƻǘƝǘŜΣ ƳǻȌŜǘŜ ƪ ƘƴƝȊŘǳ ǇǌƛŘŀǘ ƛ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƛΦ 
¦ŘŠƭłǘŜ ǘƝƳ ǊŀŘƻǎǘ ƴŠƪƻƳǳΣ ƪŘƻ ōȅƭ ǳ ƘƴƝȊŘŀ ǇǌŜŘ ǾłƳƛ ŀ 
ǊłŘ ōȅ ǎŜ ŘƻȊǾŠŘŠƭΣ Ƨŀƪ Ƴƭłřŀǘŀ ƻŘ ƧŜƘƻ ƴłǾǑǘŠǾȅ 
poporostla. 

     ±ȅŘŜƧǘŜ ǎŜ ƪ ƘƴƝȊŘǳ ǾŜ ǎǾŞƳ ƻƪƻƭƝ ŀ ȊƧƛǎǘŠǘŜΣ ȊŘŀ jsou na 
ƴŠƳ Ƴƭłřŀǘŀ ŀ Ƨŀƪ ǾŜƭƪł ς Ǿ ǇǊŀŎƘƻǾŞƳ ǑŀǘŠ őƛ ǎŜ ƧƛȌ 
ǇƻŘƻōŀƧƝ ǎǾȇƳ ǊƻŘƛőǻƳΦ ±Ŝƭƪł Ƴƭłřŀǘŀ ǇƻȊƴłǘŜ ƻŘ ǊƻŘƛőǻ 
ǇƻŘƭŜ ǑŜŘȇŎƘ ƴƻƘƻǳ ŀ ǑŜŘŞƘƻ ȊƻōłƪǳΦ {ǾŞ ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝ 
ȊŀǇƛǑǘŜ ƴŀ ŎŀǇΦōƛǊŘƭƛŦŜΦŎȊΦ tƻƪǳŘ ōǳŘŜǘŜ ƳƝǘ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƛΣ 
ƳǻȌŜǘŜ Ƨƛ ǘŀƪŞ ǇǌƛŘŀǘΦ {ǾǻƧ ǾȇȊƴŀƳ Ƴł ƛ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ 
ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝΣ Ǉǌƛ ƪǘŜǊŞƳ ƧǎǘŜ ȌłŘƴŞƘƻ őłǇŀ ƴŀ ƘƴƝȊŘŠ 
ƴŜǎǇŀǘǌƛƭƛΦ tƻƪǳŘ ǎƛ ƴŀ ǾȇƭŜǘ ōŜǊŜǘŜ ƳƻōƛƭΣ ƳǻȌŜǘŜ 
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ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝ ƛ ǎ Ŧƻǘƪƻǳ ȊŀŘŀǘ ǇǌƝƳƻ ǳ ƘƴƝȊŘŀ ǇƻƳƻŎƝ ŀǇƭƛƪŀŎŜ !ǾƛŦ aƻōƛƭŜΗ 

     ± 9ǾǊƻǇŠ ƧŜ ǇƻǇǳƭŀŎŜ őłǇŀ ōƝƭŞƘƻ ǾŜ ǾŠǘǑƛƴŠ ȊŜƳƝ ƴŀ ǾȊŜǎǘǳǇǳ ŀ ǳ ƴłǎ ƧŜ ǇƻǾŀȌƻǾłƴŀ Ȋŀ ǎǘŀōƛƭƴƝΦ bŀǑƛ 
ǘŀȌƴƝ őłǇƛ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ƴŀ ƘƴƝȊŘŜŎƘ ƻƪƻƭƻ ǇƻƭƻǾƛƴȅ ōǌŜȊƴŀΣ ǇǊǾƴƝ ǇǌƛƭŞǘł ȊǇǊŀǾƛŘƭŀ ǎŀƳŜŎΦ IƴƝȊŘŀ ŘƴŜǎ 
ƴŀƧŘŜƳŜ ƴŀ ǎǘǌŜŎƘłŎƘ ōǳŘƻǾΣ ƴŜŦǳƴƪőƴƝŎƘ ƪƻƳƝƴŜŎƘΣ ǎƭƻǳǇŜŎƘ ŜƭŜƪǘǊƛŎƪŞƘƻ ǾŜŘŜƴƝΣ ƘƴƝȊŘƴƝŎƘ ǇƻŘƭƻȌƪłŎƘΣ 
leckde i na ǾƻŘƻƧŜƳǳΣ ǇƻǎŜŘǳ őƛ ǎǘƻƘǳ ǎƭłƳȅΦ ½ǇǊŀǾƛŘƭŀ ǇƭŀǘƝΣ ȌŜ őłǇ ŘłǾł ǇǌŜŘƴƻǎǘ ǾȅǾȇǑŜƴȇƳ ƳƝǎǘǻƳΣ ǘŀƪ 
ŀōȅ ƳƻƘƭ Ǉǌƛ ƻŘƭŜǘǳ Ȋ ƘƴƝȊŘŀ ǎŜǎƪƻőƛǘ ŀ ǊƻȊǘŀȌŜƴƝƳ ƪǌƝŘŜƭ ǎŜ ǎƴŀŘƴƻ Řƻǎǘŀƭ Řƻ ǾȊŘǳŎƘǳΦ bŜǊŀŘ ǾǑŀƪ ƻōǎŀȊǳƧŜ 
Ǿȅǎƻƪł ƳƝǎǘŀ ƴŀ ƘƻƭȇŎƘ ǾŠǘǊƴȇŎƘ ǾǊŎƘƻƭŜŎƘ őƛ ƪƻǇŎƝŎƘΦ ±ȅƘƭŜŘłǾł ǾȅǾȇǑŜƴŞ ōƻŘȅ Ǿ ǵŘƻƭƝ ƻōƪƭƻǇŜƴŞƳ 
ƻǘŜǾǌŜƴƻǳ ƪǊŀƧƛƴƻǳΦ bŀ ƘƴƝȊŘŠ ǎŜ ƻōŀ ǇŀǊǘƴŜǌƛ ȊŘǊŀǾƝ ƘƭŀǎƛǘȇƳ ƪƭŀǇłƴƝƳ Ȋƻōłƪǳ ǎ ǘȅǇƛŎƪȇƳ ȊłƪƭƻƴŜƳ ƘƭŀǾȅΦ 

     tƻǇǊǾŞ ƘƴƝȊŘƝ őłǇƛ ƪƻƭŜƳ ǇłǘŞƘƻ Ǌƻƪǳ ŀ ȊŀȊƴŀƳŜƴłƴŀ ōȅƭŀ ƘƴƝȊŘŠƴƝ ƛ нл ƭŜǘ ǎǘŀǊȇŎƘ ǇǘłƪǻΦ ±ƭŀǎǘƴƝ 
ƘƴƝȊŘŠƴƝ ȊŀőƝƴł ƪƻƴŎŜƳ ŘǳōƴŀΦ bŀ ŘǾƻǳ ŀȌ ǇŠǘƛ ǾŜƧŎƝŎƘ ǎŜŘƝ őłǇƛ ǇǌŜǎ ƳŠǎƝŎ ŀ ŘŀƭǑƝ ŘǾŀ ƳŠǎƝŎŜ ƪǊƳƝ 
ƳƭłřŀǘŀΦ ± ǇŞőƛ ƛ ƪǊƳŜƴƝ ǎŜ ƻōŀ ǇŀǊǘƴŜǌƛ ǎǘǌƝŘŀƧƝΦ YƻƴŎŜƳ őŜǊǾŜƴŎŜ ǾŠǘǑƛƴŀ őłǇǻ ǎǾł ƘƴƝȊŘƛǑǘŠ ƻǇƻǳǑǘƝΣ 
ǎƘǊƻƳŀȌřǳƧƝ ǎŜ ƴŀ ƭƻǳƪłŎƘ ŀ ƪƻƴŎŜƳ ǎǊǇƴŀ ǎŜ ǾȅŘłǾŀƧƝ ƴŀ ŘƭƻǳƘou cestu do Afriky. 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ 2{h 
 
 

 
 
 

Výsledky ankety „Zelená perla 2015“ 
 

V ƳƛƴǳƭȇŎƘ őƝǎƭŜŎƘ ƧǎƳŜ ±łǎ ǎŜȊƴłƳƛƭƛ ǎ wƻǇłƪȅ roku 2015 a s ǾƝǘŠȊŜƳ ŀƴƪŜǘȅ ƻ ½ŜƭŜƴƻǳ ǇŜǊƭǳ Ǌƻƪǳ нлмрΦ 
bȅƴƝ ǎŜ ǇƻŘƝǾłƳŜΣ ƧŀƪŞ ǾȇǊƻƪȅ ǎŜ ǳƳƝǎǘƛƭƛ ƴŀ ŘŀƭǑƝŎƘ ƳƝǎǘŜŎƘΦ 

нύ WƛǌƝ aƻǊłǾŜƪΣ ƎŜƴŜǊłƭƴƝ ǌŜŘƛǘŜƭ ŦƛǊƳȅ {bLt ϧ /hΣ ǊŜƪƭŀƳƴƝ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘΣ ǎǇƻƭΦ ǎ ǊΦ ƻΦ  
αyƝƪŀƧƝΣ ȌŜ ƻƘƶƻǎǘǊƻƧŜ Ƨǎƻǳ ƘƭǳőƴŞΦ .ǳŘƛȌΦ bƛŎƳŞƴŠ ƧŜ ǇƻǘǌŜōŀ ǇǌƛǇƻƳŜƴƻǳǘΣ ȌŜ ƳŠǌŜƴƝ ǳƪłȊŀƭŀΣ ȌŜ ŘŀƭŜƪƻ 
ƘƭŀǎƛǘŠƧǑƝ ƧŜ ǵŘŜǊ ƘǊƻƳǳΦ tƻǾƝŘł ǎŜ ǘŀƪŞΣ ȌŜ ƻƘƶƻǎǘǊƻƧŜ ǇƭŀǑƝ ŀ ƘǳōƝ ǇǘłƪȅΦ ¢ƻ ƧŜ ǘŀƪȅ ǘǊƻŎƘǳ ƧƛƴŀƪΦ ±ȅǇƭŀǑƝ 
ƧŜΣ ŀƭŜ ǊƻȊƘƻŘƴŠ ƧƛƳ ƴƛƧŀƪ ƴŜǳōƭƝȌƝΦ YƻƭǳƧŜ ƛ ŦłƳŀΣ ȌŜ ƭƛƪǾƛŘǳƧŜƳŜ Ǌȅōȅ Ǿ ǇǌŜƘǊŀŘŠΦ !ƭŜ ǇƻǳȊŜ ǎŜ ǾȅƭŜƪŀƧƝ ŀ 
Ǌȅōłǌƛ ǎƛ Ǉŀƪ ǇƻŎƘǾŀƭǳƧƝΣ ȌŜ ƭƝǇ ōŜǊƻǳΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ ± ǇƻőłǘŎƝŎƘ ŦŜǎǘƛǾŀƭǳ ōȅƭŀ ǇǌŜƘǊŀŘŀ Ƨŀƪ ōǊőłƭΣ ǌƝƪł ƻǊƎŀƴƛȊłǘƻǊ LƎƴƛǎ .ǊǳƴŜƴǎƛǎ 
http://brnensky.denik.cz/rozhovor/v-pocatcich-festivalu-byla-prehrada-jak-brcal-rika-organizator-ignis-
brunensis-20150620.html, 21. 6. 2015 

оύ {ǘŀƴƛǎƭŀǾ .ƭŀȌŜƪΣ ƪƻƳƛǎŀǌ ŘƻǇǊŀǾƴƝƘƻ ƛƴǎǇŜƪǘƻǊłǘǳ tƻƭƛŎƛŜ 2w Ǿ IǊŀŘŎƛ YǊłƭƻǾŞ 
α/ȅƪƭƛǎǘŀ ƧŜ ǇƻŘƭŜ ƳŞƘƻ ǎƻǳƪǊƻƳŞƘƻ ƴłȊƻǊǳ ƴŜƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾŀǘŜƭƴȇ ƭƻǘǊΣ ƪǘŜǊȇ ƴŜƳł ȌłŘƴƻǳ ǊŜƎƛǎǘǊŀőƴƝ 
ȊƴŀőƪǳΣ ōŠȌƴŠ ƧŜȊŘƝ Ǉƻ ŎƘƻŘƴƝƪǳΣ Ǿ ǇǊƻǘƛǎƳŠǊǳΣ ƴŀ őŜǊǾŜƴƻǳΣ Ǉƻ ǇǌŜŎƘƻŘŜŎƘ ŀ Ǿ ǇƻŘƴŀǇƛƭŞƳ ǎǘŀǾǳΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ IǊŀŘŜŎƪȇ ŎȅƪƭƻǇǊǳƘ ƴŀruby: hrozba karambolu i pokuty, MF DNES, 26. 9. 2015 
 

пύ aƛƭƻǑ ½ŜƳŀƴΣ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘ 2w  
αWŜ ǘǌŜōŀ ƘƭŜŘŀǘ ǘŀƪƻǾŞ ǌŜǑŜƴƝΣ ŀōȅ ǎŜ ƻŎƘǊłƴƛƭ ƧŜŘŜƴ ȌƛǾƻőƛŎƘΦ ! ǘƝƳ ƧŜ ƘƻƳƻ ǎŀǇƛŜƴǎ ǎŀǇƛŜƴǎΦ 5ŀǘƭƝƪ 
ǘǌƝǇǊǎǘȇ ƴŜōƻ ǘŜǘǌŜǾ ƘƭǳǑŜŎ ǳȌ ǎŜ ŘłǾƴƻ ƻŘǎǘŠƘƻǾŀƭƛ Ȋ ǳǎŎƘƭȇŎƘ ƭŜǎǻΣ ŀ ƴŜƴƝ ǘŀƪ ƪƻƘƻ ŎƘǊłƴƛǘΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ WŜ ǘǌŜōŀ ŎƘǊłƴƛǘ őƭƻǾŠƪŀΣ ƴŜ ŘŀǘƭƝƪŀΣ ƻŘǎƻǳŘƛƭ ½ŜƳŀƴ αȊŜƭŜƴŞ Ŧŀƴŀǘƛƪȅά 
http://budejovice.idnes.cz/zeman-nazval-reditele-sumavskeho-parku-fanatikem-f7x-/budejovice-
zpravy.aspx?c=A150601_131721_budejovice-zpravy_khr, 1. 6. 2015 
 

рύ Wŀƴ aƭłŘŜƪΣ ƳƛƴƛǎǘǊ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ ƻōŎƘƻŘǳ ŀ ǇƻǎƭŀƴŜŎ tƻǎƭŀƴŜŎƪŞ ǎƴŠƳƻǾƴȅ t 2w ό2{{5ύ 
αbŜŎƘŎŜƳŜ ƧƝǘ ǘƻǳ ŎŜǎǘƻǳΣ ƪǘŜǊƻǳ ǎŜ ǾȅŘŀƭƻ bŠƳŜŎƪƻΣ ǘƻ ƧŜǎǘ ǇǌƝƭƛǑƴł ȊłǾƛǎƭƻǎǘ ƴŀ  ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧƝŎƘΦά  
Ȋ ǇǊƻƧŜǾǳ ƴŀ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾǳ ¨ǎǘŜŎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜ Ǿ ǊŜǇƻǊǘłȌƛ tǊƻƭƻƳŜƴƝ ƭƛƳƛǘǻ ǘŠȌōȅ ǳƘƭƝ 
http://www.ceskatelevize.cz/porady/1097181328-udalosti/215411000100216, 16. 2. 2015 
 

сύ WŀǊƻǎƭŀǾ IŀƴłƪΣ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘ {ǾŀȊǳ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ ŘƻǇǊŀǾȅ 2wΣ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘ {ǾŀȊǳ ŘƻǇǊŀǾȅ 2wΣ ƳƝǎǘƻǇǌŜŘǎŜŘŀ 
ǾƭłŘƴƝ wI{5Σ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘ !5{{CΣ ǇƻǊŀŘŎŜ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘŀ ǊŜǇǳōƭƛƪȅ  
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α{ƪƻƴőŜƳŜ ǎ ǘŠƳƛ ǘŜǊƻǊƛǎǘȅ ȊŜƭŜƴȇƳƛΣ ƪǘŜǌƝ ǘŀƳ ōȅƭƛ ŀǎƛ ŘŜǎŜǘ ǇŀǘƴłŎǘ ƭŜǘ ȊǇłǘƪȅΣ ŀ ƴŜŘŠƭŜƧƳŜ ƴƛŎ ƴŀŘ 
ǇǊŀǾƛŘƭŀ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ǳƴƛŜΦ ¢ƻ Ƨŀƪ ȊŀǇƭŜƳŜƴƛƭŀ ǘŀƘƭŜ ƴłǘƭŀƪƻǾł ǎƪǳǇƛƴŀ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ŀ ȊŜƭŜƴȇŎƘ ǘŜǊƻǊƛǎǘǻ 
őŜǎƪƻǳ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾǳ Ǿ ǇƻǊƻǾƴłƴƝ ǎ ƧƛƴȇƳƛΦΦΦ ƎƻƭŘ-ǇƭŀǘƛƴƎȅ ōȅƭȅ ǇǊłǾŠ ƴŜƧǾŠǘǑƝ Ǿ ǘŞǘƻ ƻōƭŀǎǘƛΦά  
Ȋ ǇǊƻƧŜǾǳ ƴŀ {ƴŠƳǳ {ǾŀȊǳ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ ŘƻǇǊŀǾȅ Ǿ .ǊƴŠ 
http://www.ceskatelevize.cz/ivysilani/10101491767-studio-ct24/21рпммлрунтлфмп όолΥрн ŀȌ омΥмф 
Ƴƛƴǳǘŀ ȊłȊƴŀƳǳύΣ мпΦ фΦ нлмр 
 

тύ ±łŎƭŀǾ YƭŀǳǎΣ ōȇǾŀƭȇ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘ 2w  
αaƻƧŜ ƻŘǇƻǾŠř ōȅƭŀ ς a je po osmi letech i dnes ςΣ ȌŜ ƧŜ ƪƭƛƳŀ Ǿ ǇƻǌłŘƪǳ ŀ ȌŜ ƧŜ ƴŀƻǇŀƪ ƻƘǊƻȌŜƴŀ ƭƛŘǎƪł 
ǎǾƻōƻŘŀΦ hƘǊƻȌŜƴŀ ƭƛŘƳƛΣ ƪǘŜǌƝ ƴłǎ ŎƘǘŠƧƝ ǾǊłǘƛǘ Řƻ ƴŜǎǾƻōƻŘƴŞΣ ǎƘƻǊŀ ǌƝȊŜƴŞ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛΣ ǾŜ ƪǘŜǊŞ ƻǇŠǘ 
ŘƻƳƛƴǳƧŜ ƳŀƴƛǇǳƭŀŎŜ ƭƛŘƳƛΣ ǇƻǾƛƴƴł ǳƴƛŦƻǊƳƛǘŀ ƳȅǑƭŜƴƝΣ ŘƛƪǘłǘΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ !ōǎǳǊŘƛǘŀ ǇŀǌƝȌǎƪŞ ƪƻƴŦŜǊŜƴŎŜ ƻ ƪƭƛƳatu, http://www.klaus.cz/clanky/3855, 7. 12. 2015 
 

уύ aƛƭƻǑ ½ŜƳŀƴΣ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘ 2w  
αbƛƪŘƻ ƴŜǇƻǇƝǊłΣ ȌŜ ǇƻǘǌŜōǳƧŜƳŜ őƛǎǘƻǳ ǾƻŘǳΣ ƴƛƪŘƻ ƴŜǇƻǇƝǊłΣ ȌŜ ǇƻǘǌŜōǳƧŜƳŜ őƛǎǘȇ ǾȊŘǳŎƘΣ ŀƭŜ 
ǇƻǘǌŜōǳƧŜƳŜ ǘŀƪŞ ǇǊŀŎƻǾƴƝ ƳƝǎǘŀΣ ŀ ǇǊƻǘƻ ƧǎŜƳ ǇǊƻ ǇǊƻƭƻƳŜƴƝ ƭƛƳƛǘǻΦά 
Ȋ ǊƻȊƘƻǾƻǊǳ ½ŜƳŀƴΥ YŘȅōȅ ǘǳ Ǉǌƛǎǘłƭƛ ȊŜƭŜƴƝ ƳǳȌƝŎƛΣ ǇƻǑƭǳ ƧŜ ŘƻŘŠƭŀǘ ǘǳƴŜƭ .ƭŀƴƪŀ 
http://zpravy.idnes.cz/rozhovor-idnes-cz-s-prezidentem-zemanem-po-dvou-letech-na-hrade-psc-
/domaci.aspx?c=A150311_191350_domaci_kop, 12. 3. 2015 
 

фύ ¢ƻƳłǑ WƛǊǎŀΣ ǎǘŀǊƻǎǘŀ IƭǳōƻƪŞ ƴŀŘ ±ƭǘŀǾƻǳΣ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭ WƛƘƻőŜǎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜ ŀ ǎŜƴłǘƻǊ {Ŝƴłǘǳ t 2w όh5{ύ 
α!ƴƻΣ ƴŜƳłƳ ǊłŘ ƴŠƪǘŜǊŞ ǾŠŘŎŜΦ bŀǇǌƝƪƭŀŘ ǘȅΣ ƪǘŜǌƝ ǇǊƻƪŀȊŀǘŜƭƴŠ ŦŀƭǑƻǾŀƭƛ ȊłǾŠǊȅ ǾȇȊƪǳƳǻ Ǿ ƪŀǳȊŜ 
ƎƭƻōłƭƴƝƘƻ ƻǘŜǇƭƻǾłƴƝΣ ŀōȅ ŘƝƪȅ ŀƭŀǊƳǳƧƝŎƝƳ ǾȇǎƭŜŘƪǻƳ ƳƻƘƭƛ ƴŀ ǎǾŞ ǾȇȊƪǳƳȅ ȌłŘŀǘ ǾƝŎŜ ǇŜƴŠȊΦ YŘȅȌ ǎŜ 
Ǉŀƪ ǳƪłȊŀƭƻΣ ȌŜ ǎŜ ƴŜƻǘŜǇƭǳƧŜΣ ǾŠŘŎƛ ȊƳŠƴƛƭƛ ǊŞǘƻǊƛƪǳ ŀ ȊƪƻǳƳŀƧƝ αƎƭƻōłƭƴƝ ȊƳŠƴǳά ŀ ǇŜƴƝȊŜ ǘŜőƻǳ ŘłƭΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ {ǘǊƻƳȅ ǎŜȌǊŀƴŞ ƪǻǊƻǾŎŜƳ ōȅƭȅ ǾȊłŎƴŞ ǇǊŀƭŜǎƴƝ Ȋōȅǘƪȅ 
http://www.ods.cz/clanek/9083-stromy-sezrane-kurovcem-byly-vzacne-pralesni-zbytky, 11. 2. 2015 
 

млύ ±łŎƭŀǾ YƭŀǳǎΣ ōȇǾŀƭȇ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘ 2w  
α.ƭƻǳȊƴŠƴƝ ǎǾŠǘƻǾȇŎƘ ƭƝŘǊǻ Ǿ tŀǌƝȌƛ ǇǌŜǎŀƘǳƧŜ ǘƻΣ Ŏƻ ƧǎƳŜ Ȋƴŀƭƛ Ȋ ŘǌƝǾŠƧǑƪŀΦ wȇǎǳƧŜ ǎŜ ǾŜƭƪł ǎƘƻŘŀΣ ƪǘŜǊł 
ǇƻǾŜŘŜ ƪ ōǊȌŘŠƴƝ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪŞƘƻ Ǌǻǎǘǳ ƴŀ ŎŜƭŞƳ ǎǾŠǘŠ ŀ ƪ ƭƛŘǎƪŞ ƴŜǎǾƻōƻŘŠΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ !ōǎǳǊŘƛǘŀ ǇŀǌƝȌǎƪŞ ƪƻƴŦŜǊŜƴŎŜ ƻ ƪƭƛƳŀǘǳ 
http://www.klaus.cz/clanky/3855, 7. 12. 2015 
 

ммύ ±łŎƭŀǾ YƭŀǳǎΣ ōȇǾŀƭȇ ǇǊŜȊƛŘŜƴǘ 2w  
αtŀƪ ǇǌƛǑƭŀ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝ ƘǊƻȊōŀ ƻȊƻƴƻǾŞ ŘƝǊȅΦ ¦ƪłȊŀƭŀ ǎŜ ōȇǘ ŘƻőŀǎƴłΣ ǇǌŜǎǘƻ ǎƛ ŜƪƻƭƻƎƛǎǘŞ ǇǌƛǇƛǎǳƧƝ Ƨŀƪƻ 
ǎǾƻǳ ȊłǎƭǳƘǳΣ ȌŜ αƳƻƴǘǊŜŀƭǎƪȇƳ ǇǊƻǘƻƪƻƭŜƳά ƭƛŘǎǘǾƻ ȊŀǎłƘƭƻ ŀ ƘǊƻȊōǳ ƻŘǾǊłǘƛƭƻΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ !ōǎǳǊŘƛǘŀ ǇŀǌƝȌǎƪŞ ƪƻƴŦŜǊŜƴŎŜ ƻ ƪƭƛƳŀǘǳ 
http://www.kl aus.cz/clanky/3855, 7. 12. 2015 
 

мнύ WŀǊƻǎƭŀǾ YǳōŜǊŀΣ ǇǊƛƳłǘƻǊ ¢ŜǇƭƛŎ ŀ ǎŜƴłǘƻǊ {Ŝƴłǘǳ t 2w όh5{ύ 
αtǊƻǎǘŠ ǇƻǾȇǑƛƭƛ ƧǎƳŜ ōǊƻǳƪŀ ǇłŎƘƴƝƪŀ ƴŀŘ őƭƻǾŠƪŀΦά 
Ȋ ŘƛǎƪǳǎŜ ƪ ƴłǾǊƘǳ ȊƳŠƴȅ Ȋłƪƻƴŀ őΦ мллκнллм {ōΦΣ ƻ ǇƻǎǳȊƻǾłƴƝ ǾƭƛǾǻ ƴŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ όǘƛǎƪ мфύ 
http:// www.senat.cz/xqw/xervlet/pssenat/vystoupeni?PID=120&ORG=Sen%E1t&O=10&id_organ=60&, 
14. 1. 2015 
 

моύ [ƛōƻǊ [ǳƪłǑΣ ǇǌŜŘǎŜŘŀ {ŘǊǳȌŜƴƝ ǇǊƻ ǊƻȊǾƻƧ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ ƴŀ aƻǊŀǾŠΣ ȊΦ ǎΦΣ ŀ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭ 
½ƭƝƴǎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜ όh5{ύ 
αbŀǑŜ ǎŘǊǳȌŜƴƝ ƧŜ ƻǇŀƪŜƳ ǾǑŜŎƘ ŜƪƻƭƻƎƛǎǘǻΣ ƪǘŜǌƝ Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǌŜ ƛƴŦƻǊƳƻǾłƴƛ ƻ ƴŜŘƻǎǘŀǘŎƝŎƘ ǇǊƻƧŜƪǘǳΣ 
ƻ ŜȄƛǎǘǳƧƝŎƝŎƘ ǇǊłǾƴƝŎƘ ǇǌŜŘǇƛǎŜŎƘ ŀ ōŜȊ ƻƘƭŜŘǳ ƴŀ ǎƪǳǘŜőƴƻǳ ǇƻŘǎǘŀǘǳ ǇǊƻōƭŞƳǳ ƧŜ ǎŜ ȊƴŀőƴȇƳ 
ǵǎǇŠŎƘŜƳ ǾȅǳȌƝǾŀƧƝ ƪ ȊŀǎǘŀǾŜƴƝ ǇǊƻŎŜǎǳ ǇǌƝǇǊŀǾȅ ŀ ǊŜŀƭƛȊŀŎŜ ǎǘŀǾŜōΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ŘƻǇǊŀǾȅ 2w ŘŜƪƭŀǊǳƧŜ ǇǊƛƻǊƛǘǳ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǌŜ ƴŀ ƧƛƘƻǾȇŎƘƻŘƴƝ aƻǊŀǾŠ 
http://www.liborlukas.cz/tiskova-zprava/1408-1408-ministerstvo-dopravy-deklaruje-prioritu-dopravni-
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infrastrukture-na-jihovychodni-morave-.html, 16. 7. 2015 
 

мпύ ¢ƻƳłǑ WƛǊǎŀΣ ǎǘŀǊƻǎǘŀ IƭǳōƻƪŞ ƴŀŘ ±ƭǘŀǾƻǳΣ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭ WƛƘƻőŜǎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜ ŀ ǎŜƴłǘƻǊ {Ŝƴłǘǳ t 2w όh5{ύ  
α! Ǉŀƪ ƧŜ ǘǳ ǇƻǎƭŜŘƴƝ ǎƪǳǇƛƴŀ ς ƴłōƻȌŜƴǎƪȅ ǇǌŜǎǾŠŘőŜƴƝ ǾǻŘŎƛ ŀƪǘƛǾƛǎǘǻΣ ƪǘŜǌƝ ǇƻǾŀȌǳƧƝ ǑǳƳŀǾǎƪŞ ǎƳǊƪƻǾŞ 
ƭŜǎȅ Ȋŀ ƘǊǻȊǳ ŀ Ȋŀ ƪŀȌŘƻǳ ŎŜƴǳ ƧŜ ŎƘǘŠƧƝ ȊƴƛőƛǘΦ bŀ ƴŠ ǎŜ ƴŀōŀƭǳƧƝ ŀƪǘƛǾƛǎǘƛőǘƝ ǎȅƳǇŀǘƛȊŀƴǘƛΣ ƪǘŜǌƝ ƻ ǇǌƝǊƻŘŠ 
ƴŜǾŠŘƝ ǾǻōŜŎ ƴƛŎ ŀ ƧŜȊŘƝ ƴŀ ~ǳƳŀǾǳ ƴŀ ǇƭŀŎŜƴŞ ōǊƛƎłŘȅΣ ƪŘȅ ƧŜ ƴłǇƭƴƝ ǇǊłŎŜ ǇǌƛǾŀȊƻǾłƴƝ ǎŜ ƪŜ ǎǘǊƻƳǻƳ 
Ȋŀ ǵőŀǎǘƛ ƳŞŘƛƝΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ IƴǳǘƝ 5ǳƘŀ ŀ ǾŠŘŎƛ-ŀƪǘƛǾƛǎǘŞ 
http://www.tomasjirsa.cz/clanky/hnuti-duha-a-vedci-aktiviste.html, 12. 1. 2015 
 

мрύ Wŀƴ ½ŀƘǊŀŘƴƝƪΣ ǇƻǎƭŀƴŜŎ tƻǎƭŀƴŜŎƪŞ ǎƴŠƳƻǾƴȅ t 2w όh5{ύ 
α9ȄƛǎǘǳƧŜ ŘƻƳƴŠƴƪŀΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ǎǾŠŘƪȅ ǾŜƭƪŞƘƻ ƻōŎƘƻŘǳΦ .ǊŀōŎǻǾ ōȇǾŀƭȇ ƛ ǎƻǳőŀǎƴȇ ǑŞŦΣ ƳŀƧƛǘŜƭ !ƎǊƻŦŜǊǘǳΣ 
ǇǌŜŘǎŜŘŀ IƴǳǘƝ !bh ŀ ƳƛƴƛǎǘǊ ŦƛƴŀƴŎƝ !ƴŘǊŜƧ .ŀōƛǑΣ ǇǊƻŘŀƭ ~ǳƳŀǾǳ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪȇƳ ŀƪǘƛǾƛǎǘǻƳ Ȋŀ ƪƭƛŘΣ ƪǘŜǊȇ 
ǘƝƳ ƻŘ ƴƛŎƘ ȊƝǎƪŀƭ ǇǊƻ ǎǾŞ ŀƎǊƻŎƘŜƳƛŎƪŞ ƛƳǇŞǊƛǳƳΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ WƛǌƝ ałƴŜƪ ǎƛ ƳŜŘŀƛƭƛ ȊŀǎƭƻǳȌƝΣ http://www.janzahradnik.cz/2015/10, 30. 10. 2015 
 

мсύ LǾƻ ±ŀƭŜƴǘŀΣ ǎŜƴłǘƻǊ {Ŝƴłǘǳ t 2w 
αbłƪƭƻƴƴƻǎǘƛ őŜǎƪŞ ƛ ŜǾǊƻǇǎƪŞ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾȅ ƪ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪȇƳ ƘƴǳǘƝƳ ƴƛŎƳŞƴŠ Ȋŀőŀƭƛ ȊƴŜǳȌƝǾŀǘ ǘŀƪŞ ǘȊǾΦ 
αŜƪƻǘŜǊƻǊƛǎǘŞάΣ ƪǘŜǌƝ ǎƛ ƴŀ ǵőŜƭƻǾŞƳ ōƭƻƪƻǾłƴƝ őŀǎǘƻ ǾŜƭƳƛ ǇǊƻǎǇŠǑƴŞ ƛƴŦǊŀǎǘǊǳƪǘǳǊȅ ǇƻǎǘŀǾƛƭƛ ƭǳƪǊŀǘƛǾƴƝ 
ōȅȊƴȅǎΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ ±ŀƭŜƴǘŀ ό{ǎ2wύΥ ½ŜƭŜƴƝ ǘŜǊƻǊƛǎǘŞ ŀ ŜƪƻƭƻƎƛőǘƝ ǘǳƴŜƭłǌƛ 
http://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Valenta-SsCR-Zeleni-teroriste-a-ekologicti-
tunelari-362544, 18. 2. 2015 
 

мтύ 5ŀƴ £ƻƪΣ ƳƛƴƛǎǘǊ ŘƻǇǊŀǾȅ 
αaȅ ƧǎƳŜ ŘƴŜǎƪŀ ǘǊƻǑƪǳ Ǿ ǇƻŘǊǳőƝ ǾǑŜŎƘ ƳƻȌƴȇŎƘ ƛƴƛŎƛŀǘƛǾΣ ƪǘŜǊŞ ƘłȊƝ ǾƛŘƭŜ Řƻ ȊŀƪłȊŜƪΦ bŀǇǌƝƪƭŀŘ ƴŀ 
ǎǘŀǾōŠ ƧŜȊǳΣ ƻ ƪǘŜǊŞƳ ōǳŘǳ ƳƭǳǾƛǘ ŘłƭŜΣ Ǉǌƛ ǎǇƭŀǾƴŠƴƝ [ŀōŜ ǳ 5ŠőƝƴŀΣ ƳłƳŜ ȊǾƭłǑǘŠ ŎƘǊłƴŠƴŞ ŘǊǳƘȅ 
ƭƻǎƻǎŀ ŀ ōƻōǊŀΦ ałƭƻƪŘƻ Ƙƻ ǘŀƳ ǾƛŘŠƭΣ ŀƭŜ ƳƻƘƭ ōȅ ǎŜ ǘŀƳ ƻōƧŜǾƛǘ ŀ ōǳŘŜƳŜ ǎŜ ǎ ǘƝƳ ƳǳǎŜǘ ƴŠƧŀƪȇƳ 
ȊǇǻǎƻōŜƳ ǾȅǇƻǌłŘŀǘΦά 
Ȋ őƭłƴƪǳ tǊƻő ǇǊǻȊƪǳƳΥ YǌŜőƪǳΣ ƪǌŜőƪǳΣ ƪŘŜ ǇƻōƝƘłǑΣ ǎǘłƭ н оун нп8 korun? 
http://www.prvnizpravy.cz/zpravy/politika/proc-pruzkum-krecku-krecku-kde-pobihas-stal-2-382-248-
korun, 4. 4. 2015 
 

муύ ¢ƻƳłǑ WƛǊǎŀΣ ǎǘŀǊƻǎǘŀ IƭǳōƻƪŞ ƴŀŘ ±ƭǘŀǾƻǳΣ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭ WƛƘƻőŜǎƪŞƘƻ ƪǊŀƧŜ ŀ ǎŜƴłǘƻǊ {Ŝƴłǘǳ t 2w όh5{ύ  
α±ŠŘŎƛΣ ƪǘŜǌƝ ƴŜǳǎǘłƭŜ ƳƭǳǾƝ ƻ ƎƭƻōłƭƴƝƳ ƻǘŜǇƭƻǾłƴƝΣ ȊŎŜƭŀ ȊŀǇƻƳƴŠƭƛΣ ȌŜ Ǉǌƛ ƻōǊƻǾǎƪŞƳ ƻŘƭŜǎƴŠƴƝ 
~ǳƳŀǾȅ ǇǌŜǎǘŀƴŜ ōȇǘ ȊŀŘǊȌƻǾŀƴł ǾƻŘŀ Ǿ ƪǊŀƧƛƴŠΦ ! Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ǎǳŎƘŀ ƻ ȊŘǊƻƧŜ ǾƻŘȅ ǇǌƛŎƘłȊƝƳŜΦ ! ǘǳƘƭŜ 
ǑǳƳŀǾǎƪƻǳ ǇǌƝǊƻŘƴƝ ƪŀǘŀǎǘǊƻŦǳ ƴŠƪƻƭƛƪ ǾŠŘŎǻ ŀ IƴǳǘƝ 5ǳƘŀ ǾȅŘłǾł Ȋŀ ǾǊŎƘƻƭ ƻŎƘǊŀƴȅ ǇǌƝǊƻŘȅΗά 
Ȋ őƭłƴƪǳ ¦ŎǇŀƴł ǘǊǳōƪŀ ƴŀ tǊŀƳŜƴŜŎƘ ±ƭǘŀǾȅΚ 
http://www.tomasjirsa.cz/clanky/ucpana-trubka-na-pramenech-vltavy.html, 2. 10. 2015 

Z ǘƛǎƪƻǾŞ ȊǇǊłǾȅ 5ŠǘƝ ½ŜƳŠ 
 

 

Deset dopravních staveb se vyhne novým posudkům EIA.  
O výjimkách rozhodnou poslanci v zákoně 
 

tƻǎƭŀƴŎƛ Ǿ ƴŜƧōƭƛȌǑƝŎƘ ŘƴŜŎƘ ǇǊƻƧŜŘƴŀƧƝ ǾƭłŘƴƝ ƴƻǾŜƭǳ Ȋłƪƻƴŀ ƻ ǇƻǎǳȊƻǾłƴƝ ǾƭƛǾǳ ƴŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ό9L!ύΦ 
¢ŀ ǇǊƻ мл ŘƻǇǊŀǾƴƝŎƘ ǎǘŀǾŜō ȊŀǾłŘƝ ǾȇƧƛƳƪǳ Ȋ ǇƻǎƻǳȊŜƴƝ ŀ ǾȅǌŀȊǳƧŜ Ȋ ƴŠƧ ƻōŎŜ ŀ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘΦ hŘǻǾƻŘƴŠƴƝƳ 
ƧŜ ǇƻƳŀƭŞ ǇƻǾƻƭƻǾłƴƝ ǎǘǊŀǘŜƎƛŎƪȇŎƘ ŘƻǇǊŀǾƴƝŎƘ ǎǘŀǾŜōΦ {ƻǳőŀǎƴȇ ƴłǾǊƘ ƧŜ ǾǑŀƪ Ǿ ǊƻȊǇƻǊǳ ǎ őŜǎƪƻǳ ¨ǎǘŀǾƻǳ 
ŀ ŜǾǊƻǇǎƪƻǳ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾƻǳ ŀ ƘǊƻȊƝ ǘŀƪ ǇƻȊŀǎǘŀǾŜƴƝ ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴƝ Ȋ ŜǾǊƻǇǎƪȇŎƘ ŦƻƴŘǻΦ  

     5ŜǎŜǘ ƴŜƧŘǻƭŜȌƛǘŠƧǑƝŎƘ ŘƻǇǊŀǾƴƝŎƘ ǎǘŀǾŜō Ƴł ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎ ǇƻǎǳŘƪȅ 9L!Σ ƪǘŜǊŞ ǾȊƴƛƪƭȅ ƧŜǑǘŠ ǇƻŘƭŜ Ȋłƪƻƴŀ 
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z Ǌƻƪǳ мффнΦ WŜ ǇǊƻǘƻ ƴǳǘƴŞΣ ŀōȅ ǇǊƻǑƭȅ ŎŜƭȇƳ ǇǊƻŎŜǎŜƳ 
9L! ǇƻŘƭŜ ŜǾǊƻǇǎƪŞ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾȅΦ YǾǻƭƛ ŎƛǘŜƭƴŞƳǳ ȊŘǊȌŜƴƝ Ǉǌƛ 
ǎŎƘǾŀƭƻǾłƴƝ ǎǘŀǾŜō ŎƘǘŠƭŀ ǾƭłŘŀ ǇǻǾƻŘƴŠ ǾȅƧŜŘƴŀǘ 
ǾȇƧƛƳƪȅ Ȋ 9L! ǇǊƻ ǘȅǘƻ ǎǘŀǾōȅ ǇǌƝƳƻ ǳ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ƪƻƳƛǎŜΦ 
¢ƻ ƧŜ ǾǑŀƪ ƳƻȌƴŞ ƧŜƴ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ƳƛƳƻǌłŘƴȇŎƘ ǳŘłƭƻǎǘƝΣ 
Ƨŀƪƻ Ƨǎƻǳ ǇǌƝǊƻŘƴƝ ƪŀǘŀǎǘǊƻŦȅΦ 

     ±Ŝ ǎǾŞƳ ƴłǾǊƘǳ ƴƻǾŜƭȅ ǇǊƻǘƻ ǇǌƛǑƭŀ ǾƭłŘŀ ǎ ƴłƘǊŀŘƴƝƳ 
ǌŜǑŜƴƝƳΣ ƪǘŜǊȇƳ ǾȇƧƛƳƪȅ Ȋ 9L! ǇǌƝƳƻ ǳȊłƪƻƶǳƧŜΦ 5ǊǳƘł 
ǾŀǊƛŀƴǘŀ ƧŜ ƻǾǑŜƳ Ƨŀƪƻ Ǿ ǇǊǾƴƝƳ ǇǌƝǇŀŘŠ Ǿ ǇǌƝƳŞƳ 
ǊƻȊǇƻǊǳ ǎ ŜǾǊƻǇǎƪƻǳ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾƻǳΣ ǇƻǇƝǊł ƧŜƧƝ ǎƳȅǎƭ ƛ ŎƝƭΦ 
bŜōǳŘƻǳ ǘƻǘƛȌ ǇƻǎƻǳȊŜƴȅ ǾŀǊƛŀƴǘȅ ǘǊŀǎȅΣ ƻōŎŜ ŀ ƻōőŀƴŞ 
ǇǌƛƧŘƻǳ ƻ ƳƻȌƴƻǎǘ ǎŜ ǾȅƧłŘǌƛǘ ƪ ŘƻǇŀŘǻƳ ƴŀ ȌƛǾƻǘƴƝ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΦ bŀǾƝŎ ōŜȊ ŀƪǘǳłƭƴƝŎƘ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƻ ǎǘŀǾǳ ǵȊŜƳƝ ŀ ŘƻǇŀŘŜŎƘ ǇǊƻƧŜƪǘǳ ǵǌŀŘȅ ƴŜǎƳƝ ǾȅŘŀǘ ƪƻƴŜőƴŞ 
ǎǘŀǾŜōƴƝ ǇƻǾƻƭŜƴƝΦ ± ƻǇŀőƴŞƳ ǇǌƝǇŀŘŠ ƧŜƧ ȊǊǳǑƝ ǎǇǊłǾƴƝ ǎƻǳŘΦ  YǊƻƳŠ ǘƻƘƻ ŎŜƭȇ ǇƻŘƻōƴȇ Ȋłƪƻƴ ƻ ƧŜŘƴŞ 
ƪƻƴƪǊŞǘƴƝ ǎǘŀǾōŠΣ ƻ ƴƻǾŞ ǾȊƭŜǘƻǾŞ ŀ ǇǌƛǎǘłǾŀŎƝ ŘǊłȊŜ Ǿ tǊŀȊŜ-wǳȊȅƴƛΣ ¨ǎǘŀǾƴƝ ǎƻǳŘ ǇǌŜŘ ǎŜŘƳƛ ƭŜǘȅ ȊǊǳǑƛƭΦ 
YŀȌŘȇ Ȋ ǘŠŎƘǘƻ ŘǻǾƻŘǻ ǇǌƛǘƻƳ ǾŜŘŜ ƪ ȊŀǎǘŀǾŜƴƝ ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴƝ ǎǘŀǾŜō Ȋ ŦƻƴŘǻ 9¦Φ   

     {ǘŀǊł ǎǘŀƴƻǾƛǎƪŀ 9L! ǾȊƴƛƪƭŀ ǇǌŜŘ ǾƝŎŜ ƴŜȌ ǑŜǎǘƴłŎǘƛ ƭŜǘȅ ŀ ƴŜƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ ŀƪǘǳłƭƴƝƳǳ ǎǘŀǾǳΦ yŀŘŀ ȊłƳŠǊǻ 
ǎƳŠǌǳƧŜ ƪ ǇƻǊǳǑƻǾłƴƝ ǎƻǳőŀǎƴȇŎƘ Ȋłƪƻƴǻ ƴŀ ƻŎƘǊŀƴǳ ƭƛŘǎƪŞƘƻ ȊŘǊŀǾƝ ǇǌŜŘ ƘƭǳƪŜƳΣ ǇǊŀŎƘŜƳ ŀ ŘŀƭǑƝƳƛ 
ǑƪƻŘƭƛǾȇƳƛ ǾƭƛǾȅΦ aƛƳƻ ƧƛƴŞ ǇǊƻǘƻ ǎŜ ǇƻŘƭŜ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ǇǊǻȊƪǳƳǳ ǾŜǌŜƧƴŞƘƻ ƳƝƴŠƴƝΣ ƪǘŜǊȇ Ǿ Řǳōƴǳ ȊǇǊŀŎƻǾŀƭŀ 
ŀƎŜƴǘǳǊŀ {ǘŜƳκaŀǊƪΣ ǾƝŎŜ ƴŜȌ нκо ŘƻǘłȊŀƴȇŎƘ ǎŜ ŘƻƳƴƝǾŀƧƝΣ ȌŜ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘ ōȅ ƳŠƭŀ ƳƝǘ ƳƻȌƴƻǎǘ ǾȅƧŀŘǌƻǾŀǘ 
ǎŜ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ǇƻǾƻƭƻǾŀŎƝŎƘ ǌƝȊŜƴƝŎƘ ǾŜƭƪȇŎƘ ǎǘŀǾŜō ŀ ƻǾƭƛǾƶƻǾŀǘ ǘŀƪ ǎǾŞ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΦ 

     ½ŀǾłŘŠƴƝ ŘŀƭǑƝŎƘ ǾȇƧƛƳŜƪ ǇǊƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ ǎǘŀǾŜō ȊƴŜǇǌŜƘƭŜŘƶǳƧŜ ŀ ƪƻƳǇƭƛƪǳƧŜ ƧƛȌ ǘŀƪ ǎƭƻȌƛǘł 
ǇǊŀǾƛŘƭŀΦ tǊłǾƴƝ ƴŜƧƛǎǘƻǘŀ ǾŜŘŜ ƪ ǾŜƭƪŞ ŎƘȅōƻǾƻǎǘƛ ǵǌŀŘǻ ŀ ƧŜ ǘŀƪ ƧŜŘƴƻǳ Ȋ ǇǌƝőƛƴ ȊŘƭƻǳƘŀǾŞƘƻ ǊƻȊƘƻŘƻǾłƴƝ 
ƻ ǎǘŀǾōłŎƘΦ ½ŀ ƴŜŘƻŘǊȌƻǾłƴƝ ƭƘǻǘ ŀ ŎƘȅōȅ ǵǌŀŘǻ ƳƻƘƻǳ ǾŜŘƭŜ ƪƻƳǇƭƛƪƻǾŀƴȇŎƘ ŀ ǇǊƻƳŠƴƭƛǾȇŎƘ ǇǌŜŘǇƛǎǻ 
ǘŀƪŞ ƴŜŘƻǎǘŀǘŜőƴł ǾȅōŀǾŜƴƻǎǘ ǵǌŀŘǻ ŀ ǎƻǳŘǻ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ǑǇŀǘƴŞ ƳŜǘƻŘƛŎƪŞ ǾŜŘŜƴƝΦ ±ŜǌŜƧƴƻǎǘ ǎŜ Ǿ ǇǊŀȄƛ 
ǾȅƧŀŘǌǳƧŜ ƧŜƴ ƪ ƴŜǇŀǘǊƴŞƳǳ ȊƭƻƳƪǳ ǇƻǾƻƭƻǾŀŎƝŎƘ ǌƝȊŜƴƝ όǾƛȊ http://bit.ly/infolistEIA). 5ŀƭǑƝ ȊŘǊȌŜƴƝ 
ȊǇǻǎƻōǳƧƝ ƴŜƧŀǎƴŞ ǇǊƛƻǊƛǘȅ ǾȇǎǘŀǾōȅ ŀ ŎƘŀƻǘƛŎƪł ƛƴǾŜǎǘƻǊǎƪł ǇǌƝǇǊŀǾŀ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǎǘłǘǳΦ tƻŘǊƻōƴƻǳ ŀƴŀƭȇȊǳ 
ŎƘȅō Ǉǌƛ ǇǌƝǇǊŀǾŠ ǎǘŀǾŜō ǇǊƻǾŜŘƭƛ ŜȄǇŜǊǘƛ 5ƻǇǊŀǾƴƝ ŦŜŘŜǊŀŎŜ ŀ ŘƻǇƻǊǳőǳƧƝ ƳƛƴƛǎǘǊǳ ŘƻǇǊŀǾȅ ǌŀŘǳ 
ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ ƪǊƻƪǻ  - ƻŘ ǇǊƻŘƭƻǳȌŜƴƝ ȊłǊǳőƴƝ Řƻōȅ Ȋŀ ƪǾŀƭƛǘǳ ǎǘŀǾŜōΣ ǇǌŜǎ ȊƧŜŘƴƻŘǳǑŜƴƝ ǾȇƪǳǇǻ ǇƻȊŜƳƪǻ ŀȌ 
Ǉƻ ǾȅǌŜǑŜƴƝ ǎǘǌŜǘǻ ȊłƧƳǻ Ǉǌƛ ǇǌƝǇǊŀǾŠ ŀ ǊŜŀƭƛȊŀŎƛ ǎǘŀǾŜō όǾƝŎŜ ƴŀ http://pruhlednadoprava.cz/). 

     α±ƭłŘŀ ǎŜ ǎƴŀȌƝ ȊŀǘłƘƴƻǳǘ Řƻ ǇǊƻōƭŞƳǳ ǇŀǊƭŀƳŜƴǘΦ ±ƻƭƝ ǇǌƛǘƻƳ ǾŜƭƳƛ ǊƛǎƪŀƴǘƴƝ ȊǇǻǎƻōΣ ƪǘŜǊȇ ƳǻȌŜ 
ŘǻƭŜȌƛǘȇƳ ŘƻǇǊŀǾƴƝƳ ǎǘŀǾōłƳ ǎǇƝǑŜ ǳōƭƝȌƛǘΦ bŀƳƝǎǘƻ ǘƻƘƻ ōȅ ƳŠƭȅ ǇǌƝǎƭǳǑƴŞ ǊŜȊƻǊǘȅ ǊȅŎƘƭŜ ǇǊƻǾŞǎǘ ǌłŘƴŞ 
ǇƻǎƻǳȊŜƴƝ ǾŀǊƛŀƴǘ ǘŠŎƘǘƻ ǎǘŀǾŜō ƴŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ŀ ǾŜǌŜƧƴŞ ȊŘǊŀǾƝ Ȋŀ ǵőŀǎǘƛ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛΣά ǌƝƪł 5ŀƴƛŜƭ 
VƻƴŘǊƻǳǑ ȊŜ ½ŜƭŜƴŞƘƻ ƪǊǳƘǳΦ 

     α± ǊłƳŎƛ ƘŀǑŜƴƝ ǇǊƻōƭŞƳǳ ǎŜ ǎƴŀȌƝ 2Ŝǎƪƻ ǾȅƳȇǑƭŜǘ ŀ ǾȅƧŜŘƴłǾŀǘ ǇƻǳȊŜ ǾȇƧƛƳƪȅΣ Ƨŀƪ ƻōŜƧƝǘ ȊłƪƭŀŘƴƝ 
ŜǾǊƻǇǎƪł ǇǊŀǾƛŘƭŀΦ bŜȊōȅǘƴȇƳ ȊłƪƭŀŘŜƳ ǵǎǇŠŎƘǳ ŀ ǊȅŎƘƭƻǎǘƛ ǇǌƝǇǊŀǾ ǎǘŀǾōȅ ǇǌƛǘƻƳ ƧŜ ƳƛƳƻ ƧƛƴŞ ƘƴŜŘ ƻŘ 
Ǉƻőłǘƪǳ ƪƻƳǳƴƛƪƻǾŀǘ ƻ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǾŀǊƛŀƴǘłŎƘ ǎŜ ǾǑŜƳƛΣ ƴŀ ƪǘŜǊŞ ǎǘŀǾōŀ ōǳŘŜ ƳƝǘ ǾȇȊƴŀƳƴȇ ŘƻǇŀŘ ς s 
ƻōőŀƴȅΣ ƻōŎŜƳƛ ƛ ǎ ǵǌŀŘȅ ŎƘǊłƴƝŎƝƳƛ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΦ 5ƻōǌŜ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴł ǎǘŀǾōŀ Ǉŀƪ ƴŜōǳŘŜ ƳƝǘ ƻǇŀƪǳƧƝŎƝ 
ǎŜ ǇǊƻōƭŞƳȅ Ǿ ŘŀƭǑƝŎƘ ǇƻǾƻƭƻǾŀŎƝŎƘ ǌƝȊŜƴƝŎƘ őƛ Ǉǌƛ ǎŎƘǾŀƭƻǾłƴƝ ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴƝΦ WŜƧƝ ǇǌƝǇǊŀǾŀ ǘŀƪ ƴŜōǳŘŜ ǘǊǾŀǘ 
мр őƛ нл ƭŜǘΦ WŜ ǇƻǘǌŜōŀΣ ŀōȅ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ŘƻǇǊŀǾȅ ǎǘŀǾōȅ ǾȅōƝǊŀƭƻ ŀ ǇƻǎǳȊƻǾŀƭƻ ŘƭŜ ƧŜƧƛŎƘ ǎƪǳǘŜőƴŞ 
ǇƻǘǌŜōƴƻǎǘƛ ŀ ŘƻǇŀŘǻΣ ƪǾŀƭƛǘƴŠ ƴŀǇƭłƴƻǾŀƭƻ ƛ ƪƻƴǘǊƻƭƻǾŀƭƻΣά ŘƻǇƭƶǳƧŜ tŀǾŜƭ 2ŜǊƴƻƘƻǳǎ Ȋ 5ƻǇǊŀǾƴƝ 
federace. 

     tƻŘƭŜ ƴƻǾŞ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾȅ ǎŜ Ƴł ǾȇƧƛƳƪŀ ǘȇƪŀǘ ф ǎƛƭƴƛőƴƝŎƘ ŀ м ȌŜƭŜȊƴƛőƴƝ ǎǘŀǾōȅΥ 5о ƻōŎƘǾŀǘ 2ŜǎƪȇŎƘ 
.ǳŘŠƧƻǾƛŎΣ 5с - ƻōŎƘǾŀǘȅ ƻōŎƝ yŜǾƴƛőƻǾΣ [ǳōŜƴŜŎΣ YǊǳǑƻǾƛŎŜΣ 5пу CǊȇŘŜƪ aƝǎǘŜƪ ς obchvat, D35 - Opatovice 
ς hǎǘǊƻǾΣ 5пф IǳƭƝƴ ς CǊȅǑǘłƪΣ 5рр hǘǊƻƪƻǾƛŎŜ ƻōŎƘǾŀǘ W±Σ 5мм IǊŀŘŜŎ YǊłƭƻǾŞ ς {ƳƛǌƛŎŜΣ Lκмм hǎǘǊŀǾŀ ς 
ǇǊƻŘƭƻǳȌŜƴł wǳŘƴłΣ 5м yƝƪƻǾƛŎŜ ς tǌŜǊƻǾΣ aƻŘŜǊƴƛȊŀŎŜ ȌŜƭŜȊƴƛőƴƝ ǘǊŀǘƛ {ǳŘƻƳŠǌƛŎŜ ς Votice 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ ½ŜƭŜƴŞƘƻ ƪǊǳƘǳ 

http://bit.ly/infolistEIA
http://pruhlednadoprava.cz/
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Občané žalují stát za znečištěný vzduch. Požadují větší ochranu 
 

hōőŀƴǎƪŞ ǎŘǊǳȌŜƴƝ 2ƛǎǘŞ ƴŜōŜ ǾŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ ǎ CǊŀƴƪ .ƻƭŘ ǇƻŘŀƭƻ Ȍŀƭƻōǳ ƴŀ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ȌƛǾƻǘƴƝƘƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ 
όŘłƭŜ ƧŜƴ a¿tύΦ 5ƻƳłƘŀƧƝ ǎŜ ȊǊǳǑŜƴƝ tǊƻƎǊŀƳǳ ȊƭŜǇǑŜƴƝ ƪǾŀƭƛǘȅ ƻǾȊŘǳǑƝΣ ƪǘŜǊȇ ǇƻŘƭŜ ƴƛŎƘ ƴŜǾŜŘŜ ƪ 
ŘƻǎǘŀǘŜőƴŞ ƻŎƘǊŀƴŠ ƻǾȊŘǳǑƝΦ  

      tǊƻƎǊŀƳ ȊƭŜǇǑŜƴƝ ƪǾŀƭƛǘȅ ƻǾȊŘǳǑƝ ǇƻŘƭŜ ȊłǎǘǳǇŎǻ ǎŘǊǳȌŜƴƝ ƴŜƴƝ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝΣ ƴŜƻōǎŀƘǳƧŜ 
ŘƻǎǘŀǘŜőƴł ƻǇŀǘǌŜƴƝ ƪŜ ǎƴƝȌŜƴƝ ȊƴŜőƛǑǘŠƴƝ ƻǾȊŘǳǑƝΣ ŀƴƛ ǌłŘƴȇ őŀǎƻǾȇ ǇƭłƴΦ tǌŜǎǘƻ a¿t ǎǘŀƴƻǾƛƭƻΣ ȌŜ 
ȊƴŜőƛǑǘŠƴƝ ƻǾȊŘǳǑƝ ƪƻƴƪǊŞǘƴŠ ƴŀ hǎǘǊŀǾǎƪǳ ƪƭŜǎƴŜ ƴŀ Ȋłƪƻƴƴȇ ƭƛƳƛǘ ƴŜƧǇƻȊŘŠƧƛ Ǿ ǊƻŎŜ нлнлΦ  

     yŀŘǳ ƪǊƻƪǻ ǎǘłǘ ƧƛȌ ŘƻƪƻƴŎŜ ǇƻŘƴƛƪƭ ōŜȊ ƻƘƭŜŘǳ ƴŀ ŜȄƛǎǘŜƴŎƛ ǇǊƻƎǊŀƳǳ όƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ǾȇƳŠƴȅ ŘƻƳłŎƝŎƘ 
ƪƻǘƭǻ ƴŜōƻ ǾȇǎǘŀǾōŀ ƻōŎƘǾŀǘǻύΦ ¢ƻ ǾǑŀƪ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ƴŜǳǎǘłƭŞƳǳ ǇǌŜƪǊŀőƻǾłƴƝ ƛƳƛǎƴƝŎƘ ƭƛƳƛǘǻ ƴŜǎǘŀőƝΦ 
hōőŀƴǎƪŞ ǎŘǊǳȌŜƴƝ ǎŜ ǎƛƭƴƻǳ ǇƻŘǇƻǊƻǳ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛ ǎŜ ǇǊƻǘƻ ŘƻƳłƘł ǇǌŜǇǊŀŎƻǾłƴƝ ŀ ǾȅŘłƴƝ ƴƻǾŞƘƻ 
ǇǊƻƎǊŀƳǳΣ ƪǘŜǊȇ ƧŀǎƴŠ ǾȅƳŜȊƝ ƪǊƻƪȅ ŀ ƻǇŀǘǌŜƴƝΣ ŀōȅ ǎŜ ȊƴŜőƛǑǘŠƴƝ ǎƴƝȌƛƭƻ ƴŀ Ȋłƪƻƴƴƻǳ ǵǊƻǾŜƶΣ ŀ ǎǘŀƴƻǾƝ ǇǊƻ 
ƧŜƧƛŎƘ ǊŜŀƭƛȊŀŎƛ őŀǎƻǾȇ Ǉƭłƴ ŀ ǇǊƛƻǊƛǘȅ 

      hǎǘǊŀǾǎƪƻ ǇŀǘǌƝ ƪ ƴŜƧȊƴŜőƛǑǘŠƴŠƧǑƝƳ ǊŜƎƛƻƴǻƳ ƛ Ǿ 
ǊłƳŎƛ 9ǾǊƻǇȅΦ ± ǘŀƳƴƝ ŀƎƭƻƳŜǊŀŎƛ Ƨǎƻǳ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠ 
ǇǌŜƪǊŀőƻǾłƴȅ ȊłƪƻƴƴŞ ƛƳƛǎƴƝ ƭƛƳƛǘȅ ǑƪƻŘƭƛǾȇŎƘ ƭłǘŜƪ 
Ǿ ƻǾȊŘǳǑƝΣ ȊŜƧƳŞƴŀ taмл ŀ taнΣр ŀ 
ōŜƴȊƻόŀύǇȅǊŜƴǳΦ ½ŀ ǘŞǘƻ ǎƛǘǳŀŎŜ ƧŜ ǇƻǾƛƴƴƻǎǘƝ a¿t 
ǾȅŘŀǘ tǊƻƎǊŀƳ ȊƭŜǇǑƻǾłƴƝ ƪǾŀƭƛǘȅ ƻǾȊŘǳǑƝ ƻōǎŀƘǳƧƝŎƝ 
ǘŀƪƻǾł ƻǇŀǘǌŜƴƝΣ ƪǘŜǊł ǇƻǾŜŘƻǳ ƪŜ ǎƴƝȌŜƴƝ ƛƳƛǎƝ ƴŀ 
ȊłƪƻƴŜƳ ǇǌŜŘŜǇǎŀƴȇ ƭƛƳƛǘ ȊƴŜőƛǑǘŠƴƝΦ ¢ǳǘƻ 
ǇƻǾƛƴƴƻǎǘ ǳƪƭłŘł a¿t Ȋłƪƻƴ ŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠ ƴŀ ƧŜƧƝ 
ƴŜǇƭƴŠƴƝ ǳǇƻȊƻǊƶǳƧŜ ƛ 9ǾǊƻǇǎƪł ƪƻƳƛǎŜΦ 

     !ƴƴŀ tƭƻǑƪƻǾł ȊŜ ǎŘǊǳȌŜƴƝ 2ƛǎǘŞ ƴŜōŜ ǌƝƪłΥ αWǎƳŜ 
ǇǌŜǎǾŠŘőŜƴƛΣ ȌŜ ȊǊǳǑŜƴƝ ǇǊƻƎǊŀƳǳ ƴŜōǳŘŜ ƳƝǘ 
ȌłŘƴŞ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ ƴłǎƭŜŘƪȅΦ hǇŀǘǌŜƴƝ Ǿ ƴŠƳ ƻōǎŀȌŜƴł 

Ƨǎƻǳ ƴŀǘƻƭƛƪ ƴŜǳǊőƛǘłΣ ȌŜ ƧŜ ƭȊŜ ǊŜŀƭƛȊƻǾŀǘ ƛ ōŜȊ ǇǊƻƎǊŀƳǳΦ tƻŘƭŜ ƻŘōƻǊƴƝƪǻ ƴŀǾƝŎ Ȋ ǾȅƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǾƭƛǾǳ 
ǇǊƻƎǊŀƳǳ ƴŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ǾȅǇƭȇǾłΣ ȌŜ ǎǘŀƴƻǾŜƴȇ ǘŜǊƳƝƴ нлнл ƧŜ ƴŜǊŜłƭƴȇΦά 

     aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ƪǊƻƳŠ ǘƻƘƻ őŜƭƝ ƪǾǻƭƛ ȊƴŜőƛǑǘŠƴŞƳǳ ƻǾȊŘǳǑƝ ȌŀƭƻōłƳ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ƻǎƻōΣ őƝƳȌ ǎŜ őŜǎƪŞ 
ǎƻǳŘȅ ōǳŘƻǳ ȊŀōȇǾŀǘ ȊŎŜƭŀ ǇƻǇǊǾŞΦ [ƛŘŞ Ǉƻ ǎǘłǘǳ ǇƻȌŀŘǳƧƝ ƴłƘǊŀŘǳ ǑƪƻŘȅ Ȋŀ ƴŜƳŀƧŜǘƪƻǾƻǳ ǵƧƳǳΦ ¢ƝƳ ǎŜ 
ƳȅǎƭƝ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝ ǊƛȊƛƪŀΣ ǇǎȅŎƘƛŎƪł ǵƧƳŀ ŀ ǾŠǘǑƝ ƴŜƳƻŎƴƻǎǘ ǾȅǇƭȇǾŀƧƝŎƝ ȊŜ ȊƴŜőƛǑǘŠƴŞƘƻ ƻǾȊŘǳǑƝΣ ƪǾǻƭƛ ƪǘŜǊŞƳǳ 
ǇƻŘƭŜ 2ŜǎƪŞƘƻ ƘȅŘǊƻƳŜǘŜƻǊƻƭƻƎƛŎƪŞƘƻ ǵǎǘŀǾǳ ƪŀȌŘȇƳ ǊƻƪŜƳ ǳƳƝǊł ŀȌ рллл ƻǎƻōΦ 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ ǎŘǊǳȌŜƴƝ 2ƛǎǘŞ ƴŜōŜ ŀ ½ŜƭŜƴŞƘƻ ƪǊǳƘǳ  
 

 

Členské státy definitivně neschválily ani dočasnou regulaci glyfosátu 
 

hŘǾƻƭŀŎƝ ǾȇōƻǊ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ƪƻƳƛǎŜ ǎŜǎǘłǾŀƧƝŎƝ Ȋ őƭŜƴǎƪȇŎƘ ǎǘłǘǻ ƴŜǇƻŘǇƻǌƛƭ ǎŎƘǾłƭŜƴƝ ŘƻőŀǎƴŞ ǊŜƎƛǎǘǊŀŎŜ 
ƴŜōŜȊǇŜőƴŞƘƻ ƎƭȅŦƻǎłǘǳ ƴŀ ŘŀƭǑƝŎƘ мн-му ƳŠǎƝŎǻΦ ±ȇōƻǊ ƻ ǾŠŎƛ ǊƻȊƘƻŘƻǾŀƭ Ǉƻ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ƴŜǵǎǇŠǑƴȇŎƘ 
poƪǳǎŜŎƘ YƻƳƛǎŜ ǇǊƻǎŀŘƛǘ ŘŀƭǑƝ ǊŜƎƛǎǘǊŀŎƛ ǘŞǘƻ ƭłǘƪȅΦ tǊƻŘƭƻǳȌŜƴƝ ƭƛŎŜƴŎŜ ƴŜȊƝǎƪŀƭƻ Ǿ Ƴƛƴǳƭƻǎǘƛ ŀƴƛ ƴȅƴƝ 
ŘƻǎǘŀǘŜőƴƻǳ ǇƻŘǇƻǊǳ őƭŜƴǎƪȇŎƘ ǎǘłǘǻ - ǇǊƻǘƛ ƘƭŀǎƻǾŀƭŀ aŀƭǘŀ ŀ CǊŀƴŎƛŜΣ ǇǊƻ ƴŜƘƭŀǎƻǾŀƭƻ ŀƴƛ bŠƳŜŎƪƻΣ 
LǘłƭƛŜΣ wŀƪƻǳǎƪƻ ŀ ŘŀƭǑƝ ȊŜƳŠΦ 2Ŝǎƪł ǊŜǇǳōƭƛƪŀ ƴłǾǊƘ ǇƻŘǇƻǌƛƭŀΦ 

     ¢ŀƪŞ ǇǊǻȊƪǳƳȅ ǾŜǌŜƧƴŞƘƻ ƳƝƴŠƴƝ ǳƪŀȊǳƧƝΣ ȌŜ ƎƭȅŦƻǎłǘ ƭƛŘŞ ƴŜŎƘǘŠƧƝ - ŘǾŠ ǘǌŜǘƛƴȅ 9ǾǊƻǇŀƴǻ ǇƻŘǇƻǊǳƧƝ ƧŜƘƻ 
ȊłƪŀȊΦ bŜƧƴƻǾŠƧǑƝ ǇǊǻȊƪǳƳ Ǿ bŠƳŜŎƪǳ ǳƪłȊŀƭΣ ȌŜ ǇǊƻ ȊłƪŀȊ ƧŜ уо ҈ ŘƻǘłȊŀƴȇŎƘΣ Ȋ ƴƛŎƘȌ тр ҈ ƛ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠΣ ȌŜ 
ōȅ ƎƭȅŦƻǎłǘ ƴŜōȅƭ ƪŀǊŎƛƴƻƎŜƴƴƝΦ /ŜƭƻŜǾǊƻǇǎƪƻǳ ǇŜǘƛŎƛ ǇǊƻǘƛ ƎƭȅŦƻǎłǘǳ ǇƻŘŜǇǎŀƭƻ ǇǌŜǎ ŘǾŀ Ƴƛƭƛƻƴȅ ƭƛŘƝΦ 
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     wŜƎƛǎǘǊŀŎŜ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƪŀǊŎƛƴƻƎŜƴƴƝƘƻ 
ƎƭȅŦƻǎłǘǳ ǾȅǇǊǑƝ ǳȌ ǇǌƝǑǘƝ ǘȇŘŜƴ - ƴŀ ƪƻƴŎƛ őŜǊǾƴŀΦ 
±ȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ŘƴŜǑƴƝƳǳ ǾȇǎƭŜŘƪǳ ƧŜŘƴłƴƝ ƧŜ ǇǊƻǘƻ 
ƳƻȌƴŞΣ ȌŜ ƎƭȅŦƻǎłǘƻǾŞ ƘŜǊōƛŎƛŘȅ Ȋŀőƴƻǳ ǳȌ ōǊȊȅ 
ƳƛȊŜǘ Ȋ Ǉǳƭǘǻ ƻōŎƘƻŘǻΣ ƴŀǑƛŎƘ ǇƻƭƝ ƛ ǾŜǌŜƧƴȇŎƘ 
prostrŀƴǎǘǾƝ Ƨŀƪƻ Ƨǎƻǳ ǇŀǊƪȅ ƴŜōƻ ŘŠǘǎƪł ƘǌƛǑǘŠΦ 
9ǾǊƻǇǎƪł ƪƻƳƛǎŜ ƳǻȌŜ ƻǾǑŜƳ ǊŜƎƛǎǘǊŀŎƛ 
ǇǊƻŘƭƻǳȌƛǘ ƛ ǇǌŜǎǘƻΣ ȌŜ ƴŜȊƝǎƪŀƭŀ ǇƻŘǇƻǊǳ 
ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǎǘłǘǻΦ tƻƪǳŘ ōȅ ǎŜ ǘŀƪ ǎǘŀƭƻΣ 
ƎƭȅŦƻǎłǘƻǾŞ ƘŜǊōƛŎƛŘȅ ōȅ ǎŜ ƳƻƘƭȅ ƴŀŘłƭŜ 
ǇƻǳȌƝǾŀǘΦ ¢ƻǘłƭƴƝ ƘŜǊōƛŎƛŘ ǇǌƛǘƻƳ ƻȊƴŀőƛƭŀ 
ǊŜǎǇŜƪǘƻǾŀƴł aŜȊƛƴłǊƻŘƴƝ ŀƎŜƴǘǳǊŀ ǇǊƻ ǾȇȊƪǳƳ 
ǊŀƪƻǾƛƴȅ όL!w/ύ Ȋŀ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴȇ ƪŀǊŎƛƴƻƎŜƴ ŀ 
ǇƻŘƭŜ ǾŠŘŜŎƪȇŎƘ ǎǘǳŘƛƝ ǾȅƪŀȊǳƧŜ ƛ ŘŀƭǑƝ ƴŜōŜȊǇŜőƴŞ Ǿƭŀǎǘƴƻǎǘƛ ǇǊƻ ƭƛŘǎƪŞ ȊŘǊŀǾƝΦ ±ȇǊŀȊƴŠ ǇƻǑƪƻȊǳƧŜ ǘŀƪŞ 
ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΦ 

     DƭȅŦƻǎłǘ ƧŜ ǵőƛƴƴƻǳ ǎƭƻȌƪƻǳ ƳƴƻƘŀ ǇŜǎǘƛŎƛŘǻΣ ƴŀǇǌΦ ǳ ƴłǎ ȊƴłƳŞƘƻ ŀ ŘƻōǌŜ ŘƻǎǘǳǇƴŞƘƻ ǇǌƝǇǊŀǾƪǳ 
RounduǇΦ tŀǘǌƝ ƪ ƴŜƧǇǊƻŘłǾŀƴŠƧǑƝƳ ŀ ƴŜƧǳƴƛǾŜǊȊłƭƴŠƧƛ ǇƻǳȌƝǾŀƴȇƳ ƘŜǊōƛŎƛŘǻƳ ǳ ƴłǎ ƛ Ǿ 9ǾǊƻǇŠΦ Y ƘǳōŜƴƝ 
ǇƭŜǾŜƭŜ ǎŜ ƘƻƧƴŠ ǾȅǳȌƝǾł ƴŜƧŜƴ Ǿ ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΣ ŀƭŜ ǘŀƪŞ Ǿ ǎƻǳƪǊƻƳȇŎƘ ȊŀƘǊŀŘłŎƘ ŀ ǾŜǌŜƧƴȇŎƘ ǇǊƻǎǘƻǊŜŎƘΣ 
Ƨŀƪƻ Ƨǎƻǳ ǇŀǊƪȅ ƴŜōƻ ŘŠǘǎƪł ƘǌƛǑǘŠΦ ± ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝ ǎŜ ƴŀǾƝŎ ǇƻǳȌƝǾł ǘŀƪŞ ǘŠǎƴŠ ǇǌŜŘ ǎƪƭƛȊƴƝ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇƭƻŘƛƴ 
ƪǾǻƭƛ ƧŜƧƛŎƘ ǾȅǎǳǑŜƴƝ όǘȊǾΦ ŘŜǎƛƪŀŎƛύΦ ±ȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ƳŀǎƛǾƴƝƳǳ ǳȌƝǾłƴƝ ōȅƭ ƎƭȅŦƻǎłǘ ƻŘƘŀƭŜƴ Ǿ ǇƻǘǊŀǾƛƴłŎƘΣ 
ƘȅƎƛŜƴƛŎƪȇŎƘ ǇƻǘǌŜōłŎƘ ƛ ƭƛŘǎƪȇŎƘ ǘŠƭŜŎƘΦ ¢ŜǎǘȅΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜŎƘŀƭƻ ŘŠƭŀǘ IƴǳǘƝ 5¦I! Ǿ ǊƻŎŜ нлмо, odhalily 
ƎƭȅŦƻǎłǘ Ǿ ǘŠƭŜ ǑŜǎǘƛ 2ŜŎƘǻ Ȋ ŘŜǎŜǘƛΦ 

     αWŜ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ǇƻǳȌƝǾłƴƝ ƎƭȅŦƻǎłǘǳ ƴŜƳł ǇƻŘǇƻǊǳ ŜǾǊƻǇǎƪȇŎƘ ǎǘłǘǻ ŀƴƛ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛΦ 9ǾǊƻǇǎƪł ƪƻƳƛǎŜ by 
ǘƻ ƳŠƭŀ ǊŜǎǇŜƪǘƻǾŀǘ ŀ ǳƳƻȌƴƛǘΣ ŀōȅ ǘŀǘƻ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƪŀǊŎƛƴƻƎŜƴƴƝ ƭłǘƪŀ Ȋŀőŀƭŀ ƳƛȊŜǘ Ȋ ƴŀǑŜƘƻ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΣ ǇƻǘǊŀǾƛƴ ƛ ƴŀǑƛŎƘ ǘŠƭΣ ŎƻȌ ōȅ ōȅƭƻ ŘƻōǊƻǳ ȊǇǊłǾƻǳ Ƨŀƪ ǇǊƻ ȊŘǊŀǾƝ ƭƛŘƝΣ ǘŀƪ ǇǊƻ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΣϦ 
ǌƝƪł YƭłǊŀ YȅǊŀƭƻǾłΣ ŜȄǇŜǊǘƪŀ IƴǳǘƝ 5UHA na potǊŀǾƛƴȅ ŀ ȊŜƳŠŘŠƭǎǘǾƝΦ 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ IƴǳǘƝ 5¦I! όǊŜŘŀƪőƴŠ ǳǇǊŀǾŜƴƻύ 
 

 

Kde roste Alej roku 2016? Lidé mohou nominovat adeptky v šestém 
ročníku ankety 
 

tǊłǾŠ Ǿ őŀǎŜ ƘƻǊƪȇŎƘ ƭŜǘƴƝŎƘ ŘƴƝΣ ǇǊłȊŘƴƛƴ ŀ ŘƻǾƻƭŜƴȇŎƘ ƧŜ ƻŎŜƴƝƳŜ ƴŜƧǾƝŎ ς ŀƭŜƧŜ Ǿ ƴŀǑƝ ƪǊŀƧƛƴŠΦ !Ǚ ǳȌ ǇǊƻǘƻΣ 
ȌŜ Ƨǎƻǳ ƪǊłǎƴŞ ŀ ŘƻƪǊŜǎƭǳƧƝ ƴŜƻǇŀƪƻǾŀǘŜƭƴȇ ǊłȊ ƪǊŀƧƛƴȅ ƴŜōƻ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ǇƻǎƪȅǘǳƧƝ ǎǘƝƴ ŀ ŎƘƭŀŘ Ǉǌƛ ǇǊƻŎƘłȊŎŜΦ 
hōƭƝōŜƴƻǳ ŀƭŜƧ ƳƻƘƻǳ ƭƛŘŞ ƻŎŜƴƛǘ ǊǻȊƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳΣ ŀƭŜ !Ǌƴƛƪŀ ƴŀōƝȊƝ ȊǇǻǎƻō ȊŎŜƭŀ ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴȇ ŀ ǘƻ 
ŀƴƪŜǘǳ !ƭŜƧ Ǌƻƪǳ нлмсΦ ~Ŝǎǘȇ ǊƻőƴƝƪ ǇǊŜǎǘƛȌƴƝ ǎƻǳǘŠȌŜ ǳȌ ǘǊŀŘƛőƴŠ ȊŀőƝƴł ǎǾƻǳ ƴƻƳƛƴŀőƴƝ ŦłȊƛ Ǿ ƭŜǘƴƝŎƘ 
ƳŠǎƝŎƝŎƘΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ǇǊƻ ŀƭŜƧŜ ȊǾƭłǑǘŠ ƭƛŎƘƻǘƛǾŞΦ bƻƳƛƴƻǾŀǘ ƪŀƴŘƛŘłǘƪȅ ōǳŘŜ ƳƻȌƴŞ ŀȌ Řƻ ноΦ ǌƝƧƴŀ ƴŀ ǿŜōǳ 
http://alejroku.cz. tǌƛƘƭłǎƛǘ ŀƭŜƧ Řƻ ŀƴƪŜǘȅ ƧŜ ǎƴŀŘƴŞ ŀ ǎǘŀőƝ ƪ ǘƻƳǳ ǇƻǌƝŘƛǘ ŀƭŜǎǇƻƶ ƧŜŘƴǳ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƛ ŀƭŜƧŜ ŀ 
ǇǌƝǇŀŘƴŠ ǇǌƛǇƻƧƛǘ ǇǌƝōŠƘΣ ƧŜƴȌ ǎŜ ǎ ŀƭŜƧƝ őƛ ƴƻƳƛƴŀŎƝ ǇƻƧƝΦ hŎŜƴŠƴȅ ƴŜōǳŘƻǳ ƧŜƴ ǾƝǘŠȊƴŞ ŀƭŜƧŜ ŀƭŜ ƛ ŀǳǘƻǌƛ 
ƴƻƳƛƴŀŎƝΣ ǇǊƻ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴȅ ƘƻŘƴƻǘƴŞ ŎŜƴȅΦ h ǾƝǘŠȊƴŞ ŀƭŜƧƛ ōǳŘƻǳ ƻŘ ноΦ ǌƝƧƴŀ ǊƻȊƘƻŘƻǾŀǘ ƭƛŘŞ 
ǎǾȇƳƛ Ƙƭŀǎȅ ƴŀ ǿŜōǳ !ƭŜƧ Ǌƻƪǳ нлмсΦ ±ȅƘƭłǑŜƴȅ ōǳŘƻǳ ƛ ƪǊŀƧǎƪŞ ŀƭŜƧŜ Ǌƻƪǳ ŀ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƛ Ǉŀƪ ǾȅōŜǊŜ 
ƻŘōƻǊƴł ǇƻǊƻǘŀΦ 

    [ƻƶǎƪȇ ǊƻőƴƝƪ ŀƴƪŜǘȅ ǾȅƘǊłƭŀ .ǳŘƪƻǾŀƴǎƪł ǇƻƘłŘƪƻǾł ŀƭŜƧ Ǿ WŜŘƻǾƴƛŎƝŎƘΦ 5ƻ ŀƴƪŜǘȅ Ƨƛ ƴƻƳƛƴƻǾŀƭ Ǉŀƴ WƛǌƝ 
¿ƛŘǻΦ ±ƛŘŜƻ ȊŜ ǎƭŀǾƴƻǎǘƴƝƘƻ ǾȅƘƭłǑŜƴƝ ǾƝǘŠȊƴŞ ŀƴƪŜǘȅ ƴŀƭŜȊƴŜǘŜ ȊŘŜΥ  
https://www.youtube.com/watch?v=yEIT-3oVILc&feature=youtu.be . 

 

http://alejroku.cz/
https://www.youtube.com/watch?v=yEIT-3oVILc&feature=youtu.be
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     αyŀŘȅ ǎǘǊƻƳǻ Ǿ ƴŀǑƝ ƪǊŀƧƛƴŠ ǇǌƛǎǇƝǾŀƧƝ ƪŜ ȊǾȇǑŜƴƝ ǇƻƘƻǎǘƛƴƴŞ ŀǘƳƻǎŦŞǊȅ ŀ ǇƻŎƛǘǳ ŘƻƳƻǾŀΦ Wǎƻǳ ǎǇƻƧƴƛŎƝ 
ǾƻƭƴŞ ƪǊŀƧƛƴȅ ŀ ǎƝŘŜƭ ŀ ƪ ǘƻƳǳ ǇƭƴƝ ƴŜƴŀƘǊŀŘƛǘŜƭƴŞ ŦǳƴƪŎŜΦ tƻŘƭŜ ŀƪǘǳłƭƴƝƘƻ ǇƻőŀǎƝ ǾȅǘǾłǌŜƧƝ ȊŎŜƭŀ ǎǇŜŎƛŦƛŎƪł 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ς ǎǘƝƴΣ ōŜȊǾŠǘǌƝ ƴŜōƻ ƴŀƻǇŀƪ ǳǎƳŠǊƴŠƴƝ ǾŠǘǊƴȇŎƘ ǇƻǊȅǾǻΦ !ƭŜƧŜ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ƪǊŀƧƛƴƴȇ ǇǊǾŜƪΣ ƪǘŜǊȇ 
ƧŜ ŘƝƪȅ ǎǾŞƳǳ ǇǌƝǊƻŘƴƝƳǳ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊǳ ƴŜǳǎǘłƭŜ ǎǘŜƧƴȇ ŀ ȊłǊƻǾŜƶ Ƨƛƴȇ ς ƪŀȌŘŞ ǊƻőƴƝ ƻōŘƻōƝ ƴŀōƝȊƝ ŀƭŜƧ ƻŘƭƛǑƴȇ 
ŜǎǘŜǘƛŎƪȇ ȊłȌƛǘŜƪΦ bŜŎƘǘŜ ǎŜ ǾŞǎǘ ŀƭŜƧŜƳƛ ŀ ŘŜƧǘŜ ƻ ǘƻƳ ǾŠŘŠǘ ƛ ƻǎǘŀǘƴƝƳ Ǿ ŀƴƪŜǘŠ !ƭŜƧ Ǌƻƪǳ нлмсάΣ ǌƝƪł 
ǾŜŘƻǳŎƝ ƪŀƳǇŀƴŠ ½ŀŎƘǊŀƶƳŜ ǎǘǊƻƳȅ wb5ǊΦ aŀǊŎŜƭŀ YƭŜƳŜƴǎƻǾł Ȋ !ǊƴƛƪȅΦ 

    5ƻ ǎƻǳǘŠȌƴƝ ŀƴƪŜǘȅ ƳƻƘƻǳ ƭƛŘŞ ǇǌƛƘƭłǎƛǘ αǎǾƻǳά ŀƭŜƧ ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ǿŜōƻǾȇŎƘ ǎǘǊłƴŜƪ www.alejroku.cz. 
YŀȌŘȇ ƳǻȌŜ Ȋŀǎƭŀǘ м-о ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŜ όƴŜƧƭŞǇŜ ǾŜ ŦƻǊƳłǘǳ Wt9DύΣ ƪŜ ƪǘŜǊȇƳ ǇǌƛǇƻƧƝ ǎǘǊǳőƴȇ ǇƻǇƛǎ ŀ ŘǻǾƻŘΣ ǇǊƻő 
ǎƛ ŀƭŜƧ ȊŀǎƭƻǳȌƝ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘΦ 

     α{ǘǊƻƳȅ ǇǊƻ ƴłǎ ŘŠƭŀƧƝ ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜΣ ƴŜȌ ǎŜ ƴŀ ǇǊǾƴƝ ǇƻƘƭŜŘ ȊŘł. 
WŜƧƛŎƘ ǇǌƝƴƻǎ ǎƛ ǳǾŠŘƻƳƝƳŜ ƘƭŀǾƴŠ ǘŜƘŘȅΣ ƪŘȅȌ ǇǊƻŎƘłȊƝƳŜ ǇƻŘ 
ƪƭŜƴōŀƳƛ ŀƭŜƧƝ ƴŜōƻ ǾƻƶŀǾȇƳ ƭŜǎŜƳΦ tǌłƭŀ ōȅŎƘ ǎƛΣ ŀōȅŎƘƻƳ ƧƛŎƘ Ǿ 
ƪǊŀƧƛƴŠ ƳŠƭƛ ǎǘłƭŜ ǾƝŎŜ ŀ ŀōȅ ƴłƳ ƳŠƭȅ Ŏƻ ǌƝŎƛΦ {ǘǊƻƳȅ ǎŀƳƻǘƴŞ ǎŜ 
ǾǑŀƪ ōǊłƴƛǘ ƴŜǳƳƝΣ ŎƻȌ ƳŠ ǇǌƛƳŠƭƻΣ ŀōȅŎƘƻƳ ƧƛƳ ǎ ŦƛǊƳƻǳ !ǳŘƛǘ 
5ŀƴŠ /½ ǇƻƳƻƘƭƛ ŎŜǎǘƻǳ Ȋ ƴŀǑŜƘƻ ǇƻƘƭŜŘǳ ƴŜƧŜŦŜƪǘƛǾƴŠƧǑƝΣ ǘŜŘȅ 
ǇƻŘǇƻǊƻǳ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ƧƛƳ ǾŠƴǳƧŜΣά ǌƝƪł ǌŜŘƛǘŜƭƪŀ 
ƎŜƴŜǊłƭƴƝƘƻ ǇŀǊǘƴŜǊŀ ŀƴƪŜǘȅ !ƭŜƧ Ǌƻƪǳ LƴƎΦ Wŀƴŀ aƻǳőƪƻǾł ȊŜ 
ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ !ǳŘƛǘ 5ŀƴŠ /½Φ 

     {ƻǳőłǎǘƝ ŀƴƪŜǘȅ ƧŜ ƛ ŦƻǘƻǎƻǳǘŠȌΣ Řƻ ƪǘŜǊŞ ōǳŘŜ ȊŀǌŀȊŜƴŀ ǇǊǾƴƝ 
ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŜ ƪŀȌŘŞ ŀƭŜƧŜ ƴƻƳƛƴƻǾŀƴŞ Řƻ ŀƴƪŜǘȅΣ ŀƭŜ Ŧƻǘƪȅ ƭȊŜ ǇǌƛƘƭłǎƛǘ 
ƛ ǎŀƳƻǎǘŀǘƴŠΦ tŀǊǘƴŜǊŜƳ ŦƻǘƻǎƻǳǘŠȌŜ ƧŜ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘ 9ǇǎƻƴΦ 
bŜƧƪǊłǎƴŠƧǑƝ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŜ Ǉŀƪ ǾȅōŜǊŜ ƻŘōƻǊƴł ǇƻǊƻǘŀ ǎƭƻȌŜƴł Ȋ 
ǇŀǘǊƻƴǻ ŀƴƪŜǘȅΣ ȊłǎǘǳǇŎǻ ǇŀǊǘƴŜǊǻ ŀ ŦƻǘƻƎǊŀŦǻΦ 

    α!ƭŜƧŜ Ƨǎƻǳ ƴŜƻŘƳȅǎƭƛǘŜƭƴƻǳ ǎƻǳőłǎǘƝ őŜǎƪŞ ŀ ƳƻǊŀǾǎƪŞ ƪǊŀƧƛƴȅΦ 
WŜƧƛŎƘ ǘǊŀŘƛŎŜ ƧŜ ƴŀ ƴŀǑŜƳ ǵȊŜƳƝ ŘƻƭƻȌŜƴŀ ǳȌ ƻŘ Řƻō YŀǊƭŀ L±Φ bŜƧŜƴ 
ȌŜ őŀǎǘƻ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ƘƛǎǘƻǊƛŎƪȇ ŀ ŜǎǘŜǘƛŎƪȇ ǇǊǾŜƪΣ ŀƭŜ ƳŀƧƝ ǌŀŘǳ 
ŜƪƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ŦǳƴƪŎƝΣ ŀǙ ǳȌ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǇǊƻŘǳƪŎƛ ƪȅǎƭƝƪǳ ƴŜōƻ ǘǌŜōŀ 
ŜƭƛƳƛƴŀŎƛ ǇǊŀŎƘǳ Ǿ ƻǾȊŘǳǑƝΦ bŀǑŜ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘ ŜƪƻƭƻƎƛƛ ǾŠƴǳƧŜ ǾŜƭƪƻǳ 
ǇƻȊƻǊƴƻǎǘΣ ǇǊƻǘƻ ƧǎƳŜ ǎ ǊŀŘƻǎǘƝ ǇǌƛƧŀƭƛ ƳƻȌƴƻǎǘ ǎǘłǘ ǎŜ ƻǇŠǘƻǾƴŠ 

ǇŀǊǘƴŜǊŜƳ ŀƴƪŜǘȅ !ƭŜƧ Ǌƻƪǳ ŀ ǾŠƴƻǾŀǘ ƧŜƧƝƳǳ ǾƝǘŠȊƛ ŦƻǘƻǘƛǎƪłǊƴǳ ǎ ǵǎǇƻǊƴȇƳ ƛƴƪƻǳǎǘƻǾȇƳ ǘŀƴƪƻǾȇƳ 
ǎȅǎǘŞƳŜƳ 9Ǉǎƻƴ [улрΣά ǳǾŜŘƭŀ Ȋŀ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘ 9ǇǎƻƴΣ ǇŀǊǘƴŜǊŀ ŦƻǘƻǎƻǳǘŠȌŜΣ LƴƎΦ YŀǘŜǌƛƴŀ .ǊŀŘłőƻǾłΣ 
Marketing Coordinator CZ & SK.  

     tƻƪǳŘ ±łƳƛ ƴƻƳƛƴƻǾŀƴł ŀƭŜƧ ƴŜōƻ ±ŀǑŜ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŜ ȊǾƝǘŠȊƝ ǾŜ ƪǘŜǊŞƪƻƭƛǾ Ȋ ƪŀǘŜƎƻǊƛƝΣ ƳǻȌŜǘŜ ǎŜ ǘŠǑƛǘ ƴŀ 
ƘƻŘƴƻǘƴŞ ŎŜƴȅ ǇŀǊǘƴŜǊǻ ǎƻǳǘŠȌƴƝ ŀƴƪŜǘȅΦ !ǘǊŀƪǘƛǾƴƝ ŎŜƴȅ őŜƪŀƧƝ ƴŜƧŜƴ ƴŀ ƘƭŀǾƴƝƘƻ ǾƝǘŠȊŜΦ ¢ƛǎƪłǊƴǳ ƴŀ 
ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŜ ŘƻǎǘŀƴŜ ƻŘ ŦƛǊƳȅ 9t{hb ŀǳǘƻǊ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŜΦ ½ƪǊłǘƪŀ ƴŜǇǌƛƧŘƻǳ ŀƴƛ ǘƛΣ ƪǘŜǌƝ ƴƻƳƛƴǳƧƝ 
ǾƝǘŠȊƴƻǳ ŀƭŜƧ Ǿ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ƪǊŀƧƝŎƘΦ tǌƛǇǊŀǾǳƧŜƳŜ ǇǊƻ ƴŠ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ƪƴƛȌƴƝ ǘƛǘǳƭȅ ƻ ǎǘǊƻƳŜŎƘ ƻŘ spisovatelky 
ŀ ŦƻǘƻƎǊŀŦƪȅ aŀǊƛŜ IƻƭŜőƪƻǾŞ ŀ ƪƴƛƘǳ !ƭŜƧŜΥ ƪǊłǎŀ ƻƘǊƻȌŜƴŞƘƻ ǎǾŠǘŀ ƻŘ ƴŀƪƭŀŘŀǘŜƭǎǘǾƝ aƭŀŘł ŦǊƻƴǘŀΣ ±Lt 
ƪŀǊǘǳ hǎǘǊŀǾǎƪȇŎƘ ǾȇǎǘŀǾ ƴŀ Ǌƻƪ нлмтΣ ǾƻƭƴŞ ǾǎǘǳǇŜƴƪȅ  ƪ ƴłǾǑǘŠǾŠ {ƭŜȊǎƪƻƻǎǘǊŀǾǎƪŞƘƻ ƘǊŀŘǳ ŀ aƛƴƛǳƴƛΣ 
ƴŠŎƻ αƴŀ Ȋǳōά ƻŘ twh-.LhΣ ŀ ƳƴƻƘƻ ƧƛƴŞho.  

     !Ǌƴƛƪŀ ŎƘǊłƴƝ ŀƭŜƧŜ ŀ ǎǘǊƻƳȅ ƧƛȌ ǌŀŘǳ ƭŜǘΦ LƴƛŎƛƻǾŀƭŀ ǾȊƴƛƪ ǇŜǘƛŎŜ α½ŀŎƘǊŀƶƳŜ ǎǘǊƻƳȅά ǇƻȌŀŘǳƧƝŎƝ ƭŜǇǑƝ 
Ȋłƪƻƴƴƻǳ ƻŎƘǊŀƴǳ ŀƭŜƧƝ ŀ ǎǘǊƻƳǻ Ǿ ƪǊŀƧƛƴŠ ƛ ǾŜ ƳŠǎǘŜŎƘΦ tŜǘƛŎƛ ǇƻŘǇƻǌƛƭƻ ǾƝŎŜ ƴŜȌ ор ǘƛǎƝŎ ƭƛŘƝΦ {ƻǳőłǎǘƝ ƴŀǑƝ 
ƪŀƳǇŀƴŠ Ƨǎƻǳ ƛ ŀƪŎŜ αbŀǘƝǊŀǘ ŀ ŎƘǊłƴƛǘάΦ 2ƭŜƴƻǾŞ ŀ ŘƻōǊƻǾƻƭƴƝŎƛ !Ǌƴƛƪȅ ƴŀǘǌŜƭƛ ōŠƘŜƳ ǳǇƭȅƴǳƭȇŎƘ ƭŜǘ 
ǘƛǎƝŎƻǾƪǳ ǎǘǊƻƳǻ ōƝƭȇƳƛ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƴƝƳƛ ǇǊǳƘȅ ŀ ȊǾȇǑƛƭƛ ǘŀƪ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘ ǇǊƻǾƻȊǳ Ǿ т ŀƭŜƧƝŎƘΦ  !Ǌƴƛƪŀ ǘŀƪŞ 
ǾȅǘǾƻǌƛƭŀ ǇǊǾƴƝ ŎŜƭƻǎǘłǘƴƝ ǎǘŀǘƛǎǘƛƪǳ ŀ ǳǇƻȊƻǊƴƛƭŀΣ ȌŜ ōŠƘŜƳ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ƭŜǘ ƻŘ ǎƛƭƴƛŎ Ǿ 2ŜǎƪŞ 
republice zmiȊŜƭƻ ǾƝŎŜ ƴŜȌ мул ǘƛǎƝŎ ǎǘǊƻƳǻΦ 

YǊłŎŜƴł ǘƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ !Ǌƴƛƪȅ ς /ŜƴǘǊŀ ǇǊƻ ǇƻŘǇƻǊǳ ƻōőŀƴǻ 

http://www.alejroku.cz/
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Pohádková razítka 
 

{ǘǊłǾƛƭƛ ƧǎƳŜ ǎ ŘŠǘƳƛ ǎƭǳƴŜőƴŞ ƛ ŘŜǑǘƛǾŞ ƻŘǇƻƭŜŘƴŜ ǇƭƴŠƴƝƳ ǵƪƻƭǻ tƻƘłŘƪƻǾŞƘƻ ƭŜǎŀ Ǿ ǵŘƻƭƝ wǳŘƻƭŦƻǾǎƪŞƘƻ 
potoka. Na ƧŜŘƴƻƳ ǎǘŀƴƻǾƛǑǘƛ ƳŠƭƛ ǵőŀǎǘƴƝŎƛ ǇƻȊƴłǾŀǘ ǇƻŘƭŜ ƻōǊłȊƪǻ ǎǘǊƻƳȅΦ ½ŀǘƝƳŎƻ ƴłǑ WłŎƘȅƳ ǇƻƳŀƭǳΣ 
ŀƭŜ ƧƛǎǘŠ ǳǊőƻǾŀƭ ŘǊǳƘȅΣ ǇǌƛƘƴŀƭŀ ǎŜ ǎƪǳǇƛƴƪŀ ǾȇǊŀȊƴŠ ǎǘŀǊǑƝŎƘ ŘŠǘƝ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ǊƻŘƛőǻΣ ƪǘŜǊȇƳ Ǒƭƻ ŜǾƛŘŜƴǘƴŠ 
ƘƭŀǾƴŠ ƻ ǊŀȊƝǘƪƻ Řƻ ǵőŀǎǘƴƛŎƪŞ ƪŀǊǘȅΦ 

   bŀ ǳǊőƻǾłƴƝ ǎǘǊƻƳǻ ƳŠƭƛ ȊŀƧƝƳŀǾƻǳ ƳŜǘƻŘǳΦ WŜŘƴŀ Ȋ ƳŀƳƛƴŜƪ ǾȌŘȅ ǳƪłȊŀƭŀ ƴŀ ƪŀǊǘƛőƪǳ ŀ ŘŠǘƛ Ȋŀőŀƭȅ 
ǾȅƪǌƛƪƻǾŀǘΦ α5ǳōΗ .ǳƪΗ WŀǾƻǊΗ {ƳǊƪΗ .ƻǊƻǾƛŎŜΗά ! ƪŘȅȌ ǎŜ ƪƻƴŜőƴŠ ƴŠƪǘŜǊŞ ǘǊŜŦƛƭƻΣ ǇǊƻƘƭłǎƛƭŀ ǘŀ ŘƻōǊł ȌŜƴŀΥ 
α±ȇōƻǊƴŠΣ ŘŀƭǑƝΦά 5Šǘƛ ǇǌƛǘƻƳ ŜǾƛŘŜƴǘƴŠ ƴŜǾŠŘŠƭȅΣ ƪǘŜǊł ōƛƧŜΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǾŜ ǎǾŞ ǎǘǌŜƭōŠ ƴŀǎƭŜǇƻ ƴŜǊƻȊƭƛǑƻǾŀƭȅ 
ŀƴƛ ƭƛǎǘƴłőŜ ŀ ƧŜƘƭƛőƴŀƴȅΦ 

     ¿Ŝ ǎŜ ǘŀƪƻǾȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ǇƻȊƴłǾŀǘ ǎǘǊƻƳȅ ƴƛƪŘƻ ƴŜƴŀǳőƝΣ ƧŜ ƴŀǎƴŀŘŠΦ ½ŀǘƻ ǾŜƭƳƛ ǊȅŎƘƭŜ ǇƻŎƘƻǇƝΣ ȌŜ 
αǊŀȊƝǘƪŀά ǎŜ ŘŀƧƝ Ǿ ȌƛǾƻǘŠ ȊƝǎƪŀǘ ǊǻȊƴȇƳƛ ȊǇǻǎƻōȅΦ ¢ǌŜōŀ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ ƘƭŀǎƛǘȇƳ ƻǇŀƪƻǾłƴƝƳ ǎƭƻǾΣ ƪǘŜǊł ǇƻȊōȅƭŀ 
ǎǾȇŎƘ ǾȇȊƴŀƳǻΦ WŜŘƛƴŞ ǇƻȊƛǘƛǾǳƳ ǘŞǘƻ ƘƛǎǘƻǊƪȅ ǘŀƪ ǎǇƻőƝǾł Ǿ ǘƻƳΣ ȌŜ ŀƭŜǎǇƻƶ ǘŀ ƳŀƳƛƴƪŀ ǎǘǊƻƳȅ ǇƻȊƴłΦ 

WƛǌƝ yŜƘƻǳƴŜƪ 
 

 

Útok úplně mrňavých géniů 
 

ałƳ ǵǇƭƴŠ ǇƛǘƻƳŞ ŘŠǘƛΦ 5ƭƻǳƘƻ ƧǎŜƳ Ȍƛƭ Ǿ ǇǌŜƭǳŘǳΣ ȌŜ Ƨǎƻǳ ǘƻ ǵǇƭƴŠ ƴƻǊƳłƭƴƝΣ ȊŘǊŀǾŞΣ ƻōȅőŜƧƴŞ ŘŠǘƛΣ ŀƭŜ 
Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ Ȋŀőŀƭ ƴŀ CŀŎŜōƻƻƪǳ ŘƻǾƝŘŀǘΣ Ŏƻ ǳȌ ǳƳŠƧƝ ŘŠǘƛ ƳȇŎƘ ƪŀƳŀǊłŘǻ ŀ ȊƴłƳȇŎƘΣ ŀ ȊƧƛǎǘƛƭΣ ȌŜ ƳŞ ŘŠǘƛ 
Ƨǎƻǳ ǇǌƛƴŜƧƳŜƴǑƝƳ ƳƻƘǳǘƴŠ ȊŀƻǎǘŀƭŞΦ  

     Jeden őƭƻǾŠƪ ǘƻǘƛȌ ǘǌŜōŀ ǾȅǇǊłǾŠƭΣ ȌŜ ƧŜƘƻ ǑŜǎǘƴłŎǘƛƳŠǎƝőƴƝ ǎȅƴ ǇƻǳȌƝǾł ǇƻŘƳƝƴƪƻǾŞ ŀ ǇǌƝǾƭŀǎǘƪƻǾŞ ǾŠǘȅΣ 
ǇǌƛőŜƳȌ ƧŜƘƻ ǎƭƻǾƴƝ Ȋłǎƻōŀ őƛƴƝ ǳȌ олл ǎƭƻǾΦ aǻƧ ǎȅƴ ƧŜ ǎƛŎŜ ǾƝŎ ƴŜȌ ƻ ǇƻƭƻǾƛƴǳ ǎǘŀǊǑƝΣ ŀƭŜ ƧŜƘƻ ǎƭƻǾƴƝ Ȋłǎƻōŀ 
ǎŜ ǇǊƻƧŜǾǳƧŜ ȊŜƧƳŞƴŀ ƴŜǳǎǘłƭȇƳ ƻǇŀƪƻǾłƴƝƳ ǎƭƻǾ αƳƻƧŜάΣ αƧŜǑǘŠά ŀ αǇŀŘłƳάΤ ǳȊƴłǾłƳ ƻǾǑŜƳΣ ȌŜ ǘŀƪ 
ŘƻƪłȌŜ ǾȅƧłŘǌƛǘ ǾǑŜŎƘƴƻΣ Ŏƻ ƻŘ ǎǾȇŎƘ ǊƻŘƛőǻ ǾȅȌŀŘǳƧŜΦ  

     WƛƴƝ ƳƻƧƛ ȊƴłƳƝ ȊŀǎŜ ǇǌƛƘƭłǎƛƭƛ ǎǾŞ ōŀǘƻƭŜ Řƻ ōŀƭŜǘǳΦ aƻȌƴł ǘƻ ƴŜƴƝ ŀȌ ǘŀƪ ǑǇŀǘƴȇ ƴłǇŀŘΣ ǇǌƛƘƭłǎƛǘ ŘƝǘŠΣ 
ƪǘŜǊŞ ƧŜǑǘŠ ƴŜǳƳƝ ƳƭǳǾƛǘΣ Řƻ ǘŀƴŎŜΦ YŘȅȌ ǇƻǎƭƻǳŎƘłƳ ƴŜƪƻƴŜőƴŞ ƳƻƴƻƭƻƎȅ ǎǾŞƘƻ ǳȌǾŀƴŠƴŞƘƻ ǎȅƴŀ ǎ ƧŜƘƻ 
ƻƳŜȊŜƴƻǳ ǎƭƻǾƴƝ Ȋłǎƻōƻǳ ŀ ƧŜƘƻ ŘǾƻǳƭŜǘȇƳƛ ǘŞƳŀǘȅ όƘŀǎƛőƛΣ ǇƻǇŜƭłǌƛΣ ōƻƴōƽƴȅΣ ōŀƎǊύΣ őŀǎǘƻ ǎƛ ǌƝƪłƳΣ ȌŜ ōȅ 
ōȅƭƻ ǎǳǇŜǊΣ ƪŘȅōȅ ǊŀŘǑƛ ƳƭőŜƭ ŀ ǘŀƴŎƻǾŀƭΦ ¢ŀƪȌŜ Ȋŀ ƳŠ ƧŜ ōŀǘƻƭŜŎƝ ōŀƭŜǘ ǵǇƭƴŠ Ǿ ǇƻǌłŘƪǳΦ tƻŎƘȅōƴƻǎǘƛ ƳłƳ 
ǎǇƝǑ ǘǌŜōŀ ƻ ŜŦŜƪǘƛǾƛǘŠ ƪǳǊȊǻ ŀƴƎƭƛőǘƛƴȅΣ ƪǘŜǊŞ ŀōǎƻƭǾƻǾŀƭŀ ƧŜŘƴƻƭŜǘł ŘŎŜǊƪŀ ƳȇŎƘ ƪŀƳŀǊłŘǻ ŀ Ȋŀ ǑŜǎǘ ƳŠǎƝŎǻ 
ƛƴǘŜƴȊƛǾƴƝ Ǿȇǳƪȅ ǎŜ Ǿ ƴƛŎƘ ƴŀǳőƛƭŀ ŀƴƎƭƛŎƪȅ ǑǘŠƪŀǘ ŀ ƳƶƻǳƪŀǘΦ  

     WŜŘƴŀ ƳƻƧŜ ƪŀƳŀǊłŘƪŀ Ƴł ȊŀǎŜ ǎȅƴŀΣ ƪǘŜǊȇ ǾŜ ǎǾȇŎƘ ǘǌŜŎƘ ƭŜǘŜŎƘΣ ǇƻǘŞΣ Ŏƻ Ƙƻ ǇǌŜǎǘŀƭƻ ōŀǾƛǘ ǎőƝǘŀǘ ƪƭŀŘƴł 
őƝǎƭŀ Řƻ ōƛƭƛƽƴǳΣ ƻŘǾƻŘƛƭ ǎƛ Ȋ ǘƭŀőƝǘŜƪ Ǿ ƪŀōƛƴŠ ǾȇǘŀƘǳ ŜȄƛǎǘŜƴŎƛ őƝǎŜƭ ȊłǇƻǊƴȇŎƘΦ ¢ŜřΣ Ǿ ǇŠǘƛ ƭŜǘŜŎƘΣ ƘǊŀƧŜ ǎŜ 
ǎǾƻǳ ƳŀƳƛƴƪƻǳ ǎŎǊŀōōƭŜΦ ¢ƻ ƳƻƧŜ ŘŠǘƛ ƴŜǇƻŎƘƻǇƛƭȅ ŀƴƛ 2ƭƻǾŠőŜΣ ƴŜȊƭƻō ǎŜΦ bŜŘƻƪłȊŀƭ ƧǎŜƳ ƧƛƳ 
ŘǻǾŠǊȅƘƻŘƴŠ ƻōƧŀǎƴƛǘ ǇǊŀǾƛŘƭŀ ǘŞ ƘǊȅΤ ǎǘŜƧƴŠ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ƧƛƳ ƳƻƘƭ ǾȅǎǾŠǘƭƻǾŀǘΣ ƪƻƳǳ ǇŀǘǌƝ 2ŀǇƝ ƘƴƝȊŘƻΦ  

     ±ǊŎƘƻƭŜƳ ōȅƭŀ ƻǾǑŜƳ ǎŞǊƛŜ ŦƻǘŜƪ ƻŘ ƳŞƘƻ ƪŀƳŀǊłŘŀΣ ƴŀ ƴƛŎƘȌ ƧŜƘƻ ǇŠǘƛƭŜǘł ŘŎŜǊŀ ǎŀƳŀ ǇǊƻ ŎŜƭƻǳ ǊƻŘƛƴǳ 
ǾŀǌƝ ǎǾƝőƪƻǾƻǳ ƛ ǎ ƪƴŜŘƭƝƪȅΦ ¢ƻ ƳƻƧŜ ǎǘŜƧƴŠ ǎǘŀǊł ŘŎŜǊŀ ƴŜŘłǾƴƻ ǇǌƛƴŜǎƭŀ ŘƻƳǻ ŘƻǊǘ ǾȅǊƻōŜƴȇ Ȋ ōŀƘƴŀ ŀ 
ƻȊŘƻōŜƴȇ ǇƭŜǾŜƭŜƳΣ ƪȅǘƛőƪŀƳƛ ŀ ƳǊǘǾȇƳ ƘƳȅȊŜƳΣ ŀ Řƻƴǳǘƛƭŀ ƴłǎΣ ŀōȅŎƘƻƳ Ƙƻ ƘƻŘƛƴǳ ǇŜƪƭƛ Ǿ ǘǊƻǳōŠΦ 
±łȌƴŠΦ ałƳ ƛ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŜΦ  

     yƝƪŀƭ ƧǎŜƳ ǎƛΣ ȌŜ ǇǌŜŎŜ ƳƝ ǇƻǘƻƳŎƛ ƴŜƳƻƘƻǳ ōȇǘ ƘƻǊǑƝ ƴŜȌ ǾǑŜŎƘƴȅ ǘȅ ǵȌŀǎƴŞ ŎƛȊƝ ŘŠǘƛΦ 5Šǘǎƪł ƻǎƻōƴƻǎǘ 
ǎŜ ǇǊȇ ƴŜƧƭŞǇŜ ǊƻȊǾƝƧƝ Ǿ ǇǌƝǊƻŘŠΣ ŀ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎǾŞ ǊŀǘƻƭŜǎǘƛ ǾȅǇǳǎǘƛƭ ƴŀ ȊŀƘǊŀŘǳ ŀ ƻőŜƪłǾŀƭ ƻŘ ƴƛŎƘ ƴŠƧŀƪȇ ǎƭǳǑƴȇ 
ƛƴǘŜƭŜƪǘǳłƭƴƝ ǾȇƪƻƴΣ ǘǌŜōŀ ȌŜ ǎŜ ǊƻȊōŠƘƴƻǳ ŀ Ǉƻ ǾȊƻǊǳ /ŀǊƭŀ [ƛƴƴŞƘƻ ŀ WΦ 9Φ tǳǊƪȅƴŠ Ȋŀőƴƻǳ ƪŀǘŜƎƻǊƛȊƻǾŀǘ 
hmyz a rostliny, ale kdepak ς Ȋŀőŀƭȅ ƭŞȊǘ Ǉƻ ǎǘǊƻƳŜŎƘ Ƨŀƪƻ ƴŠƧŀƪŞ ȊŀƻǎǘŀƭŞ ƻǇƛŎŜ ŀ Ǉŀƪ ǎƛ Ǒƭȅ ƘǊłǘ ƴŀ ƪƻƳǇƻǎǘ 
s bahnem.  

     tǌŜƳȇǑƭƝƳΣ őƝƳ ǘƻ ƧŜΣ ȌŜ ǾǑƛŎƘƴƛ ƪǊƻƳŠ ƴłǎ ƳŀƧƝ ǘŀƪ ƎŜƴƛłƭƴƝ ŘŠǘƛΦ ¦ŘŠƭŀƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ȌŜƴƻǳ ƴŠƪŘŜ ŎƘȅōǳΚ 
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aǳǎŜƭƻ ǘƻ ȊŀőƝǘΣ ǳȌ ƪŘȅȌ ǎŜ ƴŀǊƻŘƛƭȅΦ Wƛƴł ƴŜƳƭǳǾƶłǘƪŀ ǎŜ ǘŜƘŘȅ ǘŠǑƛƭŀ ƻōŘƛǾƴȇƳ ǇƻƘƭŜŘǻƳ ŀ ǾȇƪǌƛƪǻƳ 
αtƻŘƝǾŜƧǘŜΣ Ƨŀƪ ƳƻǳŘǌŜ ƪƻǳƪłΗάΣ ƪŘŜȌǘƻ ƻōŀ ƳƝ ǇƻǘƻƳŎƛ ǎŜ ǎŜǘƪłǾŀƭƛ ƧŜƴ ǎ ƪƻƴǎǘŀǘƻǾłƴƝƳ αLƴǳΣ ŎŜƭȇ ǘŀǘƝƴŜƪΗά 
L ƪŘȅȌ ƳƻȌƴłΣ ƳƻȌƴł ōȅƭƻ ƘƭŀǾƴƝ ŎƘȅōƻǳ ƪƻǳƪŀǘ ǎŜ ƴŀ ǘŜƴ CŀŎŜōƻƻƪΦ  

Wŀƴ CƭŀǑƪŀΣ ŀǳǘƻǊ ōȅƭ ǘŀƪŞ ŘƝǘŠǘŜƳ 

 

 
 
 

Calla a Hnutí DUHA České Budějovice 
 

vás srdečně zvou na besedu z cyklu Zelených čtvrtků 
 

Bobr - náš nový soused  
či nepřítel? 

 

s Jitkou Uhlíkovou z AOPK ČR 
 

Se stopami přítomnosti bobra evropského se začínáme na našich tocích setkávat čím dál 

častěji.  Přestože jde o druh chráněný zákonem, v Jihočeském kraji je z důvodu ohrožení 

rybníků jeho lov povolen.  Jak může vypadat naše soužití s bobry? 

 

Ve čtvrtek 15. září 2016 od 18:15 hodin 
 

v galerii Měsíc ve dne, Nová ul. 3, České Budějovice. 
 
 

±ƝŎŜ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝΥ  
 

Calla – Sdružení pro záchranu prostředí, CǊłƴƛ ~ǊłƳƪŀ орΣ 2ŜǎƪŞ .ǳŘŠƧƻǾƛŎŜ 
tel.: 384 971 930, calla@calla.cz, http://www.calla.cz    
Hnutí DUHA České Budějovice, 5ƭƻǳƘł мопΣ YŀǇƭƛŎŜΣ ǘŜƭΥ оул 311 459  
ceskebudejovice@hnutiduha.cz, http://www.hnutiduha.cz  

 
Tato beseda je podpoŚena Statut§rn²m mŊstem Ļesk® BudŊjovice v r§mci projektu 

ĂPŚ²roda pro vġechnyñ. 

 

 
 
 
 

 
 

 

 

POZVÁNKY NA AKCE 

http://www.calla.cz/
http://www.hnutiduha.cz/
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Exkurze 14. roļn²ku cyklu ĂPŚ²rodou krok za krokem“ pořádaná Blatským muzeem 

HOUBY NA HRÁZÍCH RYBNÍKŮ TUROVECKÉ SOUSTAVY 
ŜȄƪǳǊȊŜ Ȋŀ ƭŜǘƴƝƳƛ ŘǊǳƘȅ Ƙǳō ǊƻǎǘƻǳŎƝŎƘ ƴŀ ƘǊłȊƝŎƘ ǊȅōƴƝƪǻ {ǘŀǊȇ YǊŀǾƝƴΣ WŜȊŜǊƻ ŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ [ǳőƴƝ 

όƴłǊƻŘƴƝ ǇǌƝǊƻŘƴƝ ǇŀƳłǘƪŀ [ǳőƴƝύ 
sobota 6. 8. 2016 

ǾŜŘƻǳŎƝΥ tŀǾŜƭ ~ǇƛƴŀǊ 
ǎǊŀȊΥ {ŜȊƛƳƻǾƻ ¨ǎǘƝ LLΣ ȊŀǎǘłǾƪŀ aI5 YƻǾƻǎǾƛǘΣ фΥлл 
ƳƻȌƴƻǎǘ ŘƻǇǊŀǾȅ Ȋ ¢łōƻǊŀ ǎǇƻƧŜƳ aI5 őΦ мт ǎ ƻŘƧŜȊŘŜƳ Ǿ уΥпр Ȋ ŀǳǘƻōǳǎƻǾŞƘƻ ƴłŘǊŀȌƝ 
ŘŞƭƪŀ ǘǊŀǎȅΥ ŎŎŀ с ƪƳ 
ǳƪƻƴőŜƴƝ ŜȄƪǳǊȊŜ ǳ YƻȊƝƘƻ ƘǊłŘƪǳ όƳƻȌƴƻǎǘ ƻōőŜǊǎǘǾŜƴƝύΣ ƻŘǘǳŘ ƛƴŘƛǾƛŘǳłƭƴŠ ŎŎŀ н ƪƳ ǇŠǑƪȅ Ǉƻ őŜǊǾŜƴŞ 
ȊǇŠǘ {ŜȊƛƳƻǾŀ ¨ǎǘƝ LLΦ 
 

NETOPÝŘÍ NOC NA HRADĚ V TÝNCI NAD SÁZAVOU 
pátek 26. 8. 2016 

ǎǊŀȊΥ ¢ȇƴŜŎ ƴΦ {łȊŀǾƻǳΣ ƘǊŀŘΣ мфΥлл 

 
NETOPÝŘÍ NOC NA HRADĚ ŠELMBERK U M. VOŽICE 

sobota 27. 8. 2016 
ǎǊŀȊΥ ƘǊŀŘ ~ŜƭƳōŜǊƪΣ нлΥлл 

 

Ekologický institut Veronica | Centrum Veronica Hostětín 

zvou na 

LETNÍ ŠKOLU KLIMATU, UDRŽITELNOSTI A SOBĚSTAČNOSTI 
 

ve dnech 29. 8. 2016 - 4. 9. 2016 v Centru Veronica Hostětín 
 
Letní škola vám přiblíží témata související se změnou klimatu, uhlíkovou stopou  
a vaším každodenním životem. Teoreticky i prakticky. 
 

- energetická revoluce 
- pasivní domy, úspory energie, obnovitelné zdroje 
- hospodaření s vodou (vč. dešťové), čištění vod 
- kompostovací toalety 
- ekologická domácnost, praktické tipy 
- permakulturní a soběstačné zahrady 
- lesy a jejich mizení, návštěva soukromé lesní rezervace 
- problematika palmového oleje 
- vlastní strategie soběstačnosti a snížení uhlíkové stopy 
 

Součástí jsou i exkurze na místa, kde se krůčky k soběstačnosti  a hospodaření v souladu s přírodou 
stávají skutečností.  Bližší informace najdete na: / http://skolakus.jdem.cz/  
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Škola občanské iniciativy Hnutí DUHA 
 

2ǘȅǌƛ ǾƝƪŜƴŘȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎƛ ƴŜŎƘŎŜǘŜ ƴŜŎƘŀǘ ǳƧƝǘΦ {ŘƝƭŜƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝΣ ǇǊŀƪǘƛŎƪȇŎƘ ȊƴŀƭƻǎǘƝ ŀ ŘƻǾŜŘƴƻǎǘƝΣ Ƨŀƪ 
ŀƪǘƛǾƴŠ ƳŠƴƛǘ ǾŠŎƛ ƪ ƭŜǇǑƝƳǳΦ 
 

O co jde? 
 

~ƪƻƭŀ ƻōőŀƴǎƪŞ ƛƴƛŎƛŀǘƛǾȅ <http://www.hnutiduha.cz/pridejte-se/skola-obcanske-iniciativy> όȊƪǊłŎŜƴŠ 
~hLύ ƧŜ ǇǻƭǊƻőƴƝ ǾȊŘŠƭłǾŀŎƝ ǇǊƻƎǊŀƳ ǎƻǳǎǘǌŜŘŠƴȇ ȊŜƧƳŞƴŀ Řƻ őǘȅǌ ǾƝƪŜƴŘƻǾȇŎƘ ǎŜǘƪłƴƝΦ ¨őŀǎǘƴƝŎƛ ǎŜ ƴŀǳőƝ 
ǇƭłƴƻǾŀǘ ŀ ǾŞǎǘ ǾŜǌŜƧƴŞ ƻōőŀƴǎƪŞ ƪŀƳǇŀƴŠΣ pracovat s klasiŎƪȇƳƛ ƛ ƴƻǾȇƳƛ ƳŞŘƛƛΣ ȊŀǇƻƧƻǾŀǘ ŘƻōǊƻǾƻƭƴƝƪȅΣ 
ȊƝǎƪłǾŀǘ ƴŀ ǎǾƻƧƛ őƛƴƴƻǎǘ ŦƛƴŀƴőƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ŀ ƳƴƻƘƻ ŘŀƭǑƝƘƻΦ 
 

Co, kdy a kde? 
 

Kampaně I. 
 

14. - мсΦмлΦнлмс wȅŎƘǘŀ YǊłǎŜƴǎƪƻ <http://www.lipka.cz/rychta-kontakty?idm=120> όaƻǊŀǾǎƪȇ ƪǊŀǎύ 
 

Kampaně II., Média 
 

2. - 4.12.2016 Ekocentrum Paleta Oucmanice <http://www.adminhigh.cz/paleta-oucmanice/?rubric=10> 
όǳ ¨ǎǘƝ ƴŀŘ hǊƭƛŎƝύ 
 

Fundraising 
 

3. - рΦнΦнлмт WǳƴǻǾ ǎǘatek (Sedlec 9, Praha - ǾȇŎƘƻŘύ <http://www.junuvstatek.cz/index.php/ubytovani> 
 

Dobrovolníci a fungování týmu 
 

3. ς рΦоΦнлмт ¢ƻǳƭŎǻǾ ŘǾǻǊ <http://www.toulcuvdvur.cz/sluzby/stravovani> (Praha 10) 
 

±ǑŜŎƘƴȅ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ Ƨǎƻǳ ǘŀƪŞ ȊŘŜ ҔҔ <http://www.hnutiduha.cz/pridejte-se/skola-obcanske-iniciativy> 
 

Chceš to zažít? 
 

tǌƛƘƭŀǎǘŜ ǎŜ Řƻ ммΦ ȊłǌƝ ǾȅǇƭƴŠƴƝƳ ŘƻǘŀȊƴƝƪǳ 
<https://docs.google.com/forms/d/1Zs3be2_wb2rjXiPOTwGGxq2A6OjYT_mg9rmuy357IaY/viewform#re
sponses>.  

 

 
 
Exkurze napříč národními parky Šumava a Bavorský les 2016 
 
½ŀƧƝƳł ǾłǎΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǾȅǾƝƧƝ ǇǌƝǊƻŘŀΣ ƪŘȅȌ ǎŜ ƧƝ ƴŜŎƘł ǇǊƻǎǘƻǊ ŀ őŀǎΚ /ƘǘŠƭƛ ōȅǎǘŜ ǇƻȊƴŀǘ ǎǘǌŜŘƻŜǾǊƻǇǎƪƻǳ 
ŘƛǾƻőƛƴǳ ƴŀ ǾƭŀǎǘƴƝ ƻőƛ ŀ ƪǻȌƛ ŀ ǇƻǊƻȊǳƳŠǘ ǘƻƳǳΣ Ǿ őŜƳ ƧŜ ƧŜƧƝ ƴŜŘƻŎŜƴƛǘŜƭƴł ƘƻŘƴƻǘŀΚ ½ŀȊƴŀƳŜƴŀƭƛ ƧǎǘŜ 
ǎǇƻǊȅ ƻ ƪłŎŜƴƝ Ǿ błǊƻŘƴƝƳ ǇŀǊƪǳ ~ǳƳŀǾŀ ŀ ŎƘǘŠƭƛ ōȅǎǘŜ ǎŜ ǇǌƝƳƻ Ǿ ǘŜǊŞƴǳ ŘƻȊǾŠŘŠǘ ǾƝŎŜΚ /ƘŎŜǘŜ ǎŜ 
ǇǌŜǎǾŠŘőƛǘΣ ȊŘŀ ǎŜ ƭŜǎ Ǉƻ ƴŀǇŀŘŜƴƝ ƪǻǊƻǾŎŜƳ ǎłƳ ƻōƴƻǾǳƧŜΚ 

Termín: 24. (středa) – 29. 8. (pondělí) srpna 2016 (příjezd na místo setkání ve středu večer, odjezd v 
pondělí ráno) 

¦ōȅǘƻǾłƴƝ ǾŜ ǾƭŀǎǘƴƝŎƘ ǎǘŀƴŜŎƘ Ǿ ƪŜƳǇŜŎƘ ƴŀ {ƻǳƳŀǊǎƪŞƳ ƳƻǎǘŠ ƴŀ ōǌŜƘǳ ±ƭǘŀǾȅ ŀ ǾŜ CƛƴǎǘŜǊŀǳ ƴŀ 
ǾȇŎƘƻŘƴƝƳ ƻƪǊŀƧƛ błǊƻŘƴƝƘƻ ǇŀǊƪǳ .ŀǾƻǊǎƪȇ ƭŜǎ ƴŜŘŀƭŜƪƻ őŜǎƪȇŎƘ ƘǊŀƴƛŎΦ 5ŀƭǑƝ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ȊƝǎƪłǘŜ ŀ 
ǇǌƛƘƭłǎƛǘ ǎŜ ƳǻȌŜǘŜ ǳ aŀǊŎŜƭȅ tƻǾƻƭƴŞ: marcela.povolna@hnutiduha.cz. 

 

http://www.hnutiduha.cz/pridejte-se/skola-obcanske-iniciativy
http://www.lipka.cz/rychta-kontakty?idm=120
http://www.adminhigh.cz/paleta-oucmanice/?rubric=10
http://www.junuvstatek.cz/index.php/ubytovani
http://www.toulcuvdvur.cz/sluzby/stravovani
http://www.hnutiduha.cz/pridejte-se/skola-obcanske-iniciativy
https://docs.google.com/forms/d/1Zs3be2_wb2rjXiPOTwGGxq2A6OjYT_mg9rmuy357IaY/viewform#responses
https://docs.google.com/forms/d/1Zs3be2_wb2rjXiPOTwGGxq2A6OjYT_mg9rmuy357IaY/viewform#responses
mailto:marcela.povolna@hnutiduha.cz
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Zpravodaj Ďáblík pro své členy a přátele vydává: 

 

 

Naše adresa: CǊłƴƛ ~ǊłƳƪŀ орΣ отл лм 2ŜǎƪŞ .ǳŘŠƧƻǾƛŎŜ 

Telefony: 384 971 930, 387 311 оум ω Fax: 384 971 939  

E-mail: calla@calla.cz • Internet: http://www.calla.cz • Calla ƧŜ ǘŀƪŞ na Facebooku 

Naše konto: 3202800544 /  лслл D9 aƻƴŜȅ .ŀƴƪΣ ǇƻōΦ 2ŜǎƪŞ .ǳŘŠƧƻǾƛŎŜ    

IČO: 62536761  

 

 

Uzávěrka dalšího čísla je do konce července 2016Φ 2ƭłƴƪȅ ǇƻǎƝƭŜƧǘŜ ƴŀ edvard.sequens@calla.cz.  

5ŀǘŀōłȊƛ ƻŘōŠǊŀǘŜƭǻ ǎǇǊŀǾǳƧŜ wƻƳŀƴŀ tŀƴǎƪłΦ Nechcete-ƭƛ ŘƻǎǘłǾŀǘ ǘŜƴǘƻ ȊǇǊŀǾƻŘŀƧΣ ƴŀǇƛǑǘŜ ƴłƳ ŀ Ƴȅ ±łǎ ƻƪŀƳȌƛǘŠ ǾȅǌŀŘƝƳŜ 

Ȋ ŀŘǊŜǎłǌŜΦ  /ƘŎŜǘŜ-ƭƛ ǎŜ ǇǌƛƘƭłǎƛǘ ƪ ƧŜƘƻ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŞƳǳ ƻŘōŠǊǳΣ ǇƛǑǘŜ ƴŀ calla@calla.cz.    

±ǑŜŎƘƴŀ ǎǘŀǊǑƝ őƝǎƭŀ ƻōőŀǎƴƝƪǳ 6łōƭƝƪ ƴŀƧŘŜǘŜ ƴŀ ǿŜōƻǾȇŎƘ ǎǘǊłƴƪłŎƘ Cally. 
 

,þÂÉÌ ÓÅ 6ÜÍ LÜÂÌþËȩ 0ÏÍÏÚÔÅ ÎÜÍ Ó ÊÅÈÏ ĤþĠÅÎþÍȦ 

0ÏĤÌÅÔÅ ÈÏ ÓÖĻÍ ÐĠÜÔÅÌĳÍ Ó ÎÁÂþÄËÏÕ ÎÁ ÐÒÁÖÉÄÅÌÎĻ ÏÄÂñÒ ÄÏ Å-ÍÁÉÌÏÖï ÓÃÈÒÜÎËÙȢ 

-ĳĿÅÔÅ ÎÜÍ ÔÁËï ÐĠÉÓÐñÔ ÎÁ ÖÙÄÜÖÜÎþȢ 

0ÏÕĿÉÊÔÅ éþÓÌÏ ĭéÔÕ 3202800544  Ⱦ τϊττ Á ÖÁÒÉÁÂÉÌÎþ ÓÙÍÂÏÌȡ υυυȢ 

$ñËÕÊÅÍÅȦ 

 

http://www.calla.cz/
https://www.facebook.com/pages/Calla/157627402065

